
روزنامه

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

توزیع ۴۰۰ هزار پرس
 غذا در ایام عید غدیر 

۴

  

شهردارقم گفت: یکی از مطالبات شهرداری از مدیریت استان این است که ضرر و 
زیان های وارد شده به مدیریت شهری در موضوع شیوع کرونا و مبارزه با آن به نحوی 
جبران شود. سیدمرتضی سقائیان نژاد که روزدوشنبه در نشست رسمی و علنی 
شورای اسلامی شهر در ساختمان شهید باکری این شورا سخن می گفت با تبریک 
اعیاد ماه ذی الحجه اظهار کرد:به هر حال بودجه هایی به عنوان تسهیلات کرونایی به 
استان وارد شده و ما نیز آسیب های وارد شده را به مدیریت استان منعکس کرده ایم، 
اما همچنان جای این سوال وجود دارد که استان چه کمکی به شهرداری برای جبران 

تعداد  افزایشی  به روند  با توجه  تیم واکنش سریع وزارت بهداشت گفت:  عضو 
مبتلایان و رسیدن آمار بستری ها به ۷۰۰ نفر باید مدیریت تخت ها و آماده باش مراکز 
بیمارستان ها را جدی تر دنبال کنیم تا با کمبود تخت مواجه نشویم. علی ابرازه صبح 
دوشنبه در حاشیه بازدید از مراکز واکسیناسیون در قم، فزود: استقبال مردم از مراکز 
واکسیناسیون قابل توجه بود به همین علت باید از ظرفیت های مختلف استان برای 
ایجاد مراکز واکسیناسیون و جلوگیری از تجمع استفاده کنیم. ناظر کشوری وزارت 
بهداشت با تاکید بر لزوم رعایت بیشتر دستورالعمل های بهداشتی تصریح کرد: ما 

شهردارقم :
زیان های شرایط کرونایی به مدیریت شهری جبران شود

عضو تیم واکنش سریع وزارت بهداشت تاکید کرد :
لزوم مدیریت تختها و آماده باش مراکز بیمارستانی درقم

برگزاری  به  اشاره  با  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  کل  مدیر 
راهپیمایی خودرویی در عید غدیر افزود: در ایام عید غدیر 
۴۰۰ هزار پرس غذا در سطح شهر توزیع خواهد شد. حجت 
شئون  ساماندهی  ستاد  جلسه  در  زاده  شعبان  الاسلام 

فرهنگی استان قم از برگزاری راهپیمایی خودرویی از حرم 
مطهر تا مسجد جمکران با رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
خبر داد و افزود:  راهپیمایی خودرویی ساعت ۱۸ روز عید 
غدیر خم برگزار خواهد شد. مدیر کل تبلیغات اسلامی استان 
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رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهرقم خبرداد:

اعمال تخفیف پرداخت نقدی برای عوارض ساختمانی

برگزاری راهپیمایی خودرویی از حرم مطهر تا مسجد جمکران 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

ساکنین محله اسماعیل آباد به 
پردیسان منتقل می شوند
مسئولیت حفظ باغات داخل شهربایدبرعهده جهاد کشاورزی باشد
درآمدهای شهرداری از محل تخلفات ماده صد بسیار ناچیز است 
برای جلوگیری از رشد نماهای رومی باید جایگزین معرفی شود
طرح های توسعه شهری از جامعیت کامل برخودار نبوده است
۳۰۰ هکتار از سکونتگاه های غیررسمی بهسازی می شود
حجم تخلفات ساختمانی هنوز کم نشده است
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طنزقمی به قلم عباس فرساد:

دائیه قم قرمز قرمزه اَ کرونا

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

به ازای هرخانوارقمی بیش از یک 
موتورسیکلت وجود دارد

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با بیان اینکه بیش 
از 5۰ درصد تصادف های راکبان موتورسیکلت جرحی و فوتی 
است؛ خواستار یک برنامه ریزی همه جانبه با حضور متولیان 

عباس  شد.  خسارت ها  این  کاهش  برای  استان  در  مربوط 
ذاکریان با اشاره به مشکلات حجم بالای موتورسیکلت در قم 
اظهار داشت: در موضوع استفاده از موتور، شهرداری مطالبه 

۴

سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(
بدینوسیله به اطلاع می رساند سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله 

علیها در نظر دارد تعداد ۱  باب مغازه با مشخصات به شرح ذیل را از طریق مزایده  اجاره دهد:

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده )دربسته( 

تسلیم گردد.
2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که شرکت 
کنندگان باید به حساب سپرده شماره 100787567196 نزد بانک شهر شعبه بازار به نام سازمان بهسازی و 

نوسازی اطراف حرم مطهر واریز و تحویل نمایند.
3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آیین نامه معاملات شهرداری می 

باشد.
4. متقاضیان محترم می توانند از زمان نشر آگهی جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در 
مزایده و ارائه پیشنهادات همه روزه به جز ایام تعطیل از ساعت 8 الی 13 به نشانی قم، خیابان 19 دی )باجک(، 
نبش کوچه 24 سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واحد املاک مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات 

بیشتر با شماره 02537710534 داخلی 7004 تماس حاصل نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز به استثنای ایام تعطیل می باشد.

7. سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.
8. برنده مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده جهت امضای قرارداد، به سازمان 
مراجعه نماید در غیر این صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر، موضوع مزایده 

به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گرفته مطابق ضوابط واگذار می گردد.
9. کلیه هزینه نقل و انتقال )عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

10. هزینه کارشناسی و چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
11. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( اقدام 

نمایند.
12. متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سازمان بهسازی و نوسازی حرم مطهر به نشانی فوق الذکر 
با واریز مبلغ 500/000 ریال به حساب شماره 1006657273 نزد بانک شهر به نام سازمان بهسازی و نوسازی 

نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند. )هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد می باشد.(
13- جلسه بازگشایی پاکات در روز یکشنبه ۱۴۰۰/۰5/۱۷ ساعت ۱۰:۰۰ برگزار می گردد. 

14- درصورت رضایت سازمان و بانظر هیئت مدیره و کارشناسی جدید قرارداد اجاره تا دو سال قابل تمدید می 
باشد.

شناسه آگهی:116625۴روابط عمومی سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(

آگهی مزایده عمومی) نوبت دوم(

صدرعضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

روحانی  بعد از ریاست جمهوری 
حزب قوی تشکیل دهد

یــک عضــو مجمــع تشــخیص 
مصلحت نظام به حســن روحانی 
توصیه کــرد که حزبــی قدرتمند 
تشــکیل دهــد و در فعالیت هــای 
اجتماعــی و سیاســی همچنین 
انتخابات ها فعال باشد. سیدمحمد 
صدر، چهره شاخص اصلاح طلب 
و عضو مجمع تشخیص مصلحت 
7نظام با اشــاره به فعالیت احتمالی 

محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا:

جبهه پایداری اجازه کابینه معتدل را 
به رئیسی نمی دهد

نقوی حسینی نماینده پیشین مجلس: 

نمایندگان مجلس توقع حضور در 
کابینه را نداشته باشند

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: 
هم  خودش  اگر  حتی  رئیسی 
بخواهد کابینه ای معتدل تشکیل 
نمی گذارد  پایداری  جبهه  دهد، 
سهمشان  پایداری  نیروهای  و 
محمد  می خواهند.   دولت  از  را 
مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا 
اظهارداشت  خصوص  این  در 
نیروهای  از  که  دارم  یقین  من 

شورای  مجلس  پیشین  نماینده  یک 
اسلامی تاکید کرد: نمایندگان باید به وظایف 
نمایندگی خودشان بپردازند و برای حضور 
در کابینه وظایف خود را روی زمین نگذارند. 
درباره   ، حسینی  نقوی  حسین  سید 
ابراهیم  سید  سوی  از  کابینه  تشکیل 
رئیسی و سهم خواهی که از سوی جریانی 
که وی را در این دوره از انتخابات همراهی 
گفت:  می شود،  مطرح  است،  کرده 
2رئیسی در زمان ثبت نام اعلام کرد »من  7

سخنی با  رئیس جمهور منتخب ؛

مواظب بیم و امید مردم باشید
هنوز چند روزی تا زمان تنفیذ و تحلیف رئیس جمهور منتخب 
باقی مانده اما از گوشه و کنار خبرهای ناامید کننده ای  از 
ترکیب آینده کابینه به گوش می رسد که باعث نگرانی دلسوزان 

شده است.  هرچند باید منتظر ماند و امیدوار به اینکه در این برهه حساس گزینه های مطلوب 
برای دولت انقلابی معرفی شوند اما از گزینه های مطرح شده چنین استنباط می شود که کابینه 
آینده چندان هم فوق العاده نخواهد بود. به  عنوان یک فعال سیاسی و کسی که از نزدیک شاهد 
بیم و امید این روزهای مردم دردمند و منتظر جامعه هستم این نکات را با رئیس جمهور منتخب 
محبوب  در میان می گذارم و  امیدوارم آقای دکتر رئیسی و مشاورین محترم ایشان به این نکات 

دقت بیشتری داشته باشند.
1- جناب آقای دکتر رئیسی ! دولت جدید شما فرصت زیادی برای امیدوار کردن و یا بهتر بگویم 
امیدوار ماندن مردم ندارند. کارشناسان حداکثر زمان برای التیام بخشیدن به قلوب جریحه دار  
مردم انقلابی ایران اسلامی از کرونا و وضعیت بد اقتصادی و مدیریتی  را یک سال تخمین زده اند. 
پس  در این زمان بارقه ای از امید را باید با ترکیب مدیران مومن انقلابی جهادی و خوش سابقه و 

کارنامه و دارای برنامه در دل مردم ایجاد کرد. 
برخی گزینه های مطرح شده، مایوس کننده ملت هستند .هرچند  احتمال زیاد می دهیم 
خودشان با  فضاسازی رسانه ای خودشان را مطرح می کنند ،اما چنان پر قدرت اسب وزارت را 
زین کرده اند که می ترسیم با جدیت و پشتکاری که دارند به نتیجه رسیده ولابی های شان اثر کند 
و در نهایت چهار سال عنان وزارتخانه های کلیدی در دستشان قرار گیرد. آن وقت امیدها به یاس 

مبدل خواهد شد. پس لطفاً مواظب بیم و امید مردم در ترکیب کابینه تان باشید.
2- جناب آقای دکتر رئیسی!  شنیده ها حاکی از آن است که جنابعالی برای کاهش فشار 
نمایندگان مجلس بر ترکیب کابینه  و حتی لابی آنها برای حضور در دولت از ملاقات با آنها امتناع 
کرده و همه ملاقات با اهالی پارلمان را به بعد از اعلام کابینه موکول نموده اید.  این خبر بر فرض 
صحت ، امیدآفرین و مسرت بخش است. خواهش می کنم با همین فرمان ادامه دهید تا همان 
مسیر درستی که در پیش گرفته اید شما را سالم به پاستور برساند. البته فرمایشات حضرت آقا 
حجت را بر نمایندگان  محترم خانه ملت برای  ماندن در پارلمان و پرداختن به وظایف نمایندگی 

تمام کرده است.
3- جناب آقای دکتر رئیسی! در مورد ستاد ها گفته بودید من ستادی ندارم و هر خانه ایرانی 
ستاد من است. همینطور هم شد. قطعاً در این دوره از انتخابات نقش موثر در پیروزی جنابعالی 
کارنامه موفق و برنامه امیدبخش خودتان بودنه ستادها . از همان دوران رقابت های انتخاباتی 
ابن الوقت ها نقشه غنیمت بعد از فتح و پیروزی را می کشیدند و تا امروز نیز در استانها و شهرها 
و مشغول چینش مدیران محلی و استانی هستند .این بزرگترین پاشنه آشیل دولت شما خواهد 
بود اگر ستادها بخواهند تقسیم غنائم کنند. خواهش می کنم بر گفتمان عقلانی و صحیح خود 
پافشاری کنید و زیر فشارهای غیرمنطقی افراد به اصطلاح ستادی نروید. فراموش نکنید همه 

خانه های  های ایرانی ستاد شما و همه مردم ایران اعضای ستاد شما بوده و هستند.
4- اما حرف آخر.  آقای دکتر رئیسی عزیز !  کارنامه شما نشان می دهد که همواره برای گفتگو 
با مردم پیشقدم هستید .پیشنهاد می کنم در روزهای آغازین دولتتان با مردم بیشتر گفتگو کنید. 
از وضعیت موجود شفاف سخن بگویید و برای رسیدن به وضعیت مطلوب اطلس واقعی نشان 
دهید .صادقانه با مردم گفتگو کنید. این مردم آنقدر بزرگوارند که  ثابت کردند اگر دولتمردان 
صادقانه با آنها گفتگو کنند وحتی از آنان برای حل مشکلات کشور کمک بخواهند ، در برهه های 

حساس و لحظه های نیاز دولتمردان را به بهترین نحو یاری و حمایت خواهند کرد.
پس آقای رئیس جمهور مواظب بیم و امید مردم باشید.

* فعال سیاسی

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 

۳۲۲ نفر دیگر بر اثر کرونا جان باختند
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: 322 نفر طی 24 ساعت گذشته بر اثر 

کرونا جان باختند. 
به گزارش روز دوشنبه مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از دیروز تا امروز 4 
مرداد ماه 1400 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 31 هزار و 814 بیمار جدید مبتلا به 

کووید19 در کشور شناسایی شد که سه هزار و 566 نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید19 در کشور به سه میلیون و 723 هزار و 246 نفر  و مجموع جان 

باختگان این بیماری به 89 هزار و 122 نفر رسید.
تا کنون سه میلیون 274 هزار و 346 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص 
شده اند. چهار هزار و 982 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. بر اساس این گزارش، تا کنون 25 میلیون و 601 هزار و 224 

آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.

سید محمد جهان آبادی*

۴

دائیه قم قرمز قرمزه اَ کرونا

وضع قم قرمز است و بحرانی
تو بوگو اِی داداش من چو کنم
چونه بندو زدم به چونه خود

لَبِم شد آش و لاش من چو کنم
وخت واکسن زدن اگه که آقا 

نزنه اون یواش من چو کنم
آدمی چاق دا که واکسن زَه
بُردنش کارواش من چو کنم
بچه ای دا که دید سوزن را 

خیس شد پاچه هاش من چو کنم
اگ به ترسی تو یه سر سوزن
غَش کنی اَ نگاش من چو کنم

چونه بندو اگه تو میبندی
بکنی جابجاش من چو کنم
صبح زود رفته اَ خونه بیرون
پیش دَسِ باباش من چو کنم

اگه خواستم که منگیشش بگیرم 
نمدونم اَ کجاش من چو کنم
من پشیمون شدم اَ این کارم
تا نمونه که جاش من چو کنم

این کرونا مثال اولی نی 
هست قد یه ماش من چو کنم

نزنه چونه بند و واکسن را
بیشینی در عزاش من چو کنم
حاج عمو میگه آب بلگه بخور
میده به بچه هاش من چو کنم

ننجونه میگه هندونه خوبه
نکنه آب تاراش من چو کنم

اگه به ترسی تو یه سر سوزن
 غَش کنی اَ نگاش من چو کنم

چونه بندو اگه تو میبندی
بکنی جابجاش من چو کنم
صبح زود رفته اَ خونه بیرون
پیش دسِ باباش من چو کنم

آخه میخوام که منگیشش بیگرم
نمدونم اَ کجاش من چو کنم
من پشیمون شدم اَ این کارم
تا نمونه که جاش من چو کنم

این کرونا مثال اولی نی
هست قد یه ماش من چو کنم

نزنه چونه بند و واکسن را
بیشینی در عزاش من چو کنم

عباس فرساد*
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محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا:

جبهه پایداری اجازه کابینه معتدل 
را به رئیسی نمی دهد

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: رئیسی حتی اگر خودش هم بخواهد کابینه ای 
معتدل تشکیل دهد، جبهه پایداری نمی گذارد و نیروهای پایداری سهمشان را از 

دولت می خواهند.
 محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا در این خصوص اظهارداشت من یقین 
دارم که از نیروهای اصلاح طلب در کابینه آقای رئیسی حضور نخواهند داشت و اگر 
هم باشند در سِمت هایی فرعی خواهند بود که هیچ تأثیری در روند دولت ندارند؛ این 
هم صرفا یک احتمال است و بعید به نظر می رسد در همین حد هم اصلاح طلبان در 

دولت بعدی حضور داشته باشند.
او ادامه داد: بیشترین طیفی که برای حضور در دولت به آقای رئیسی فشار می آورد، 
جبهه پایداری است. آنها می خواهند مابازای کنار رفتن آقای جلیلی را دریافت کنند 
و از حالا شائبه معاون اولی جلیلی یا وزیر خارجه شدن او را مطرح می کنند تا بتوانند 
به آقای رئیسی فشار بالایی بیاورند که برای جلیلی جایگاه ویژه ای در نظر بگیرند و به 

نوعی جلیلی را به رئیسی تحمیل کنند.
وی درباره اینکه رئیسی چه قدر تحت تأثیر نیروهای پایداری قرار می گیرد، بیان 

کرد: به هر حال اطرافیان آقای رئیسی بیشتر گرایش های پایداری دارند.
این فعال سیاسی درباره این سخن رئیسی که کابینه فراجناحی خواهد بود، اظهار 
کرد: آقای رئیسی حتی اگر خودش هم بخواهد کابینه ای معتدل تشکیل دهد، 
جبهه پایداری نمی گذارد و نیروهای پایداری سهمشان را از دولت می خواهند. آنها 
برای وزارت کشور، وزارت امور خارجه، وزارت اقتصاد، وزارت نفت، سازمان برنامه و 

بوجه، معاون اولی و رئیس دفتری برنامه ریزی کرده اند.
مهاجری در پایان در پاسخ به این پرسش که اگر رئیسی دست رد به سینه پایداری 
بزند، آیا این احتمال وجود دارد که پایداری ها به منتقدان دولت سیزدهم تبدیل شوند 
یا خیر، گفت: جبهه پایداری اگر نتواند پست های موردنظرش در دولت را به دست 
آورد، بازنده بزرگ سیاسی خواهد شد زیرا از یک سو نمی توانند اپوزیسیون دولت 
شوند چون اصلا این کار از سوی آنها معنا ندارد و از سوی دیگر راضی نمی شوند که 
هیچ سهمی از دولت نگیرند. به همین دلیل برای آنها بعد از پست نگرفتن از رئیسی 
وجود ندارد و اصلا نمی خواهند به چنین حالتی فکر کنند زیرا شرایط بسیار بدی 

برایشان به وجود می آید.

 حشمت الله فلاحت پیشه:

مردم تاوان تحریم ها را می دهند 
نه سیاستمداران 

 رئیس کمیسیون امنیت ملی در مجلس دهم گفت: کشور در موضوع هسته ای 
نتوانسته سیاست های خود را به گونه ای پیش ببرد که منافعی برایش حاصل شود. 
بارها گفته ام این مردم هستند که تاوان تحریم ها را می دهند نه سیاستمداران، چه 
بسیار سیاستمدارانی که بخاطر حرف ها و اظهارنظرهایی که مطرح می کنند حقوق 
می گیرند و حرف هایی را هم بیان می کنند که به منافع ملت آسیب وارد می کند، 
همچنین جلسات مختلفی شکل می گیرد با حق ماموریت های مختلف که از دل آن 

جلسات وقفه در تامین منافع ملت حاصل می شود.
حشمت الله فلاحت پیشه، در رابطه با وضعیت برجام اظهارداشت: دیپلماسی 
هسته ای کشور دچار نوعی حالت حاد شطرنجی شده و عملا در روند آن وقفه 
ایجاد شده است. معتقدم وقفه در دیپلماسی هسته ای به ضرر کشور ایران است، 
اگر بخواهید با هر دیدی مذاکرات هسته ای و دیپلماسی هسته ای را ارزیابی کنید 
ممکن است نتایج متفاوتی به دست آورید، یکی می تواند با دید آرمان گرایانه بنگرد 
که در آن صورت مطلوب هیچ کدام از طرفین در یک دیپلماسی حاصل نمی شود و 
آن دیپلماسی ادامه تقابل یا تعامل مبتنی برقدرت است. ممکن است افرادی هم دید 
واقع گرایانه داشته باشند که باید دیپلماسی واقع گرایی شکل بگیرد و دید واقع گرایانه 
را حاکم کنیم. کشور در موضوع هسته ای نتوانسته سیاست های خود را به گونه ای 
پیش ببرد که منافعی برایش حاصل شود. بارها گفته ام این مردم هستند که تاوان 
تحریم ها را می دهند نه سیاستمداران، چه بسیار سیاستمدارانی که بخاطر حرف 
ها و اظهارنظرهایی که مطرح می کنند حقوق می گیرند و حرف هایی را هم بیان 
می کنند که به منافع ملت آسیب وارد می کند، همچنین جلسات مختلفی شکل 
می گیرد با حق ماموریت های مختلف که از دل آن جلسات وقفه در تامین منافع 
ملت حاصل می شود. او در خصوص تغییر موضع برخی مخالفان برجام اظهار کرد: 
برجام یک حد مقدور خوب در سیاست بود، بویژه در دیپلماسی که در آن قدرت های 
روز دنیا و سازمان های قدرتمند دنیا عضو هستند، رسیدن به حد مقدوری که پیش از 
آن سابقه نداشته است. هیچ حد مقدوری مثل برجام در ذیل فصل هفتم میان هیچ 
کشوری در شورای امنیت شکل نگرفته بود ولی ایران به آن رسید و به همین دلیل 
از برجام به عنوان یک حد مقدور دفاع کرده ام. تحولات نشان می دهد که سیاست 
جلوگیری از اجرای برجام یک سیاست جناحی بود و جناح بازی های سیاسی در 
ایران را، ترامپ در آمریکا تکمیل کرد. غرور سیاسی باعث شد که اولین بودجه دولت 

آینده هم یک بودجه تحریمی و یا صرفا بودجه جاری باشد.
 

محمدجواد جمالی نوبندگانی :

مانند آمریکایی ها در مذاکرات
 یک صدا باشیم

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم گفت: بعید به نظر 
می رسد که مذاکرات قطع شود؛ آمریکایی ها خود را آماده کرده و بر ایران فشار وارد 
می کنند، به خصوص فروش نفت ایران به چین را به عنوان یک حربه جدید در نظر 

دارند و به عنوان ابزار فشار بر تیم مذاکره کننده جدید، به کار خواهند برد.
محمدجواد جمالی نوبندگانی در خصوص برخی اظهارات مبنی بر اعلام جرم 
علیه دولت و رئیس جمهور در بحث مذاکرات و برجام اظهارداشت: مذاکرات وین دو 
قسمت داشته است یک قسمت آن در رابطه با مذاکراتی بوده که با 1+4 بوده و یک 
قسمت، مذاکرات غیرمستقیمی بوده که با آمریکایی ها وجود داشت. مجلس طرحی 
تصویب کرده که، چه مطالبی و چه خطوطی و چه نقشه راهی برای این مذکرات باید 
وجود داشته باشد. اصل مذاکره را هم چون مجلس یازدهم تصویب کرده نه خلاف 
بوده و نه جرم است. وی تصریح کرد: بعید به نظر می رسد که مذاکرات قطع شود. 
آمریکایی ها خود را آماده کرده اند و بر ایران فشار وارد می کنند، به خصوص فروش 
نفت ایران به چین را به عنوان یک حربه جدید در نظر دارند و به عنوان ابزار فشار بر 
تیم مذاکره کننده جدید به کار خواهند برد. بنابراین من فکر می کنم، چون موضوع 
مذاکرات ملی است و با منافع ملی سروکار دارد باید دست از تخریب های سیاسی 
و تضعیف تیم های مذاکره کننده برداریم. جمالی نوبندگانی خاطرنشان کرد: می 
بینیم که چگونه آمریکایی ها، دموکرات ها و جمهوری خواهان در یک مسیر حرکت 
می کنند و ما هم در این موضوع باید یکصدا باشیم و به آن چیزی که مربوط به منافع 

ملی است، فکر کنیم.
 

نماینده مرودشت:

تذکر به مسوولان دردی از مشکلات 
مردم دوا نمی کند

عضو کمیسیون شوراهای مجلس شورای اسلامی گفت: حضور وزیر در مجلس و 
دادن کارت زرد به او دردی از مشکلات مردم دوا نمی کند و مردم از مجلس انقلابی 
انتظار دارند وقت خود را صرف طرح های مهم کند چون در ابتدایی ترین مسائل و 

مشکلات خود مانده اند و این طرح ها هم کمکی به آنها نمی کند. 
»جلال رشیدی کوچی« در جلسه علنی روز دوشنبه  و در جریان بررسی جزییات 
طرح دو فوریتی الزام دستگاه های اجرایی برای پاسخگویی به تذکرات کتبی و 
شفاهی نمایندگان در اخطاری، گفت: مردم درگیر گرانی های مختلف در سیمان، 
خودرو، قطعی آب و برق و سایر اقلام و مایحتاج خود هستند و  چنین طرح هایی 

مشکلات مردم را حل نمی کند.

آیا مشکلات خوزستان با 
غمگساری حل می شود؟

کشور ما در متن کمبود نزولات و خشکی قرار دارد، 
یعنی برخی استان ها به خصوص استان های مرکزی ما 

دچار خشکی ممتد خواهند شد. پس به جای اصرار به روش های گذشته کشاورزی 
در این استان ها، باید نوع زیست مردم به سوی امور غیر کشاورزی و یا کشاورزی مدرن 
سوق پیدا کند  . اولًا مشکل مردم عزیز خوزستان فقط کمبود آب نیست )و فقط( 
یکی از مشکلات آنان این امر است. توسعه خوزستان یک امر همه جانبه است اما از 
یک برنامه روشن برخوردار نیست. لذا مردم نمی توانند زندگی امروز و فردای خود را 

پیش بینی کنند. استان های دیگر هم از چنین فقدان نظام توسعه ای رنج می برند.
دولت ها علیرغم مصوبات متعدد مجلس شورای اسلامی در برنامه های 5 ساله که 
موظف بودند طرح آمایش سرزمین را مدون و به اجرا درآورند، هیچ یک )با تأکید بر 
هیچ یک( از دولت ها این کار را انجام نداده اند. نتیجه این سهل انگاری همه دولت ها 
عدم استفاده بهینه از ظرفیت های استانی و گاه کج روی از توسعه استان ها شده 
است. هرچه در این امر خطیر تأخیر شود به ضرر کلیت نظام توسعه ای کشور است. 

امیدواریم دولت جدید همتی در این راه داشته باشد.
ثانیاً مسئله کمبود آب به یک معضل بزرگ جهانی مربوط است. آن موضوع تغییر 
اقلیم است. سال هاست این موضوع در سطح بین المللی به عنوان بحران آتی دنیا 
مطرح است. اول باید مسئولان کشور و مردم این معضل را باور کنند تا راهکار آن 
فراهم شود. ما هنوز در گام نخست آن گیر داریم. یعنی مسئولان کشور به یک فهم 
مشترک در این بحران آب وهوا و تأثیرات آن در کشور نرسیده اند و مردم هم به تبع عدم 
تصمیم مسئولان و عدم اهتمام رسانه ها توجه کافی به این امر نمی کنند.اما با کمال 

تأسف باید گفت این یک واقعیت است.
روند بارش در 20 سال اخیر هم نشان می دهد که پیش بینی های علمی درست 
بوده است. برای فرار از این امر علمی نباید با مربوط نمودن همه امور به اراده الهی، 
سهل اندیشی کرد. اراده تامه الهی در جای خود درست است اما خداوند عقل به بشر 
داده است که با تفکر عقلی و علمی زندگی خود را سامان دهد و در عالم هم نظام 
علی و معلولی حاکم است. اگر این کار صورت گرفت خداوند نیز به بندگان عنایت 

خواهد کرد.
وقتی همگان هم رأی شدند که جهان در یک تغییر اقلیم مهم قرار دارد باید دید 
وضع ما چه می شود. متأسفانه در کل، کشور ما در متن کمبود نزولات و خشکی قرار 
دارد، یعنی برخی استان ها به خصوص استان های مرکزی ما دچار خشکی ممتد 
خواهند شد. پس به جای اصرار به روش های گذشته کشاورزی در این استان ها، باید 
نوع زیست مردم به سوی امور غیر کشاورزی و یا کشاورزی مدرن سوق پیدا کند و البته 

وظیفه دولت است که زمینه این تحول و تغییر سبک زندگی را فراهم کند.
البته استان خوزستان در بخش های با ساختار کشاورزی، می تواند ادامه حیات 
بدهد به شرطی که نوع کشت و نحوه آبیاری و نحوه دامداری آن به کلی تغییر کند. 
می توان موقتاً خروجی آب سدها را افزایش داد و مشکل فعلی را حل کرد ولی 
استان خوزستان به دلیل کشت چهار فصل آن در پاییز و زمستان مشکل آبیاری پیدا 
می کند، یعنی حجم آب در طول سال در دامنه مشخصی قرار دارد، اگر در بخشی از 
سال به هر دلیلی از آن بیشتر استفاده شد در ماه های بعد باید کمتر از آن بهره گیرند. 

پس این نحوه علاج مشکل، صرفاً به تأخیر انداختن معضل است نه حل آن.
البته در سال های گذشته تا آنجا که به خاطر دارم در سال 97 یا 98 در بودجه 
مصوب کشور، مجلس با عنایت رهبری معظم ردیفی در حدود 50 میلیون یورو از 
صندوق توسعه ملی را برای حل مشکل تنش آبی شهرها در نظر گرفت و نمی دانم 
بعد، این امر ادامه یافت یا خیر. البته اگر آن برنامه به طور کامل اجراشده بود امروز 
مشکل آب شرب در این استان ها وجود نداشت، ولی در مورد بحث آب کشاورزی و 
حق آبه محیط زیست کشور نیاز به برنامه مدون و اجرایی بلندمدت و همراهی مردم 

دارد.
برای بحث کشاورزی راهکار اصولی تغییر نوع کشت و سیستم های آبیاری نوین 
است که در بودجه سالانه هم مبالغی به این امر اختصاص یافت و باید هر دو موضوع 
در کنار توسعه تولید آب شیرین از دریا را جدی تر دنبال کرد. البته رویکرد صنعتی 
شدن استان خوزستان یکی از مؤلفه های اصلی آتی توسعه این استان باید باشد. باز 
تکرار می کنم اصل مسئله ایجاد تمرکز ذهنی و یک باور عمومی در تغییرات اقلیم و 
تأثیر آن در ایران است. باید اول درد را پذیرفت تا درمان صورت گیرد. البته کمبود آب 
شرب موضوع حیاتی است که در همه شرایط باید تأمین آن اولویت کار دولت باشد 

آن طور که رسانه ها منعکس کردند توجه بیشتر به این امر شده است.
* مشاور مقام معظم رهبری 

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس:

مجلس به دنبال فیلترینگ 
پیام رسان های خارجی نیست

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: تمرکز در طرح 
ساماندهی پیام رسان های اجتماعی، حمایت از حقوق کاربران و ساماندهی این فضا 

بوده و مجلس شورای اسلامی به دنبال فیلترینگ پیام رسان های خارجی نیست. 
از  حمایت  طرح  خصوص  در  خبرنگاران  با  خبری  در نشست  نصیرایی  مجید 
کاربران در فضای مجازی بیان کرد: یکی از موضوعات مهم و دغدغه های جدی که 
سالیان طولانی است دلسوزان کشور و خیلی از خانواده های ایرانی در خصوص آن 
صحبت می کنند بحث فضای مجازی است. فضای مجازی در همه جای دنیا دارای 

چارچوب، ضابطه و قانون است و به نحو مطلوبی مدیریت می شود. 
وی در ادامه اظهار کرد: متاسفانه هر زمانی که در کشور صحبت از ساماندهی 
فضای مجازی می شود عده ای دانسته و ندانسته بیشتر به حواشی پرداخته و از اصل 
موضوع فاصله می گیرند. بر روی این طرح بیش از 2000 ساعت کار کارشناسی 
شده و نظرات دستگاه ها و مجموعه های مختلف کسب شده است. متاسفانه برخی 
طرح را اصلا نخوانده اند و از آخرین تغییرات آن اطلاعی ندارند. سخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: متاسفانه عده ای ساماندهی 
بر  تمرکز اصلی  این طرح  به مسدودسازی معنی می کنند، در صورتی که در  را 
ساماندهی این فضا است. حدود 14 بار بر روی این طرح کار کارشناسی انجام شده 
است. اکنون این طرح به عنوان پیش نویس آماده شده و اصلا تمرکزی بر مساله ی 
فیلترینگ نیست. تمرکز اصلی ما ساماندهی و حمایت از پیام رسان های داخلی، 
نخبگان و متخصصان این حوزه است. از سوی دیگر ما به دنبال ضمانت اجرایی 
برای قوانین موجود هستیم. نصیرایی ادامه داد: متاسفانه در طول این سال ها ما از 
پلت فرم های داخلی آن طور که باید پشتیبانی نکرده ایم. 70 درصد پهنای باند کشور 
را در اختیار پلت فرم های خارجی قرار دادیم اگر از پیام رسان ها و پلت فرم های داخلی 
حمایت کنیم چرا آنها نتوانند مانند خارجی ها عمل کنند؟ براساس این طرح حضور 
مسئولان و دستگاه های حاکمیتی در پیام رسان ها و پلت فرم هایی که مجوز فعالیت 
ندارند جرم خواهد بود. ما بنایی نداریم برای کاربران ایرانی محدودیتی ایجاد کرده 
و یا جرم انگاری کنیم. مطلبی منتشر شد که هر کس از فیلترشکن استفاده کند 
جرم انگاری می شود که این امر دروغ محض است. حال سوال بعدی این است که اگر 

پلت فرم هایی نظیر اینستاگرام و یا توییتر و تلگرام شرایط ما را نپذیرفتند چه می شود.
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در ادامه گفت: براساس 
این طرح پلت فرم هایی که بیش از یک درصد کل کاربران کشور در آن فعالیت داشته 
باشند اما شرایط ما را نپذیرند فیلتر نخواهند شد تا زمانی که جایگزین مناسبی 
برای آنها چه از بین پلت فرم های داخلی و چه پلت فرم های خارجی ایجاد شود. تا 
زمانی که اپلیکیشنی مشابه برنامه هایی نظیر اینستاگرام یا تلگرام برای جایگزینی در 
دسترس مردم قرار نگیرد اجازه فیلتر داده نمی شود. زمانی این اجازه داده می شود 
که یک پلت فرم جایگزین ایجاد شود. وی در ادامه با اشاره به این که در تبیین این 
طرح کوتاهی شده است، بیان کرد: ما تحت تاثیر جوسازی ها قرار نخواهیم گرفت 
و با کار کارشناسی طرح را دنبال می کنیم و هر کجا که اشکال و ابهامی باشد آن 
را برطرف خواهیم کرد. ما همچنان از نظرات کارشناسی استفاده می کنیم. علت 
این که درخواست داریم این طرح براساس اصل 85 بررسی شود این است که فرصت 
کار تخصصی تر و فنی تر فراهم شود. در صحن مجلس شورای اسلامی فرصت کافی 
برای بررسی فنی این طرح مهم مهیا نیست. اصل 85 این فرصت را فراهم می کند 

تا این طرح پخته تر شود.

اخبار

علی لاریجانی*

 
 رییس جمهور منتخب با تاکید بر اینکه باید دست 
دلالان از بازار مصالح ساختمانی به خصوص فولاد 
و سیمان قطع شود، گفت: حل مشکلات و موانع 
دست  کردن  قطع  بدون  مسکن  انبوه  ساخت 
ممکن  آنها  دست  از  قیمت  کنترل  و  سوداگران 

نیست. 
جمهور  رئیس  دفتر  عمومی  روابط  گزارش  به 
منتخب، حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم 
رئیسی پیش از ظهر امروز دوشنبه در "نشست ویژه 
بررسی الزامات ساخت مسکن" با حضور مدیران و 
کارشناسان تراز اول حوزه مسکن، اظهار کرد: تهیه 
مسکن همواره یکی از دغدغه های جدی مردم بوده 
و امروز نه تنها خرید مسکن، که اجاره آن هم در 
شهرهای بزرگ و حتی شهرهای کوچک تر به آرزویی 

دست نیافتنی برای مردم تبدیل شده است.
مشکل  یک  مسکن  گرانی  اینکه  بیان  با  وی 
ریشه ای در ایجاد آسیب های اجتماعی نظیر طلاق 
و حاشیه نشینی است، افزود: در مقطعی ساخت 
مسکن مهر جریان موثری در عرصه ساخت مسکن 
اما  انداخت  راه  به  محروم  اقشار  شدن  خانه دار  و 
متاسفانه به جای اصلاح ایرادات طرح مسکن مهر 
در دوره اول دولت فعلی این طرح رسما تعطیل شد. 
البته در دوره بعدی این نگاه تغییر کرد و تلاش شد 

مسکن مهر با رفع نقایص تکمیل شود.
رییس جمهور منتخب خاطرنشان کرد: مردم در 
خود  حساب  طرف  مهر  مسکن  ساخت  موضوع 
را دولت می دانند و هنگام قضاوت درباره عملکرد 
دولت در این زمینه، تفاوتی بین دولت های یازدهم، 
دوازدهم و سیزدهم قائل نیستند. لذا دولت باید به 
تعهدات پایبند باشد مگر آنکه در موارد استثنا زیانی 

فاحش و جدی متوجه منافع عمومی باشد.
اینکه بخش  بر  تاکید  با  رییسی  حجت الاسلام 
خصوصی نیز باید متقابلا متعهد به کار با کیفیت 
باشد، اظهار داشت: دولت باید از یک سو میدان 
را برای فعالیت بخش خصوصی در زمینه مسکن 
و دیگر عرصه ها هموار کند و از سویی با هدایت و 
حمایت از فعالیت های بخش خصوصی و اعمال 

نظارت موثر از حقوق مردم دفاع کند.
ابعاد موضوع مسکن  باید  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
نیز  و  کشور  مختلف  مناطق  دقیق  نیاز  جمله  از 
ظرفیت های موجود برای رفع این نیاز به طور دقیق 

احصا شود، اظهار داشت: اقدامات در حال انجام 
از جمله ساخت 530  انبوه مسکن  برای ساخت 
هزار واحد مسکن در قالب طرح اقدام ملی مسکن 
باید با قوت ادامه یابند. اقدامات جدید هم باید با 
بهره گیری از تجارب گذشته و در نظر گرفتن تمام 
جوانب به شکلی انجام شود که گامی موثر در مسیر 

حل مشکلات مردم باشند.
رئیس جمهور منتخب تصریح کرد: باید با روحیه 
جهادی تلاش کنیم زمین برای ساخت حداقل یک 
میلیون مسکن در سال در محدوده شهرها و روستاها 
با فوریت و بدون تاخیر تامین شود. اگر در این زمینه 
ابهام قانونی هم وجود دارد باید با توجه به انگیزه 
بالای نمایندگان مجلس هر چه سریع تر این ابهامات 

را برطرف کرد.
بانک  یک  در  مهر  مسکن  تسهیلات  پرداخت 

تخصصی انجام شود
حجت الاسلام رئیسی با بیان اینکه طرح موضوع 
مجلس  در  شهرسازی  و  راه  وزارتخانه های  انتزاع 
باعث متوقف  نباید  به هیچ وجه  شورای اسلامی 
یا کند شدن اقدامات جاری بخش های تابعه این 
وزارتخانه شود، خاطرنشان کرد: تجربه نشان داده 
است  بهتر  مسکن  تسهیلات  پرداخت  که  است 
در یک بانک تخصصی انجام شود که هم مردم با 
چارچوب عملکرد آن بیشتر آشنا هستند و هم امکان 

کنترل و نظارت دقیق تر بر پرداخت این تسهیلات 
وجود خواهد داشت.

وی در ادامه با تاکید بر اینکه برای تعدیل هزینه ها 
و تسهیل و تسریع ساخت مسکن باید دست دلالان 
از بازار مصالح ساختمانی به خصوص فولاد و سیمان 
قطع شود، گفت: حل مشکلات و موانع ساخت 
سوداگران  دست  کردن  قطع  بدون  مسکن  انبوه 
اگر  نیست.  ممکن  آنها  دست  از  قیمت  کنترل  و 
فعالیت های سوداگرانه در بازار مسکن کنترل نشود 

شیرینی ساخت مسکن برای مردم از بین می رود.
رئیس جمهور منتخب ثبات مقررات را مساله بسیار 
و تسریع ساخت مسکن  برای تسهیل  مهم دیگر 
برشمرد و اضافه کرد: زندگی مردم در عرصه های 
مختلف باید قابل پیش بینی شود و لازمه این موضوع 

ثبات مقررات است.
حجت الاسلام رئیسی در ادامه بر تقویت نهضت 
ظرفیت های  همه  از  استفاده  با  مسکن  ساخت 
موجود کشور از بخش خصوصی و تعاونی گرفته تا 

شهرداری ها و قرارگاه های سازندگی تاکید کرد.
و  زحمات  از  نشست  این  در  همچنین  وی 
تلاش های مرحوم علیرضا تابش در سالیان طولانی 
فعالیت در عرصه مسکن روستایی و نیز بازسازی 
طبیعی  بلایای  از  آسیب دیده  مناطق  مسکن 

قدردانی کرد.

رییس جمهور منتخب در نشست ویژه بررسی الزامات ساخت مسکن؛

حل مشکلات ساخت مسکن بدون قطع دست سوداگران امکان پذیر نیست

باشید  مطمئن  گفت:  کشاورزی  کمیسیون  عضو   
اگر دولت آقای رئیسی تمهیداتی انجام ندهد، به ویژه 
تامین و توزیع به موقع نهاده های دامی، تا شب عید ما 
مشکل گرانی مرغ را خواهیم داشت. می توانم بگویم 
در  و  دارد  تاثیر  این قسمت خیلی  در  برجام  امضای 
غیر این صورت در مرحله بعد که ارز ترجیحی را حذف 
کنیم و قطعاً در بودجه سال 1401 حذف خواهد شد، 

قیمت ها دیگر قابل کنترل نخواهد بود. 
ذبیح الله اعظمی ساردویی نماینده مجلس یازدهم، 
اتفاقات خوزستان اظهار  و  درباره وضعیت آب کشور 
داشت: وضعیت خشکسالی و کاهش نزولات آسمانی 
که اکنون می بینیم در پنجاه سال اخیر بی سابقه بوده 
است، به طوری که سدهای ما منفی 49 ورودی و منفی 
25 ذخیره داشتند پس اوضاع مان در ذخیره آب پشت 
در  بارندگی  متوسط  همچنین  نیست.  خوب  سدها 
سراسر کشور به ویژه در جنوب استان کرمان که 200 
تا 250 میلیمتر بارندگی بوده به کمتر از 50 میلیمتر 
رسیده است، این فاجعه است؛ استان خوزستان نیز از 

این شرایط مستثنی نیست. 
وی با بیان اینکه مشکل این است که تاکنون در این 
حوزه مدیریت راهبردی نداشتیم، ادامه داد: چندین 
جلسه با وزیر نیرو، معاونان وی و متخصصان این حوزه 
داشته و آن ها را به کمیسیون کشاورزی دعوت و مسائل 
را بررسی کرده ایم، در برخی قسمت ها نتایج خوب بوده 
و در برخی قسمت ها نه؛ به طوری که معاون وزیر نیرو 
عنوان کردند که در تابستان در بخش کشاورزی مشکل 

خواهیم داشت که اکنون با آن مواجه شده ایم. 
نماینده جیرفت و عنبرآباد گفت: اما اظهار داشتند 
که برای کشت پاییزه مشکلی نداریم و امیدوارم که به 
همین شکل باشد، چراکه کشت جنوب استان کرمان 
به ویژه جیرفت و عنبرآباد از شهریور ماه شروع می شود 
تا برای خرداد ماه سال بعد آماده شود. بخش بعدی این 
است که ما باید یک فکر اساسی داشته باشیم که البته به 

وزارت جهاد کشاورزی و وزارت نیرو بازمی گردد. 

وی با بیان اینکه چگونه مردم ما در این کویر و فلات 
یک کشور متمدن با پیشینه تاریخی بسیار زیاد زندگی 
می کردند، افزود: قنات ها هنر مردان ایرانی است و با 
این وضعیت در شرایط بحرانی و خشکسالی زندگی 
اما  می آوردند؛  بیرون  زمین  دل  از  را  آب  و  می کردند 
که  چند  هر  کرده ایم  توجه  آن  به  کمتر  ما  متاسفانه 
بودجه برای مرمت قنوات تخصیص داده می شود، اما 
کافی نیست.  وی اضافه کرد: دوم اینکه همین آبی 
برای  کشاورزی  بخش  در  است  موجود  کشور  در  که 
آبیاری های  از  به سمت استفاده  باید  بهینه  استفاده 
کشاورزی 80  جهاد  وزارت  که  برود  پیشرفته  و  نوین 
درصد یارانه می دهد و 20 درصد دیگر را نیز باید باغدار 
که  است  این  دارد  وجود  که  اساسی  مشکل  بدهد. 
فرهنگ سازی در این مورد انجام نشده است به طوریکه 
کشاورز و باغدار ما وقتی از آب قنات و چشمه استفاده و 
وقتی سیستم آبیاری قطره ای را نصب می کند مقداری 
آب اضافه تر می آورد بنابراین به جای اینکه صرفه جویی 
شود و در سفره های زیرزمینی باقی بماند کشاورز سطح 

زیر کشت خودش را افزایش می دهد. 
 مصرف آب در کشور بی رویه است

 این عضو کمیسیون کشاورزی با بیان اینکه مصرف 
آب در کشور بی رویه است، با یادآوری طرح های قبل 
از انقلاب خاطرنشان کرد: در دشت هایی مثل دشت 
چاه  حفر  کرمان  استان  جنوب  اطراف  و  رفسنجان 
ممنوع بوده است؛ اما در یکی از دولت ها گفتند که 
اجازه بدهید که مردم چاه حفر کرده و کشاورزی کنند 
و نان بخورند و این فاجعه که در حال حاضر می توانیم 
بگوییم که چاه های غیر مجاز بیش از چاه های مجاز 
در کشور هستند، رخ داد که البته آمار دقیقی از آن ها 

وجود ندارد. 
فرونشست  اصلی  عوامل  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
می توانم  جرات  به  که  است  موضوع  همین  دشت ها 
آب های  سطح  جهرم  و  رفسنجان  دشت  در  بگویم 

زیرزمینی به عمق بیش از 500 متر رسیده است. 

این نمایده مجلس در بخش دیگری از صحبت های 
خود به یکی دیگر از دغدغه های کمیسیون کشاورزی 
اشاره کرد و درباره گران شدن قیمت مرغ بیان داشت: 
برای مرغ و تخم مرغ باید از سال قبل برای سال آینده 
برنامه ریزی کنیم تا نتیجه آن را ببینیم؛ اما از اواخر سال 
98 با برنامه ریزی غلط، کمبود نهاده ها و خوراک دام و 
طیور و رسیدن به مرحله جوجه کشی و جوجه سوزی، به 
تبع آن افزایش نرخ ارز و کاهش ذرت و جو که همچنان 
ادامه دارد و همچنین مافیاهایی که پشت وارد کردن 
نهاده.ها با ارز دولتی، احتکار کردن و عدم توزیع به 
شده  کشیده  اینجا  به  وضعیت  هستند،  آن ها  موقع 

است. 
وی ادامه داد: در جلسه کمیسیون در یکشنبه هفته 
گذشته گفته شد که بیش از 3 میلیون تن نهاده دامی 
در بندرهای بوشهر و ماهشهر و 6 میلیون تن در کل 
کشور وجود دارد اما عامل اصلی و مشکل اصلی، نقل 
حدود 2500  باید  روزانه  یعنی  است؛  آن ها  انتقال  و 
کامیون این بار را جابجا کند که متاسفانه کمتر از دو هزار 
کامیون وجود دارد؛ همچنین باید حدود 150 واگن در 
روز بار جابجا کند که به حد نصاب نرسیده است؛ همین 
و تخم مرغ  باعث شده است که قیمت مرغ  مسئله 

افزایش پیدا کند. 
 اعظمی تصریح کرد: امیدوارم برنامه ریزی انجام شود 
که دولت بعدی با این چالش روبرو نشود اما می توانم 
بگویم این وضعیت ادامه دارد. وزارت جهاد کشاورزی 
به جای اینکه سال قبل وضعیت بارندگی را نگاه کند از 
بهمن ماه در این مورد برنامه ریزی کرده است. مطمئن 
باشید اگر دولت آقای رئیسی تمهیداتی انجام ندهد، 
به ویژه تامین و توزیع به موقع نهاده های دامی، تا شب 
عید ما مشکل گرانی مرغ را خواهیم داشت. می توانم 
بگویم امضای برجام در این قسمت خیلی تاثیر دارد و در 
غیر این صورت در مرحله بعد که ارز ترجیحی را حذف 
کنیم و قطعاً در بودجه سال 1401 حذف خواهد شد، 

قیمت ها دیگر قابل کنترل نخواهد بود.

یک نماینده مجلس:

 برجام امضا نشود، قیمت ها قابل کنترل نخواهد بود 

 معاون اول رییس جمهوری گفت: جنگل ها از بزرگترین سرمایه های کشور هستند 
و در شرایط جدید که ما با تغییرات اقلیمی شدید و خشکسالی روبرو هستیم باید 
بیش از هر زمان دیگری نسبت به حفظ این موهبت و سرمایه الهی اهتمام داشته 

باشیم. 
اسحاق جهانگیری در دومین نشست کمیته ملی راهبری حمایت از جنگل های 
زاگرس که صبح دوشنبه به ریاست وی برگزار شد، با تاکید بر ضرورت صیانت و 
بزرگترین سرمایه های کشور  از  از جنگل های کشور، گفت: جنگل ها  حفاظت 
هستند و در شرایط جدید که ما با تغییرات اقلیمی شدید و خشکسالی روبرو هستیم 
باید بیش از هر زمان دیگری نسبت به حفظ این موهبت و سرمایه الهی اهتمام 

داشته باشیم.
معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه موضوع حفاظت از جنگل ها به ویژه 
جنگل های زاگرس باید به یکی از اولویت های اصلی کشور تبدیل شود، تصریح کرد: 
امروز بخش مهمی از زندگی و حیات مردم ایران به جنگل ها وابسته است، بنابراین 
همه دستگاه ها باید با مشارکت و همکاری تلاش کنند تا از پهنه های طبیعی به 

خوبی نگهداری شود.
جهانگیری با ابراز خرسندی از ابتکار سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور 
در استفاده از نظرات و دیدگاه های کارشناسان و صاحبنظران دانشگاهی در تدوین 
سند جامع حفاظت و مدیریت پایدار بوم سازگان زاگرس، اظهار کرد: باید برای حفظ 
منابع طبیعی و جنگل ها نگاه بلند مدت داشت و تدوین این سند می تواند کمک کند 

که این مساله ملی هیچگاه به بوته فراموشی سپرده نشود.
برنامه های کوتاه مدت و ضربتی  با  و مراتع  تاکید کرد: سازمان جنگل ها  وی 

می تواند سیاست هایی در جهت مقابله با بیماری که درختان بلوط را در عرصه ای 
بیش از یک و نیم میلیون هکتار از جنگل های زاگرس تحت تاثیر قرار داده است، 
اجرا کند. همچنین باید برنامه جدی برای مقابله با حریق هایی که هر روز اخبار آن 
در رسانه ها منتشر می شود اتخاذ شود تا از یک سو از گسترش بیماری و حریق در 
منطقه زاگرس پیشگیری شود و از سوی دیگر با احیا و بازسازی این سرمایه طبیعی 

شاهد آینده روشنی برای جنگل های منطقه باشیم.
معاون اول رییس جمهوری با ابراز تاسف از گزارش رییس سازمان جنگل ها و مراتع 
کشور مبنی بر اینکه صد در صد آتش سوزی ها در جنگل های زاگرس علت انسانی 
دارد،   افزود: بر اساس گزارش های »فائو« ارزش هر درخت بلوط میلیون ها تومان 
است و این آتش سوزی ها به منابع ارزشمند کشور خسارات گسترده ای وارد می کند.
جهانگیری با بیان اینکه برنامه احیای یک و نیم میلیون هکتار از پهنه های جنگلی 
آسیب دیده باید متناسب با برنامه هفتم توسعه همه جانبه کشور باشد، گفت: 
بخش هایی از سند جامع بوم سازگان که نیاز به اصلاح دارد به کمیسیون زیر بنایی 
دولت ارجاع داده می شود تا در دولت آتی هم در صورت انجام برخی اصلاحات اجرا 
شود. جهانگیری ضمن قدردانی از عملکرد وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
و نیز ستاد مدیریت بحران کشور،   از همه دستگاه ها خواست تا با حداکثر ظرفیت به 

مدیریت استان های همجوار زاگرس در زمان اطفای حریق کمک کنند.
در این جلسه که وزرای نیرو و جهاد کشاورزی، استانداران استان های آذربایجان 
غربی، لرستان و کهگیلویه و بویراحمد و نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز حضور 
داشتند رییس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور گزارشی از روند تدوین 

سند جامع حفاظت و مدیریت پایدار بوم سازگان زاگرس ارایه کرد.

معاون اول رییس جمهوری:

 صیانت و حفاظت از جنگل های کشور ضروری است
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چرا صبح ها صورتتان پُف  آلود است؟  در این زمان ها از ترازو برای وزن کردن 
استفاده نکنید!

تنها وسیله تخمین موفقیت یا شکست ما در کاهش وزن، ترازوها نیستند.
وزن ما در زمان های خاصی دچار نوسان می شود و این نوسانات می توانند 
باعث دلسردی و بی انگیزگی ما شوند. توصیه می شود در 7 زمان، برای پی بردن 

به وزن دقیق تان از ترازو استفاده نکنید:
روزهای خاصی از هفته: در مطالعه ای که توسط محققان دانشگاه کورنل 
انجام شد، مشخص گردید وزن افراد در روزهای خاصی از هفته و بخصوص در 
روزهای آخر هفته دچار نوسانات زیادی می شود و ترازوها افزایش وزن را نشان 
می دهند. به عنوان مثال وزن شرکت کنندگان در این مطالعه، در روز دوشنبه 
بسیار بیشتر از روز جمعه بوده است. محققان توصیه می کنند که یک روز 
مشخص را برای وزن کردن خود با ترازو انتخاب کنید و از وزن کردن خود در 

روزهای مختلف هفته بپرهیزید.
عدم تخمین لباس هایی که می پوشیم: به گفته محققان، لباس مردان 
باعث می شود که به طور متوسط، 1,1 کیلوگرم به وزن واقعی آنها اضافه گردد. 

وزن زنان نیز با محاسبه لباس، 0.9 گرم بیشتر از میزان واقعی است.
عدم محاسبه عضلات: وزن ماهیچه ها از چربی ها بیشتر است اما چربی ها 
حجم بیشتری را نسبت به ماهیچه ها در بدن اشغال می کنند. به همین دلیل 
افرادی که چربی بیشتری دارند، نسبت به کسانی که دارای ماهیچه هستند، 
چاقتر نشان می دهند. انجام ورزش های استقامتی باعث عضله سازی می شود 
و ترازو عددی بیش از حد انتظار را به ما نشان می دهد. با این که این عدد بالا 
رفته، سایز بدن در حال کاهش است و فرد فاصله کمتری با رسیدن به تناسب 

اندام دارد.
نوشیدن آب زیاد: نوشیدن 475 میلی لیتر آب در روز، وزن را تا نیم کیلوگرم 

افزایش می دهد بنابراین هیچگاه بعد از نوشیدن آب، خود را وزن نکنید.
انجام ورزش های شدید: وزن کردن بعد از انجام یک جلسه ورزش شدید 
همراه با تعریق، وزن ما را کمتر از حد معمول نشان می دهد زیرا مایعات زیادی 
را از دست داده ایم. وزن واقعی در این هنگام نیم تا یک کیلوگرم بیشتر از وزنی 

است که ترازو نشان می دهد.
شور،  غذاهای  مصرف  نمک:  یا  کربوهیدرات  حد  از  بیش  مصرف 
باعث احتباس آب در بدن می شود و وزن را به طور موقت افزایش می دهد. 
کربوهیدرات ها نیز همین خاصیت را دارند. مقادیر اضافی آنها به شکل گلیکوژن 
در کبد ذخیره می شود. کلیکوژن آب را جذب می کند. بنابراین بعد از مصرف 

این دو گروه غذایی، خود را وزن نکنید.
ابتلا به یبوست: عدم اجابت مزاج بین دو تا سه روز، در حدود نیم تا دو 
کیلوگرم وزن کاذب به شما اضافه می کند. با اجابت مزاج وزن شما به حالت 

طبیعی بر می گردد.

با توجه به اینکه مسئله ی کمبود خواب و بی خوابی رایج است، زیاد در موردشان صحبت 
می شود؛ اما در مورد مضرات زیاد خوابیدن کمتر می شنویم، در حالی که زیاد خوابیدن 
هم می تواند بد باشد، خصوصاً اگر با مشکلی در سلامتی ارتباط داشته باشد، مثلًا 
افسردگی یا برخی از بیماری های مزمن. اگر اخیراً اغلب احساس خستگی می کنید و 
انگار نمی توانید از رختخواب خارج شوید، شاید این سؤال برایتان مطرح شود که »چرا 
این قدر می خوابم؟«. با توجه به اینکه مسئله ی کمبود خواب و بی خوابی رایج است، زیاد 
در موردشان صحبت می شود؛ اما در مورد مضرات زیاد خوابیدن کمتر می شنویم، در 
حالی که زیاد خوابیدن هم می تواند بد باشد، خصوصاً اگر با مشکلی در سلامتی ارتباط 

داشته باشد، مثلًا افسردگی یا برخی از بیماری های مزمن.
خواب زیاد یعنی چقدر خواب؟ چه می توانیم بکنیم تا بیش از اندازه نخوابیم؟ در این 
مطلب همراه باشید تا شما را نسبت به علائم خواب بیش از اندازه آگاه کنیم و ضمناً نکاتی 

را به شما توصیه نماییم که سطح انرژی تان را بالا برده و خواب نرمال تری داشته باشید.
چه اندازه خواب، بیش از اندازه محسوب می شود؟

آیا طبیعی است که دوازده ساعت در روز بخوابیم؟ قطعاً خیر.
هرچند نیاز داریم تا هر شب به اندازه مشخص و کافی بخوابیم تا انرژی خوبی ذخیره 
کنیم و عملکردهای بدنمان را حفظ کنیم )مانند توانایی های ادراکی، سم زدایی و غیره(؛ 
اما خواب زیاد هم دردسرساز است. مطالعات در مورد خواب همچنان ادامه دارد و کامل تر 
می شود، اما چیزی که تاکنون مسلم شده این است که همه ی کارشناسان و متخصصین 
باور دارند که بین هفت تا نه ساعت خواب در شب برای اکثر افراد بزرگسال، نرمال و سالم 
است. این میزان خواب، میانگین مقدار خوابی است که افراد 18 تا 64 سال به آن نیاز 

دارند تا احساس انرژی کرده و بهترین عملکرد خود را داشته باشند.
خواب شبانه بین هفت تا نه ساعت، مزایای زیر را برای سلامتی دارد:

. خلق و خوی بهتر . تقویت تمرکز . کاهش ریسک چاقی و خیلی از بیماری ها . و حتی 
افزاش طول عمر

محققان عقیده دارند اجداد ما احتمالًا بیشتر شب ها شش و نیم تا هفت ساعت 
می خوابیده اند و البته چرت زدن های طی روز نیز متداول بوده است.

همچنین محققان دریافته اند بیشتر از نه ساعت خواب شبانه، زیاد است. به طور پیوسته 
شب ها بیشتر از نه ساعت خوابیدن که به آن هایپرسومنیا یا پُرخوابی می گویند، می تواند 
نشان دهنده وجود مشکلی در سلامتی باشد، چه جسمی و چه روحی و روانی. خصوصاً 
اگر کسی بیشتر اوقات این اندازه می خوابد و همچنان احساس کسالت و کسر خواب 
دارد، حتماً مشکلی در سلامتی او وجود دارد. شاید برای همه ی ما پیش بیاید که گاهی 
به دلایلی بیشتر از نه ساعت بخوابیم؛ اما چیزی که تفاوت ایجاد می کند، پیوسته روی 

دادن این حالت است.
علت های احتمالی خواب زیاد از حد

زیاد از حد خوابیدن علامت چه چیزی می تواند باشد؟ خواب زیاد می تواند نشان دهنده 
عوارضی مانند موارد زیر باشد: . افسردگی . درد مزمن . التهاب مزمن و بیماری های 
خودایمنی از جمله  ام اس . مشکلاتی در تنفس به دلیل سیگار کشیدن، آسم، چاقی یا 
عفونت های مکرر که بر سیستم تنفسی اثر گذاشته اند . عوارض جانبی برخی از داروها 
از جمله داروهای ضدافسردگی . اختلالات خواب مانند آپنه خواب، نارکولپسی یا حمله 

)PLMD( خواب، دندان قروچه و اختلال حرکات دوره ای اندام
. سندرم پای بی قرار . استرس مزمن یا رویارویی موقت با استرس خیلی زیاد

ضمناً یافته ها نشان می دهند وضعیت بد اجتماعی اقتصادی نیز ریسک فاکتوری برای 
خواب زیاد است.

مشکل دیگر، عدم خواب کافی علی رغم هر شب ساعت های طولانی در رختخواب 
خواب  محیط  به  که  باشد  مرتبط  فاکتور  چند  به  می تواند  مسئله  این  است.  ماندن 
)اتاق خواب( برمی گردند، مانند: . نور و سروصدای زیاد در اتاق خواب . دمای نامناسب 
محیط خواب . بالش و پتو و تشک ناراحت . ورزش بسیار زیاد طی روز یا استفاده از 
محرک های زیاد که باعث بی قراری در شب می شوند علائم هشداردهنده خواب بیش 

از اندازه
اگر تردید دارید که زیاد می خوابید یا نه، به علائم زیر دقت کنید:

. همیشه خسته اید، حتی اگر زیاد بخوابید یا مدت زمان زیادی در رختخواب باشید. این 
اتفاق می تواند به صورت بی حالی و بی انرژی بودن شما طی روز خودش را نشان دهد. . 
بداخلاق و تحریک پذیرید. . دردی که از قبل داشته اید بدتر شده. مثلًا کمردرد می تواند به 
دلیل زیاد در حالت درازکشیده بودن و نداشتن تحرک بدتر شود. . با سردرد یا میگرن یا مه 
مغزی دست و پنجه نرم می کنید. . زمان عکس العملتان کُند شده، مهارت حل مسئله تان 
خوب نیست و به طور کلی عملکرد ذهنی تان بدتر شده است. . التهابتان تشدید شده 
 . .)C است. خواب زیاد می تواند میزان سیتوکین ها را بالا ببرد )پروتئین های واکنشگر

ممکن است وزن اضافه کرده باشید و به دلیل عدم تحرک، احساس کسالت کنید.
پیامدهای خواب زیاد

وقتی بیش از اندازه می خوابید چه اتفاقی می افتد؟ مطالعات نشان داده اند خواب زیاد 
با بالا بودن میزان التهاب، افزایش وزن، مرگ و میر و برخی از بیماری ها ارتباط دارد. ضمناً 
می دانیم که خواب زیاد بر هورمون ها و سیکل شبانه روزی بدن اثر منفی می گذارد و این 

می تواند سبب تغییراتی در هورمون ها و مشکلات باروری شود.
پیامدهای بالقوه ناشی از خواب بیش از حد:

. اختلال در قدرت ادراک، مثلًا ریسک بالاتر برای مشکلات حافظه، زوال عقل و بیماری 
آلزایمر . افزایش ریسک افسردگی. افسردگی نه تنها باعث خواب زیاد می شود بلکه خواب 
زیاد هم می تواند افسردگی را بدتر کند. . افزایش التهاب، تورم و درد، زیرا ساعت های 
طولانی بدون حرکت مانند در رختخواب، جریان خون را نامناسب کرده و می تواند به 

عضلات فشار وارد کند.
. بالا رفتن ریسک چاقی

. بالا رفتن ریسک بیماری قلبی. مطالعه ای دریافته افرادی که بیش از هشت ساعت 
در شب می خوابیدند، ریسک ابتلا به آنژین صدری ناشی از کاهش جریان خون، در 
این افراد دو برابر بیشتر بوده است. مطالعه ی دیگری نیز نشان داد زنانی که شب ها نه تا 
یازده ساعت می خوابیدند، 38 درصد بیشتر در معرض بیماری عروق کرونری قلب قرار 
داشتند. . اختلال در تحمل گلوکز که می تواند منجر به مقاومت به انسولین و دیابت نوع 

دوم شود.
. اختلال در قدرت باروری . افزایش ریسک سکته مغزی و مرگ و میر به هر علتی

توصیه هایی برای خواب بهتر
هدف این است که از مدت زمانی که در خواب هستید بهترین بهره را ببرید و این باعث 
می شود یک خواب باکیفیت داشته باشید بدون اینکه زیاد از حد لازم بخوابید و دچار 
پیامدهای آن شوید. . برنامه ای تنظیم کنید که به اندازه کافی بخوابید، نه کم و نه زیاد. 
شما باید هر شب بین هفت تا نه ساعت بخوابید. . ریتم طبیعی شبانه روزی بدنتان را حفظ 
کنید که در صورت منظم بودن برنامه خوابتان، بهترین عملکرد خود را خواهد داشت. 
سعی کنید هر روز رأس ساعت مشخصی بخوابید و بیدار شوید. . آخرهفته ها و روزهای 
تعطیل پرخوابی نکنید یا شب ها تا دیروقت بیدار نمانید. . از بالش و تشک مناسب و 
باکیفیت استفاده کنید، خصوصاً اگر کمردرد دارید. ستون فقرات شما باید حین خواب 
در وضعیت سالم و درستی باشد. . طی روز بیرون بروید و به اندازه کافی در معرض نور 

خورشید باشید، خصوصاً در ساعات اولیه روز و بعد از بیدار شدن از خواب.
. سعی کنید طی روز زیاد چرت نزنید، مخصوصاً از چهار بعدازظهر به بعد.

. طی روز ورزش کنید تا خواب شبتان عمیق تر باشد؛ اما نزدیک به زمان خواب ورزش 
نکنید که در خوابتان اختلال ایجاد نشود.

. از مصرف زیاد کافئین و محرک ها طی روز خودداری کنید.
. نزدیک به زمان خواب زیاد در معرض نور آبی نباشید. نور آبی متساطع از ابزارهای 
الکترونیکی مانند تبلت و تلویزیون و موبایل و ... خوابتان را به هم می ریزند. دست کم دو تا 

سه ساعت پیش از خواب این ابزارها را کنار بگذارید.
. یک روتین آرامش بخش برای قبل از خوابتان در نظر بگیرید که همیشه آن را انجام 
دهید. فعالیت هایی مانند پیاده روی سبک، دوش آب گرم، کشش بدن، مطالعه کتاب، 

نوشتن و مدیتیشن، نمونه هایی از روتین های مناسب قبل از خواب هستند.
. در مورد داروهایی که می توانند کسل و خواب آلودتان کنند با پزشک صحبت کنید.

علت خشکی دهان چیست؟پیامدهای خواب بیش از اندازه را بشناسید

معمولا سالمندان از خشکی دهان و احساس سنگینی زبان رنج می برند زیرا با 
افزایش سن، ترشح بزاق دهان کاهش می یابد.

به گزارش موسسه سلامت و بهداشت عمومی کشور، بعضی از داروها مانند آنتی 
هیستامین، آرام بخش ها، ضد افسردگی، مسکن، کاهنده فشار خون و شیمی 
درمانی که عموما سالمندان مصرف می کنند و همچنین بیماری هایی نظیر 
پارکینسون، سکته مغزی، آلزایمر، افسردگی، اضطراب و بیماری های خود ایمنی 

از جمله عواملی هستند که خشکی دهان را تشدید می کنند.
بسیار مهم است که خشکی دهان بهبود یابد زیرا بخشی از حواس بویایی و 
چشایی را کاهش می دهد که در این دوران زندگی می تواند منجر به سوء تغذیه 
شدید شود  و برخی روش های ساده در برنامه روزمره، نقش مهمی در کاهش این 

ناراحتی دارند.
این گزارش، آب  بهترین نوشیدنی برای رفع خشکی دهان بوده  بر اساس 
و هنگام صحبت کردن زیاد باید مایعات بیشتری مصرف کرد و نوشیدنی ها و 
خوراکی های کاهش دهنده آب بدن مانند قهوه، غذاهای ادویه دار و خیلی شور 

را کاهش داد.
مصرف میوه های تازه به خصوص آناناس، پرتقال و طالبی، مکیدن یخ و بستنی، 
جویدن آدامس بدون قند و مکیدن آبنبات های بدون قند البته در حد متعادل، 

استفاده از دستگاه بخور در اتاق خواب، شستشوی مکرر دهان و
در صورت نیاز استفاده از اسپری آب برای کمک به ترشح بزاق برای رفع خشکی 

دهان مفید هستند.
زمانی که بزاق دهان کافی نباشد، ذرات باقیمانده مواد غذایی در دهان می مانند 
و باعث ایجاد پوسیدگی دندان ها و بوی بد و عفونت های دهان می شوند. در این 
صورت لازم است تا با مراجعه منظم به دندانپزشک، مشکلات دهان و دندان به 

موقع تشخیص داده شود.
رعایت بهداشت دهان و دندان امری ضروری است. مسواک زدن پس از هر وعده 

غذا در کنار استفاده از نخ دندان بسیار مهم خواهد بود.

یک پزشک متخصص مطرح کرد؛

بهترین راه پیشگیری از پوکی استخوان
 در سنین بالا

پزشک متخصص با تاکید بر نیاز استخوان ها به کلسیم بیشتر در سنین پایین تر 
گفت: مصرف غذاهای سرشار از کلسیم موجب تراکم بیشتر استخوان شده و مانع 

بروز پوکی استخوان در سنین بالاتر می شود.
یا  استخوان  پوکی  استخوان گفت:  پوکی  ایجاد  درباره دلایل  پورقلیچ  بابک 
استئوپروز ناشی از کمبود تراکم کلسیم در بافت استخوان است. استخوان بافتی 
زنده است و کلسیم به طور مرتب به آن اضافه یا برداشت می شود. با افزایش سن، 
برداشت کلسیم نسبت به جایگزینی افزایش می یابد بنابراین در سنین بالا با 

کاهش تراکم کلسیم در بدن مواجه می شویم.
وی افزود: این برنامه سیری پیش رونده است. در بین سنین 20 تا 30 سال 
بیشترین تراکم کلسیم در بدن وجود دارد بنابراین با حفظ این تراکم می توانیم 
دیرتر به پوکی استخوان دچار شویم. پوکی استخوان در خانم ها شایع تر است. 
هورمون استروژن در دوره باروری خانمها مانع از سیر سریع آن است اما پس از 
یائسگی این روند تسریع می شود و خانم ها شیب شدیدی از پوکی استخوان را 
شاهد هستند. پورقلیچ برای پیشگیری توصیه کرد: با خذف سن، جنس، ژنتیک، 
مصرف داروها و برخی بیماری ها می توان به تغذیه و فعالیت بدنی تاکید کرد. 
فعالیت بدنی و تغذیه های سرشار از کلسیم و ویتامین دی به ویژه تا 30 سالگی 
به ما کمک می کند تا سیر پوکی استخوان را کند کنیم. فعالیت بدنی و بارگذاری 
روی استخوان ها تا 30 سالگی موجب افزایش تراکم آنها و ایجاد رسوب کلسیم می 

شود. پس از این سن هم ورزش هایی مثل پیاده روی توصیه می شود.
وی تاکید کرد: از رژیم های غذایی ناصحیح که باعث کاهش جذب کلسیم می 
شود باید خودداری کرد. نوشابه های گازدار مانع جذب کلسیم می شود و استعمال 

دخانیات و نوشیدن الکل هم سیر پوکی استخوان را تسریع می کند.
پورقلیچ در توضیح راه های تشخیص پوکی استخوان اظهار داشت: این بیماری 
خاموش است و علائم چندانی ندارد با افزایش سن این عوارض بیشتر نمایان 
می شوند. درد ناگهانی در ستون فقرات که می تواند با یک عطسه و خم و راست 
شدن طبیعی همراه باشد از علائم پوکی استخوان است. شکستگی لگن و گردن 
استخوان ران علامت های شدیدتری دارد که از علائم پوکی استخوان است. برای 
تشخیص با بالارفتن سن، سنجش تراکم استخوان به افراد توسط پزشک توصیه 
می شود. وی تاکید کرد: تا 30 سالگی کلسیم در استخوان ها ذخیره می شود 
و پس از این سن هم اگر تغذیه درستی داشته باشیم برداشت کلسیم کمترشده 
و سیر پوکی استخوان را کند می کند. استفاده از مکمل های ویتامین دی برای 

جذب کلسیم با توجه به مقدار کمبود آن در بدن توصیه می شود.

این افراد هرگز هندوانه نخورند
پزشکان توصیه می کنند که هندوانه قبل از ناهار باید مصرف شود، بهتر است هر 

فرد 200-300 گرم هندوانه در روز بخورد.
 یک پزشک در بیمارستان بالینی شهر وینوگرادوف، دکتر علوم پزشکی اولگا 
شاراپووا گفت که میزان دوز خوردن هندوانه روزانه را باید رعایت کنید و لیستی از 

بیمار ها وجود دارد که نباید هندوانه را بخورند.
 ،C  B6 و A هندوانه حاوی بسیاری از مواد مفید است: ویتامین های گروه های
عناصر غذایی گیاه، منیزیم، کلسیم، سدیم و فسفر در هندوانه زیاد است. عنصر 

مغذی فسفر به دوباره پر کردن مایعات بدن و تنظیم دمای بدن کمک می کند 
این متخصص همچنین اشاره کرد که هندوانه نه تنها تشنگی را برطرف می کند، 
بلکه گرسنگی را نیز به خوبی رفع می کند. علاوه بر این، هندوانه تأثیر مثبتی بر 

روی سیستم قلبی عروقی و فشار خون دارد، سموم را از بدن دفع می کند.
 با وجود بسیاری از خواص مفید، برای برخی بیماری ها، هندوانه مجاز نیست، 

در این بیمارها، هندوانه را باید به مقدار بسیار محدود باید خورد.
التهاب مثانه، تصلب  به اسهال،  افراد مبتلا  به  "ما پزشکان،  شاراپووا گفت: 
شرایین، آدنوم پروستات توصیه می کنیم که هندوانه را به مقدار محدود بخورند. 

در صورت آسیب شناسی قلبی عروق ، خوردن زیاد هندوانه توصیه نمی شود."
وی تأکید کرد که بهتر است هندوانه قبل از ناهار، 200-300 گرم در روز مصرف 
شود. در عین حال خوردن هندوانه در کنار سایر محصولات توصیه نمی شود، بهتر 
است هندوانه را با محصولات دیگر خیلی شیرین نخورید. از سوی دیگر هندوانه بی 

کیفیت می تواند منجر به مسمومیت شود.
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رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم :

مدیریت استان درباره تسهیلات کرونا 
شفاف سازی کند

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم خواستار شفاف سازی مدیریت استان 
درباره تسهیلات اعطایی کرونایی و همچنین پرداخت های بلاعوض در این 

موضوع شد.
عبدالله جلالی در نشست روزدوشنبه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
مقدس قم با تبریک اعیاد ماه ذی الحجه و بویژه سالروز عید سعید غدیر خم بیان 
کرد: ما باید در کنار محب و دوستدار ائمه بودن، پیرو بودن در عمل را نیز نشان 

دهیم.
وی سپس پیروی از فلسفه غدیر را برای همه پیروان و شیعیان ضروری دانست و 
ابراز امیدواری کرد تأسی به اهل بیت )ع( در سبک زندگی همه هموطنان بروز و 

ظهور داشته باشد.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم همچنین به آسیب های متعدد شیوع 
کرونا در موضوع مدیریت شهری توجه داد و گفت: خوشبختانه در ماه های اخیر 
شاهد ارائه برخی تسهیلات و همچنین پرداخت برخی کمک های بلاعوض در 
این موضوع بوده ایم که البته لازم است تا مدیریت استان، شفاف سازی در این 

موضوع را در دستور کار قرار دهد.
وی افزود: همه باید بدانند که این تسهیلات و کمک های بلاعوض چقدر بوده و 

در چه مواردی مورد استفاده قرار گرفته است.
جلالی ادامه داد: باید توجه داشت که بیشترین حجم کار در موضوع مبارزه با 
کرونا پس از دانشگاه علوم پزشکی استان، متوجه شهرداری و مدیریت شهری بوده 
که این امر در ماه های نخست شیوع کرونا در ضد عفونی کردن محیط شهر بروز و 
ظهور داشت. وی با تاکید بر این که شیوع این بیماری بویژه در موضوع حمل و نقل 
عمومی، سازمان پایانه ها و سازمان آرامستان ها، هزینه های زیادی را بر مدیریت 
شهری تحمیل کرده است یادآور شد: شهرداری تنها دستگاهی بود که در ماه های 
شیوع کرونا، علاوه بر هزینه دادن، تخفیف هایی را نیز برای رعایت حال مردم و 
افراد طرف قرارداد با خود لحاظ کرد که از آن جمله می توان به ارائه تخفیف های 

ویژه در موضوع اجاره غرفه های شهری اشاره کرد.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم در عین حال اضافه کرد: هنوز این انتظار 
وجود دارد که مجموعه هزینه های مدیریت شهری در موضوع مبارزه با کرونا 

جبران شود.
وی با بیان اینکه شورای اسلامی شهر در تصمیم گیری های خود به صورت 
توأمان به منافع مردم و منافع شهرداری توجه دارد اظهار کرد: البته مصوبات 
شورای اسلامی شهر باید با قوانین بالادستی و از جمله قانون بودجه شهرداری در 

هر سال نیز مطابقت داشته باشد.
وی با ابراز خرسندی درباره نهایی و تصویب شدن برنامه پنج ساله دوم شهرداری 
قم در افق 1404 اذعان کرد: این لایحه در چندین جلسه در کمیسیون تلفیق 
شورای اسلامی شهر مورد بحث و بررسی قرار گرفته و با اصلاحاتی به تصویب 
رسیده است. جلالی در عین حال توجه به راهبردها و سیاست های مدیریت 
شهری را از وظایف شورای اسلامی شهر دانست و افزود: البته شهرداری در این 
زمینه پیشقدم شد و کار ارزشمندی را به انجام رساند که این امر در شورای اسلامی 
شهر نیز پیگیری و دنبال شد. رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین تصریح 
کرد: بدیهی است برنامه عملیاتی سیاست ها، راهبردها و طرح های مطرح شده 
در برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم با نظارت نمایندگان مردم در دوره ششم 
شورای اسلامی شهر مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت تا توسعه متوازن شهر 

همچنان در دستور کار باشد.
 

در نشست روزدوشنبه شورای اسلامی شهر قم ؛

برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم
 رونمایی شد

شورای  روزدوشنبه  نشست  در  قم  شهرداری  دوم  ساله  پنج  راهبردی  برنامه 
اسلامی شهر رونمایی شد و به تأیید اعضای این شورا رسید.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم در این نشست و درباره موضوع 
تدوین برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم تصریح کرد: برنامه ریزی برای تدوین این 

برنامه از اواخر سال 1397 آغاز شد.
محسن رنجبر با تقدیر از اعضای شورای اسلامی شهر برای توجه به این برنامه 
راهبردی گفت: حضور نماینده شورای اسلامی شهر در جلسات تدوین این برنامه 

نشان از همراهی و توجه ویژه شورای اسلامی شهر به این موضوع داشت.
وی با بیان این که سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت به عنوان یک سند 
پایه و مورد تأکید مقام معظم رهبری در تدوین این برنامه مورد توجه بوده است 
خاطرنشان کرد: در این سند، 60 تدبیر مورد توجه قرار گرفته که تلاش شد تا 19 
محور موضوعی برای دستیابی به تکنیک شهر همگرا از این تدابیر استخراج شود.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با تأکید بر این که در تدوین 
برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم، آسیب شناسی برنامه پنج ساله نخست هم 
مورد توجه ویژه بوده است ابراز امیدواری کرد که این برنامه با عنایت همه دست 
اندرکاران مدیریت شهری و بویژه نمایندگان مردم در دوره ششم شورای اسلامی 

شهر به عنوان یک سند مهم عملیاتی شود.
رنجبر ادامه داد: این برنامه راهبردی شامل هشت هدف، 81 سیاست اجرایی 
و 270 طرح است و به عنوان نقشه راه شهرداری قم تا سال 1404 مورد استفاده 
قرار می گیرد. همچنین در این نشست، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور 
سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم نیز بیان کرد: خوشبختانه مطالعات آینده 
پژوهی بر اساس تکنیک های علمی در برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم مورد 

توجه قرار گرفته است.
مجید اخوان سپس به بهره گیری از مشارکت فعالان مدیریت شهری در تدوین 
این برنامه توجه داد و گفت: نهایی کردن این برنامه در دستور کمیسیون تلفیق 

شورای اسلامی شهر قرار داشته است.
وی با تاکید بر این که همه اهداف، راهبردها، سیاست ها و طرح ها در این برنامه 
و چشم انداز افق 1404 مورد توجه و بررسی قرار گرفته است اذعان کرد: این 
برنامه در نشست روز یکشنبه کمیسیون تلفیق نهایی شد و امروز به صحن شورای 

اسلامی شهر تقدیم شده است.

درجلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم صورت گرفت؛

تصویب  تفریغ بودجه سال گذشته 
شهرداری قم و برخی سازمان های تابعه

دویستمین نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس قم با تصویب 
تفریغ بودجه سال 1399 شهرداری قم و برخی سازمان های تابعه آن همراه بود.

برپایه این گزارش ، در این نشست که در محل ساختمان شهید باکری شورای 
اسلامی شهر قم برگزار شد، لایحه اخذ مصوبه تفریغ بودجه سال 99 شهرداری قم 
با وصولی حدود دو هزار و 460 میلیون و هزینه حدود دو هزار و 420 میلیون تومان 

به تأیید اعضای شورای اسلامی شهر رسید.
بودجه سال 1399  تفریغ  اخذ مصوبه  با لایحه  این شورا  اعضای  همچنین 
سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با وصولی حدود 179 میلیارد و هزینه حدود 

185 میلیارد تومان موافقت کردند.
در عین حال مجید اخوان به عنوان رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور 
سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر در این نشست و درباره بخشی از عملکرد 
سازمان توسعه و عمران شهرداری قم در سال گذشته گفت: پیش بینی تولید 
آسفالت در این سازمان و در سال گذشته، 200 هزار تُن بود که این عدد به 235 
هزار تُن رسیده است. و اما در ادامه نشست امروز شورای شهر قم، لایحه اخذ 
مصوبه تفریغ بودجه سال 1399 سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم نیز با 
وصولی و هزینه بالغ بر 10 میلیارد تومان به تصویب رسید. لایحه اخذ مصوبه تفریغ 
بودجه سال 1399 سازمان زیباسازی شهرداری قم نیز در این نشست با وصولی 
بالغ بر 13 میلیارد و 300 میلیون و هزینه حدود 13 میلیارد و 400 میلیون تومان 

مورد تصویب اعضای شورا قرار گرفت.

هشدارجامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

آمریکا بدنبال گسترش افراط گرایی
جنگ فرقه ای مذهبی درافغانستان است

 جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در بیانیه ای در خصوص تحولات اخیر افغانستان 
ضمن تاکید بر ادامه مذاکرات بین الافغانی بر مدار عقلانیت و مدنیت و مشارکت تمام 
اقوام و مذاهب در تشکیل دولت جدید نسبت به فتنه جدید آمریکا در ایجاد جنگ 

مذهبی و ادامه ناآرامی ها هشدار داد.
در بیانیه جامعه مدرسین آمده است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم از منظر 
اهتمام به امور مسلمین و انجام وظیفه شرعی با حساسیت ویژه تحولات جاری در 
افغانستان را پیگیری می کند، نگرانی های مشفقانه دلسوزان و بزرگان به ویژه مراجع 

عظام تقلید را ارج می نهد و بر نکاتی که در ذیل می آیدتاکید دارد.
این نهاد حوزوی آورده است:  مکر، فریب، شیطنت، تجاوز و اشغالگری آمریکای 
جنایتکار و همراهی ایادی و گروه های وابسته و نوکران خودفروخته آن، ریشه همه 
جنایت ها، شرارت ها، ناامنی ها، عقب ماندگی ها، مشکلات و بحران های افغانستان 

مظلوم است.
سال  بیست  از  پس  افغانستان  دلاور  ملت  مقاومت  است:  حاکی  بیانیه  این 
اشغالگری، آمریکا را وادار به عقب نشینی، پایان اشغال و خروج مفتضحانه و ذلیلانه 
و تحقیرآمیز از افغانستان نمود. این شکست تاریخی، فتح و ظفری شکوهمند برای 

همه ملت های مقاوم منطقه و ملت عزیز افغانستان است.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اضافه کرده است: آمریکا که در حال خروج نظامی 
از افغانستان است، در پس پرده به دنبال گسترش افراط گرایی و ایجاد جنگ فرقه ای 
و مذهبی و بروز ناامنی و بی ثباتی داخلی در افغانستان است. اکنون آمریکا سعی 
دارد با کارشکنی در روندهای مختلف مذاکرات و گفت وگوهای بین الافغانی از جمله 
روند مذاکرات افغانی– افغانی تهران، تلاش ها برای برقراری صلح پایدار در افغانستان 
را به سمت ناکامی ببرد و فضا را برای ادامه حضور خود از طرق دیگر در افغانستان 
مهیا و نقشه های شوم خود علیه ملت های مظلوم مسلمان به ویژه ملت مظلوم 
افغانستان را اجرایی کند. در ادامه این بیانه آمده است: همان طور که مقام معظم 
رهبری در پیام مهم چند روز گذشته خود به مناسبت مراسم حج اشاره فرمودند، مردم 
افغانستان باید مراقب شیطنت و جنگ نرم آمریکا بوده و برای مقابله با این شیطان 
بزرگ آماده باشند. جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در ادامه این بیانیه افزوده است: 
لازم است تمام طرف های افغانستانی در تصمیمات خود بر پایه عدالت و انصاف در 
حق همه افغانستانی ها و با عنایت به تنوع قومی و مذهبی این کشور برخورد نموده 
و حق عموم مردم اعم از زن، مرد و کودک و جوان در این تصمیمات لحاظ گردد. 
همچنین به این موضوع توجه داشته باشند که سعادت آن ها در عدم دخالت خارجی 
ها از جمله آمریکایی ها در روند مذاکرات داخلی آن هاست و هرگونه دخالت آمریکایی 

ها سرنوشتی شوم و تاریک برای مردم مظلوم افغانستان رقم خواهد زد.
بیانیه در ادامه آورده است: بهترین مسیر برای مذاکرات بین الافغانی، قرار دادن 
قطار این مذاکرات بر ریل اصول و ارزش های اسلامی و بر پایه عقلانیت، حکمت، 
اخلاق، عدالت، مدنیت؛ مصلحت، عزت و وفای به عهد است و ضمانت اجرایی آن 

می تواند قانون اساسی همه پذیر آینده این کشور باشد.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرده است: همه مردم افغانستان، رهبران 
سیاسی این کشور و گروه طالبان باید به این نکته توجه داشته باشند که رفتن به 
سوی جنگ مذهبی، فتنه جدید جبهه استکبار جهانی، صهیونیسم بین المللی و 
ایادی دست نشانده آن ها است و همه  اطراف باید با نگاه راهبردی به مساله تقریب 
بین مذاهب اسلامی و احساس مسئولیت برای پیوند میان مسلمانان افغانستان، 
مبارزه مشترک و متحد با جریان های تکفیری، افراطی و تفرقه انگیز با حفظ روابط 

مسالمت آمیز با کشورهای همسایه را در دستور کار خود قرار دهند.
در پایان بیانیه آمده است: از خداوند متعال امنیت، آسایش، استقلال، آزادی، صلح 
پایدار، پیشرفت، عدالت، عزت و پیروزی همراه با اتحاد را برای امت اسلامی و ملت 

مسلمان افغانستان مسألت می نماییم.
 

رییس اداره دانشجویان بین الملل دانشگاه قم:

دانشگاه قم در پذیرش دانشجوی 
بین المللی رتبه نخست را کسب کرد

رییس اداره امور دانشجویان بین المللی دانشگاه قم گفت: این دانشگاه در حوزه 
پذیرش دانشجوی بین المللی با توجه به تعداد پذیرش های صورت گرفته در سال 

1399 در رتبه نخست دانشگاه های دولتی قرار گرفته است.
سید عباس هاشمی زاده عنوان کرد: در همین رابطه سعی شده مدت زمان مراحل 
ثبت نام دانشجویان بین المللی کوتاه تر و بیش از 90 درصد این ثبت نام ها به صورت 

مجازی و غیر حضوری شود.
وی ادامه داد: درحوزه جذب دانشجویان بین المللی و اهدافی که در این دوسال 
ترسیم شده است، در مهرماه سال 99 حدود 900 دانشجوی بین المللی و در بهمن 
ماه 99 حدود 850 دانشجو بین المللی از کشورهای مختلف نظیر عراق، افغانستان و 

کشورهای حوزه خلیج فارس جذب دانشگاه قم شده اند.
وی افزود: در بهمن ماه سال 99 سعی بر این بود که رشته های تحصیلی برای 
دانشجویان بین المللی گسترده تر شود و علاوه بر دانشکده حقوق، دانشکده  علوم 
انسانی و دانشکده الهیات که بیشترین داوطلب را دارند در رشته های فنی مهندسی 
مثل کامپیوتر، مهندسی عمران، برق، مکانیک و سایر رشته ها نیز پذیرش دانشجو 
انجام شود. رییس اداره امور دانشجویان بین المللی دانشگاه قم اضافه کرد: با توجه 
به ارتباطات با کشور عراق، برنامه ریزی هایی برای ترم آینده صورت گرفته است تا سیر 

صعودی موجود در پذیرش دانشجویان به طور مستمر افزایش یابد.
هاشمی زاده ادامه داد: در همین راستا یکی از اهداف اصلی در سالجاری، افزایش 

رشته های تحصیلی دانشجویان بین المللی نسبت به ترم های قبل است.
بیان کرد: در زمینه رشته های فنی و مهندسی در ترم جاری حدود 100  وی 
دانشجوی بین المللی پذیرفته شد که این آمار با توجه به سخت گیری هایی که در 
پذیرش دانشجویان متقاضی رشته های فنی و مهندسی وجود دارد و کمتر بودن 
داوطلبان این رشته ها نسبت به رشته های علوم انسانی و الهیات، آمار قابل قبول 
و چشمگیری است. هاشمی زاده اضافه کرد: طی دو سال اخیر جهشی حدود 6 
برابری در جذب دانشجویان بین المللی در دانشگاه قم محقق شده یعنی از سال 98 
که تعداد دانشجویان بین المللی 500 تن بوده به 2 هزار و 400 دانشجو رسیده است.
هاشمی زاده گفت: دانشگاه قم با وجود رقبای جدی در حوزه پذیرش دانشجوی 
بین المللی با توجه به تعداد پذیرش های صورت گرفته در سال 1399 در رتبه نخست 
دانشگاه های دولتی قرار گرفته است.  وی در پایان تصریح کرد: پس از حضوری 
شدن دانشگاه ها نیز ثبت نام تا جایی که امکان داشته باشد به صورت مجازی و غیر 
حضوری ادامه می یابد و سعی بر این است که تجربیات به دست آمده در زمینه ثبت 

نام مجازی مورد استفاده قرار گیرد و ثبت نام مجازی همچنان ادامه پیدا کند.
 

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران :

نشان خادم افتخاری مسجد جمکران
 به سید حسن نصرالله اعطا می شود

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه ما معتقدیم جبهه مقاومت 
مسیر غدیر را تا ظهور ادامه می دهد، گفت: در آستانه عید غدیر، از سید حسن 
نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان با حضور نماینده ایشان تقدیر و نشان خادمی 
افتخاری مسجد مقدس جمکران به سید مقاومت اهدا می شود. ، حجت الاسلام 
یاسین حسین آبادی با اشاره به فرازهای مهدوی خطبه غدیر رسول خدا )ص(، اظهار 
کرد: وجود مقدس پیامبر اکرم )ص( در خطبه غدیر در 18 فراز به امام زمان)عج( 
اشاره دارند و تصریح می کنند که غدیر امتداد می یابد و به ظهور ختم می شود و 
امام مهدی)عج( به عنوان فرزند غدیر با ظهور و استقرار حاکمیت الهی، پیام غدیر 
را محقق می کنند. وی ادامه داد: ما بر این باور هستیم که جمهوری اسلامی ایران 
و جبهه مقاومت امتداد غدیر و زمینه ساز ظهور حضرت حجت )عج( است و جبهه 
مقاومت با پرچمداری جمهوری اسلامی مسیر غدیر را ادامه می دهد. لذا در آستانه 
عید سعید غدیر به عنوان عید الله الاکبر بنا داریم تا از سید حسن نصر الله که نقش 

ویژه ای در پیش برد جبهه مقاومت به عنوان امتداد غدیر دارد، تقدیر کنیم.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: 2 هزار و 16 هکتار از بافت 
شهری قم را سکونتگاه های غیررسمی تشکیل داده که از نظر مباحث و عناصر 

کلیدی توسعه با عقب ماندگی های جدی روبه رو است. 
غلامرضا جانقربان روز دوشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: از 13 هزار هکتار 
بافت شهری قم هزار و 580 هکتار از آن را بافت های فرسوده و 315 هکتار را 

نیز بافت های تاریخی تشکیل داده است.
وی یادآور شد: بی کیفیت بودن، ریزدانگی، فقر، استحکام اندک ساختمان 
و نقص در معابر شهری از ویژگی ها و مشکلات مهم سکونتگاه های غیررسمی 

شهر قم است.
به گفته وی، در محله محروم اسماعیل آباد قم 148 خانوار با حدود هزار تن 
جمعیت سکونت دارند که با برنامه ریزی های انجام شده تمام این خانوارها به 

منطقه ای در شهرک پردیسان منتقل خواهند شد.
وی با اشاره به تهیه طرح بازآفرینی و بهسازی و توسعه محلات 300 هکتار از 
سکونتگاه های غیررسمی شهر قم ابراز داشت: محلات دروازه ری، باغ پنبه، 
بازار نو و کهنه، خاکفرج، محلات شهیدان زاد، فهیمی و زنگارکی، کوچه آهنی، 

و امامزاده ابراهیم از محلات هدف در این طرح است.
جانقربان ابراز داشت: بافت تاریخی و فرسوده شهری طی سال های گذشته 
به دلیل قدمت آنها دچار فرسودگی بیشتری شده و بهسازی آنها بیش از 

گذشته حائز اهمیت است.
برای جلوگیری از رشد نماهای رومی باید جایگزین معرفی شود

ملی  و  استانی  اعتبارات  از  تا  در 6 سال گذشته تلاش شده  وی گفت: 
برای بهبود وضعیت محدوده بافت های فرسوده، تاریخی و سکونتگاه های 

غیررسمی استفاده شود.
جانقربان ادامه داد: رشد و توسعه نماهای رومی یکی از معضلات شهری 
قم است و تاکنون تعریف روشنی از شاخصه های این نماها توسط کنشگران 

اجتماعی و متخصصان معماری بیان نشده است.
به گفته معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم، ورود به موضوع سیما و 
منظر شهری مانند نماهای رومی و غیرایرانی یک مقوله نو در شهرسازی بومی 
است و برای جلوگیری از رشد نماهای رومی باید جایگزین های قالب عرضه 
ای به جای نماهای مورد استفاده شهروندان تهیه و به آنها عرضه شود و در 
ساخت و سازهای شهری نیز کنترل های جدی انجام و صدور پروانه ساخت 
منوط به پایبندی به نماهای بومی و ایرانی باشد. وی تصریح کرد: تضعیف 
نماهای رومی در شهر قم زمانی رخ می دهد که مدل های جایگزین دارای 

جذابیت، کیفیت و شاخصه های لازم شهرسازی باشد.
حجم تخلفات ساختمانی هنوز در قم کم نشده است 

تخلفات  حجم  کرد:  عنوان  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
ساختمانی هنوز در قم کم نشده است؛ مسائل و تبعات اجتماعی یکی از 

مباحثی است که به افزایش و استمرار تخلفات ساختمانی دامن می زند.
به باور وی، تغییر در پهنه بندی تراکم شهری و کاهش تراکم طبقات در طرح 
تفصیلی قبلی در کنار زیاده خواهی انبوه سازان، افزایش کیفیت مصالح 
ساختمانی، نگاه سرمایه ای به ملک و افزایش قیمت مسکن از عوامل مهم در 

افزایش تخلفات ساختمانی است.
وی یادآور شد: برای کاهش قیمت مسکن در کشور باید دولت زمین رایگان 
یا ارزان قیمت به مردم واگذار کند تا برای بحران مسکن چاره اندیشی شود. در 
طول 6 سال گذشته عرضه زمین دولتی عملا متوقف شده و این مساله به نوبه 

خود بر افزایش قیمت مسکن و تخلفات ساختمانی دامن زده است.
درآمدهای شهرداری قم از محل تخلفات ماده صد بسیار ناچیز است 

وی ابراز داشت: حدود 76 هکتار از باغ های قم در داخل حریم شهری برای 
جلوگیری از تخریب و تبدیل آن به مناطق مسکونی توسط جهاد کشاورزی 
قم از حریم شهری خارج شده و مسئولیت حفظ این باغ ها نیز باید بر عهده 

مسئولان جهاد کشاورزی باشد.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: درآمدهای شهرداری قم از 
محل تخلفات ماده صد بسیار ناچیز است و عدم کنترل ساخت و سازها در 
نگاه کلان آورده ای برای شهرداری ندارد و هزینه های جانبی دیگری برای 
شهرداری مانند توسعه سرانه های فضای سبز، شبکه معابر وغیره تحمیل می 

کند.
جانقربان بیان داشت: نظام معماری و شهرسازی باید به نحوی پیش برود 
که شهرها را در کنار اینکه به موجودی زنده، پویا و مدرن تبدیل می کند از نظر 
درآمدی نیز سرشار کرده و اقتصاد شهری در آن نهادینه شود تا درآمد طرح 

های توسعه شهری در قالب آن تامین و مصرف شود.
به باور وی، طرح های توسعه شهری در کنار اینکه اقتصاد شهری را بعنوان 
یک اولویت برای خودکفایی نهاد شهرداری دنبال کند باید نسبت به درآمدزایی 
شهروندان از پروژه ها و ساخت و سازهای شهری نیز توجه شود تا از محل 

دریافت عوارض شهری نظام توسعه شهری بدون وقفه دنبال گردد.
قالب  در  فرهنگی  و  تاریخی  محورهای  بهسازی  طرح  داشت:  ابراز  وی 
پروژه های نوسازی بافت های تاریخی و فرسوده قم از 6 سال گذشته آغاز 
شده است. وی بیان کرد: بزودی 5 پروژه بهسازی شده محورهای تاریخی و 
فرهنگی قم شامل بازار کهنه، بازار نو، فاز اول محور فرهنگی تاریخی عشقعلی، 

بهسازی فاز اول شاه حمزه و بازار کفاشان به بهره برداری خواهد رسید.
جانقربان بیان کرد:90 درصد از مراجعه کنندگان به شهرداری قم در رابطه با 

مسائل مربوط به ساختمان سازی و صدور پروانه های قانونی است.
طرح های توسعه شهری از جامعیت کامل برخودار نبوده است

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم یادآور شد: طرح تفصیلی شهر قم 
در سال 92 وارد فاز عملیاتی شده که در قالب آن شبکه ترافیک و حمل و نقل، 

تعیین کاربری ها و ضوابط و کالبد شهری پیش بینی شده است.
جانقربان اظهار داشت: طرح تفصیلی مصوب سال 92 شهر قم در بحش 
کالبد شهری، تدوین کاربری، تعیین ضوابط و تراکم به دلیل عدم وجود داده 

های بروز با چالش های زیادی روبه رو بوده است.
به گفته وی، منطقه پردیسان دارای طرح تفصیلی مجزایی از شهر قم است 

و ضوابط و تعیین کاربری های آن متفاوت از سایر مناطق هفت گانه است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم ابراز داشت: با بروز رسانی های 
اطلاعات شهری در مناطق هشت گانه شهری قم طرح جامع شهری تدوین 
شده که نسبت به طرح تفصیلی از قدرت عمل و اطلاعات جامع تری برخودار 
است و تلاش می شود طرح جامعه شهری اعتبار آن تا پایان سالجاری است 

تمدید شود.
به باور وی، هیچ کدام از طرح های توسعه شهری از جامعیت کامل برخودار 
نبوده و در زمان اجرا با چالش و مشکلات پیش بینی نشده ای روبه رو می 

شوند که یکی عوامل آن نقص در داده هاست.
واگذاری نظارت بر ساخت و ساز به مناطق شهرداری 

مدیرکل نظارت بر ضوابط شهرسازی شهرداری قم نیز در این نشست خبری 
به واگذاری بسیاری فعالیت های نظارت بر ساخت و ساز به مناطق شهرداری 
اشاره کرد و گفت: به همین خاطر ارتباط مردم بسیار راحت تر شده و بسیاری 

از امور به جای مرکز در مناطق پیگیری می شود.
خدمات  قالب  در  شهرسازی  خدمات  ارائه  به  اشاره  با  میلانی  مسعود 
الکترونیکی و سامانه قم یار اظهار کرد: مردم با استفاده از این سامانه و از منازل 

خودشان می توانند از خدمات شهرسازی بهره مند شوند.
وی با اشاره به وضعیت تخلفات ساختمانی در شهر قم تصریح کرد: طی 
سال های اخیر تلاش کردیم از تخلفات لجام گسیخته در شهر قم جلوگیری 
کنیم اما به دلیل هزینه های بالای ساخت و قیمت بالای زمین در این زمینه 

شاهد توفیق قابل توجهی نیستیم.
مدیرکل نظارت بر ضوابط شهرسازی شهرداری قم با اشاره به توزیع عادلانه 
سرانه های خدماتی در مناطق مختلف شهر در طرح تفصیلی تصریح کرد: اما 
به دلیل مسائل اجتماعی شاهد تحقق این سرانه ها نیستیم و شرایط مطلوبی 

از نظر ساخت و ساز وجود ندارد.
وی به واگذاری بسیاری فعالیت های نظارت بر ساخت و ساز به مناطق 
شهرداری اشاره کرد و افزود: به همین خاطر ارتباط مردم بسیار راحت تر شده 

و بسیاری از امور به جای مرکز در مناطق پیگیری می شود.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:

ساکنین محله اسماعیل آباد به پردیسان منتقل می شوند
۳۰۰ هکتار از سکونتگاه های غیررسمی بهسازی می شود

نایب رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم لایحه کاهش 
عوارض و خدمات را در راستای حل مشکل مردم عنوان 
و تصریح کرد: این لایحه به دنبال حل مشکل نقدینگی 

شهرداری نبوده است. 
حسن بختیاری که روزدوشنبه در دویستمین نشست 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس قم در سالن 
جلسات ساختمان شهید باکری این شورا سخن می گفت 
اظهار کرد: افزایش قیمت ها و به دنبال آن افزایش عوارض 
در ماه های اخیر مشکلات مختلفی را برای مردم به دنبال 

داشته است.
وی با بیان این که افزایش مراجعات مردمی به نمایندگان 
شورای اسلامی شهر در این موضوع، بیانگر وجود مشکل 
مجوز  اخذ  لایحه  کرد:  خاطرنشان  است  زمینه  این  در 
کاهش عوارض و خدمات تا پایان سال 1400 و بر اساس 
الگویی مشخص به دنبال حل مشکل عمومی مردم در این 

موضوع و کاهش فشار اقتصادی بر آنان بوده است.
برخی  داد:  ادامه  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نایب 
تصور می کنند این لایحه به دنبال حل مشکل نقدینگی 

شهرداری قم است، در حالی که این تصور درست نیست.
در عین حال عضو دیگر شورای اسلامی شهر مقدس قم 
در این باره تصریح کرد: این لایحه بر اساس آئین نامه مالی 

شهرداری ها تدوین شده است.
زین العابدین قراچورلو همچنین اذعان کرد: البته جزئیات 

این لایحه و مشوّق های آن باید به گونه ای باشد که پرداخت 
های نقدی عوارض به شهرداری، عملا جایگزین پرداخت 
های اقساطی شود و بتواند در این وضعیت مالی و تورمی، 
به افزایش نقدینگی در شهرداری کمک کند. عضو شورای 
اسلامی شهر مقدس قم در ادامه خواستار شفافیت کامل 
این لایحه شد تا جای تفسیری برای جزئیات لایحه باقی 

نماند.
و اما عضو دیگر شورای اسلامی شهر مقدس قم درباره 
این لایحه گفت: اینگونه لوایح می توانند توأمان به نفع مردم 

و شهرداری تنظیم شوند.
حسین اسلامی اضافه کرد: البته به نظر می رسد این 

لایحه به جای افزایش پیش پرداخت های نقدی عوارض، 
عملا به سمت کاهش تقسیط ها حرکت کرده است و شاید 

نتواند هدف نهایی در این موضوع را محقق کند.
در پایان اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم به لایحه 
اخذ مجوز کاهش عوارض و خدمات تا پایان سال 1400 
و با لحاظ اصلاحاتی رأی مثبت دادند. در این لایحه که به 
تصویب کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر هم رسیده 
مشوق هایی برای پرداخت نقدی عوارض پیش بینی شده 
است، ضمن آن که ایثارگران و افراد تحقق پوشش نهادهای 
حمایتی هم زین پس در پرداخت عوارض مربوط به خود و 

برای یک بار با تخفیف هایی رو به رو خواهند بود.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم :
لایحه کاهش عوارض به دنبال حل مشکل مردم است 

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به برگزاری راهپیمایی خودرویی در عید 
غدیر افزود: در ایام عید غدیر 400 هزار پرس غذا در سطح شهر توزیع خواهد شد.

حجت الاسلام شعبان زاده در جلسه ستاد ساماندهی شئون فرهنگی استان قم از 
برگزاری راهپیمایی خودرویی از حرم مطهر تا مسجد جمکران با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی خبر داد و افزود:  راهپیمایی خودرویی ساعت 18 روز عید غدیر خم برگزار 

خواهد شد.
مدیر کل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: در ایام عید غدیر 400 هزار پرس غذا در 

سطح شهر توزیع خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به برگزاری مراسم عزای حسینی در سال گذشته 
اشاره کرد و افزود: در برگزاری مراسم های ماه محرم قم در رعایت شیوه نامه ها و رعایت 

نظم خط شکن بود
شعبان زاده با اشاره به اینکه در سال گذشته 90 درصد مجالس محرم شیوه نامه های 
بهداشتی را رعایت کردند گفت: بیش از 200 تیم از نیرو های مردمی برای نظارت بر 

رعایت شیوه نامه های بهداشتی به سراسر استان اعزام شد.
مدیر کل سازمان تبلیغات اسلامی با اشاره به اینکه سال گذشته هزار و 468 مجوز برای 
هیئات صادر شد تصریح کرد: در این ایام 50 درصد هیئت های استان تعطیل بودند که 

جای نگرانی دارد.
وی شعار ملی محرم امسال را نسل امام حسینی عنوان کرد و افزود: استفاده حداکثری 
از بستر فضای مجازی و فضای باز برای برگزاری مراسم عزای حسینی و تبلیغات را 

سیاست اصلی امسال عنوان کرد.

مدیر کل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

توزیع ۴۰۰ هزار پرس غذا در ایام عید غدیر خم 
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یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه انتظار داریم کلیت بازار 
سرمایه در هفته پیش رو با روندی طبیعی و بدون هیجان به مسیر 
خود ادامه دهد، گفت: امیدواریم در مردادماه شرایط اقتصادی 
به آرامش برسد و چشم انداز بازارها تا حدودی روشن شود و شاهد 

تاثیر مثبت آن بر معاملات بازار باشیم.
»امیرعلی امیرباقری« به آخرین وضعیت معاملات بازار سهام 
اشاره کرد و افزود: در بازار هفته گذشته شاهد روندی عادی و 
معقول از معاملات بازار بودیم و تعداد زیادی از نمادها به مرحله 
ای از تعادل در عرضه و تقاضا رسیدند، اما در این میان نمادهایی 
که پیش روی شدید قیمتی داشتند با سطوح مقاومتی روبرو 

شدند و در نهایت در مسیر اصلاح قیمتی قرار گرفتند.
وی اظهار داشت: ایجاد چنین روندی برای بازار طبیعی است 
و از مدت ها قبل، اصلاح درون کانالی شاخص بورس برای بازه 

زمانی کوتاه مدت در بازار پیش بینی شده بود.
بر  آن  تاثیر  و  کشور  در  آمده  پیش  تعطیلات  به  امیرباقری 
در  که  ای  مساله  داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره  بورس  معاملات 
هفته گذشته بازار با آن روبرو شد و تا هفته جاری ادامه پیدا کرد 
تعطیلات کرونایی بود، فعالان بازار به مرور این اتفاق و پارامترهای 
جدید را به عنوان ریسک های مدنظر در محاسبات خود در نظر 
می گیرند که این موضوع می تواند اهرم ریسک را برای سرمایه 

گذاری بازار سرمایه و دیگر بازارها افزایش دهد.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: از طرف دیگر بحث 
بحران انرژی در حوزه آب و برق که اخیرا در کشور مورد توجه قرار 
گرفته است می تواند با تغییراتی در فعالیت کارخانه ها همراه 
شود و زمینه افزایش قیمت محصولات را فراهم کند که نمونه 
بارز این اتفاق در بازار محصولاتی مانند میلگرد و سیمان رخ داد.

وی با بیان اینکه با توجه به وجود برخی از ناکارایی ها در سایر 
بازارها این افزایش قیمت مستقیما بر مصرف کننده تحمیل 
مقولات  از  یکی  عنوان  به  موضوع  این  گفت:  شد،  خواهد 
قیمت گذاری دستوری به بهانه حمایت از مصرف کننده است که 
بارها نظرات مختلفی در خصوص تبعات استفاده از آن در کشور 

اعلام شده است.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد: هیچ اقتصاد مترقی و 
پیشرفته ای در دنیا وجود ندارد که وارد مرحله اقتصاد آزاد نشده 
باشد، در ایران هم وقت آن رسیده تا به مرور قیمت گذاری به بازار 
سپرده شود و از قیمت گذاری دستوری در اقتصاد کشور دوری 

شود.
وی با بیان اینکه بحث قابل توجه در کشور مقوله تورم و چشم 
انداز تورم است که طبیعتا تاثیرگذار بر بازار سهام خواهد بود، 
گفت: بازار سرمایه با افزایش قیمت محصولات، زمینه تعادل در 

مقدار فروش محصولات را فراهم می کند، ممکن است تاثیر این 
اتفاق چندان بر سود شرکت ها دیده نشود اما امکان تهدید در 

سودآوری برخی از شرکت ها وجود دارد.
امیرباقری به ابهامات معاملات بورس اشاره و بیان کرد: در بعد 
داخلی و خارجی همچنان برخی ابهامات به قوت خود باقی 
هستند، در بعد داخلی تیم اقتصادی کابینه دولت سیزدهم و در 
بعد خارجی هم مذاکرات وین و  توقف آن تا زمان تشکیل تیم 
جدید دیپلماسی کشور به عنوان ابهامات معاملات بورس تلقی 

می شوند.
ثبات  دیگر  طرف  از  داد:  ادامه  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
شاخص دلار در بازارهای جهانی و حفظ قیمت های جهانی در 
رقم های قبلی می تواند منجر به حفظ ثبات در کامودیتی ها 
)مواد پایه و معدنی( و سودآوری برای سهام کامودیتی محور بازار 
سرمایه شود که در میان مدت و بلندمدت سودآوری معقولی را از 

این شرکت ها در بازار شاهد خواهیم بود.
روندی  تیرماه  در  بورس  معاملات  اینکه  بیان  با  امیرباقری 
مخالف با روند چند ماه گذشته را در پیش گرفت، گفت: بعد از 
صعود سال ٩٩ و سقوط در همان سال، در نهایت در ابتدای سال 
جاری حرکت پر رونقی را در بازار شاهد نبودیم اما در تیر ماه روند 
معاملات بازار تغییر کرد و به مدار صعودی بازگشت، این موضوع 

نشان دهنده آن است که قیمت ها برای مدتی کوتاه به تعادل 
نسبی در عرضه و تقاضا رسیدند.

و  بازارها  کلیت  داشت:  اظهار  سرمایه  بازار  کارشناس  این   
اقتصاد کشور با ریسک هایی مواجه هستند که باید مرتفع شوند، 
در غیر اینصورت اتمسفر و فضای سرمایه گذاری در کشور تا 

حدودی متزلزل خواهد شد.
وی با بیان اینکه مسایل قانونی، تعرفه ای و قیمت گذاری از 
جمله مواردی هستند که تولید را تحت فشار قرار می دهند، 
افزود: تا زمانی که تولید تحت فشار باشد بخش مالی نمی تواند 
در اقتصاد به کارایی خود ادامه دهد؛ بنابراین وقت آن رسیده تا 
تصمیماتی برای بهبود وضعیت اقتصادی کشور صورت گیرد تا 
بتوان شاهد تاثیر مثبت آن در سهام شرکت های حاضر در بورس 

باشیم.
را  در هفته جاری  بورس  معاملات  روند  پایان  در  امیرباقری 
مورد پیش بینی قرار داد و افزود: انتظار داریم کلیت بازار سرمایه 
در هفته پیش رو با روندی معقول به مسیر خود ادامه دهد و 
امیدواریم در مرداد ماه شرایط و کلیت اقتصاد به گونه ای مهیا 
شود که چشم اندازها تا حدودی روشن شوند و بازار سرمایه به 
تبعیت از آن روند معقولی را مطابق با واقعیت های اقتصادی در 

پیش بگیرد.

یک کارشناس بازار سرمایه تشریح کرد:

بورس، هفته نخست مردادماه را چگونه سپری می کند؟

یک مقام مسئول گفت: فشار کمبود نهاده دامی و افزایش سایر هزینه ها، باعث کاهش جوجه ریزی در مرغداری ها شده، که 
عرضه تخم مرغ در ماه های آتی را کاهش می دهد.

ناصر نبی پور، رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران در ارتباط با رسانه ملی به بی برنامه بودن دو وزارت 
جهاد کشاورزی و صمت اشاره کرد و افزود: مرغداران یک متولی مشخصی ندارند و هزینه تمام شده تولید تخم مرغ به شدت 
افزایش و میزان جوجه ریزی در واحدهای مرغداری کاهش یافته است بنابراین پیش بینی می شود در ماه های آینده عرضه 

تخم مرغ در بازار با کاهش قابل توجهی مواجه شود.
به گفته این مسئول، در حالی که هزینه تولید یک کیلوگرم تخم مرغ 18 هزار و 300 تومان رسیده، اما همچنان تولیدکنندگان 
مجبورند با قیمت مصوب آذر ماه گذشته یعنی هر کیلوگرم 14,000 تومان تخم مرغ عرضه کنند که باعث ضرر و زیان تولید 
کنندگان شده است. وی بالا بودن قیمت خوراک را مهمترین عامل افزایش هزینه تولید عنوان کرد و گفت: اولًا نهاده های دام 
و طیور آن طور که مسئولان قول داده اند به موقع به دست مرغداران نمی رسد و معمولًا پس از ثبت درخواست های دولتی دو 
ماه طول می کشد تا ذرت و سویا به دست مرغداران برسد. دوم اینکه تولیدکنندگان مجبورند بخش زیادی از نیاز خود را از بازار 

آزاد به قیمت های گران تر تهیه کنند که هزینه های آن ها را افزایش می دهد.
نبی پور گفت: در حالی که هر کیلوگرم ذرت دولتی یک هزار و 900 تومان و سویا 3,400 تومان است، اما مرغداران مجبور 
هستند از بازار آزاد به قیمت 6 هزار تومان و 8 هزار تومان خریداری کنند. عضو هیئت مدیره اتحادیه مرکزی مرغداران میهن 
همچنین بالا بودن نرخ کرایه ها را دلیل دیگر افزایش هزینه های تولید عنوان کرد و گفت: نرخ کرایه ها امسال 40 درصد 
افزایش یافته، اما کامیون داران به این قیمت ها راضی نیستند و معمولًا مبالغ بیشتری را می خواهند و نرخ کرایه ها حدود 70 
درصد برای مرغداران بیشتر می شود. به گفته وی، افزایش قیمت جوجه مرغ تخم گذار هم عامل دیگری بر افزایش هزینه های 
تولید شده به طوری که قیمت هر قطعه پولت از 30 به 100 هزار تومان و قیمت هر قطعه مرغ آماده تخم گذاری از 40 به 150 
هزار تومان افزایش یافته است. نبی پور افزود: دولت باید با تشکل ها هماهنگ باشد و با عزل و نصب کردن چیزی درست 
نمی شود. بی برنامه بودن دو وزارت جهاد کشاورزی و صمت و مشخص نبودن یک متولی در این امر و هزینه تمام شده تولید 
تخم مرغ به شدت افزایش و میزان جوجه ریزی در واحدهای مرغداری کاهش یافته است همچنان که کاهش 10 میلیون قطعه 
جوجه ریزی در دی ماه گذشته مشکلاتی را برای عرضه تخم مرغ ایجاد کرد کاهش جوجه ریزی های فعلی نیز بر عرضه تخم 

مرغ در ماه های آینده تأثیرگذار خواهد بود.

برخی  خوب  حرکت های  وجود  با  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  نیرومحرکه  و  خودرو  صنایع  مدیرکل 
خودروسازان داخلی برای تولید خودروهای تجاری و افزایش شمارگان تولید، اما تحرک اصلی در این حوزه با تقویت 

بخش تقاضا میسر می شود.
»سهیل معمارباشی« افزود: در زمینه خودروهای تجاری در چند سال اخیر با محدودیت هایی در کشور مواجه بودیم.

آمریکایی ها  تحریم های  دلیل  به  بودند  ایرانی  بزرگ جهان که همکار شرکت های  یادآور شد: شرکت های  وی 
همکاری شان را قطع کردند و به همین دلیل تجاری سازان ایرانی با آسیب های زیادی مواجه شدند.

این مسوول بیان داشت: تیراژ اندک و پایین بودن میزان داخلی سازی ها سبب شد تا تجاری سازان برخلاف حوزه 
خودروهای سواری، افت کمّی و کیفی زیادی را در تولید شاهد باشند.

وی ادامه داد: از طرفی فعالیت خودروهای تجاری ارتباط مستقیمی با شرایط روز و رونق اقتصادی کشور دارد و به 
دلیل برخی مشکلات داخلی و رکود تورمی حاکم، جابه جایی و حمل کالا و مسافر نیز تحت تاثیر قرار گرفت.

معمارباشی خاطرنشان کرد: با وجود مسائل یاد شده، امسال برخی تجاری سازان داخلی، محصولات خوبی را به سبد 
تولیدشان اضافه کرده و برنامه های مناسبی را در نظر گرفتند.

وی گفت: اکنون در حوزه تولید خودروهای تجاری رکورد مناسبی را شاهد هستیم و امید می رود گشایش در حوزه 
تقاضا و سمت خرید انواع کشنده و کامیون و اتوبوس های شهری و برون شهری ایجاد شود.

مدیرکل صنایع خودرو و نیرومحرکه وزارت صنعت اضافه کرد: هرچند ایدرو برنامه جایگزینی و نوسازی 12 هزار 
دستگاهی در ناوگان حمل و نقل درون و برون شهری را در سال 1400 ارائه کرده، اما واقعیت این است که همه چیز 

به سمت تقاضا بستگی دارد.
وی توضیح داد: با وجود اینکه اکنون آمادگی لازم در حوزه عرضه خودروهای تجاری ایجاد و بسترسازی لازم و نحوه 
تامین قطعات مورد نیاز مشخص شده، اما خودروهای تجاری را نمی توان در پارکینگ ها نگه داشت و باید بازاری برای 

آنها ایجاد شود.
معمارباشی تاکید کرد: باید گام هایی در حوزه طرح جایگزینی و نوسازی خودروهای تجاری برداشته شود، اما از طرف 
دیگر باید قدرت خرید مشتریان و مردم را افزایش داد، زیرا خرید برای مصرف کنندگان در وضعیت فعلی اقتصادی 

سخت است.

یک مقام مسئول مطرح کرد؛

هشدار درباره کاهش تولید تخم مرغ در ماه های آینده
مدیرکل صنایع خودرو و نیرومحرکه وزارت صنعت خواستار شد:

لزوم تقویت تقاضا برای خرید خودروهای تجاری

مسکن،  حوزه  در  اصل  مهمترین  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
واگذاری آن به مردم است چرا که دولت توان ساخت سالانه یک میلیون واحد 

مسکونی را ندارد و هزینه ساخت مسکن توسط دولت بسیار زیاد است.
محمدباقر قالیباف روز دوشنبه در آئین افتتاح طرح صنعتی سازی مسکن که 
با حضور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در شهرستان پاکدشت برگزار شد 
اظهار داشت: مجلس شورای اسلامی، حوزه مسکن را موضوعی مهم و پیشران 
مورد توجه قرارداد و با نهایی کردن قانون احداث مسکن، سالانه یک میلیون 
واحد مسکونی را تصویب و ابلاغ کرده تا در برنامه هفتم توسعه کشور در دستور 

کار قرار گیرد.
وی گفت: امروز مهمترین اصل در کشور، باور توان و اراده جوانان کشور است، 
در دوران دفاع مقدس عده ای از افراد از جمله بنی صدر با ارائه دلایلی به ظاهر 

درست، اظهار می داشتند که ما نمی توانیم در برابر دشمن ایستادگی کنیم چرا 
که ما حتی یک آتش توپخانه پرحجم در اختیار نداشتیم که بُرد آن تا 20 کیلومتر 
جلوی خاکریز را پوشش دهد. رییس مجلس افزود: باور توان داخلی و اعتماد 
به جوانان باعث شده تا امروز به نقطه ای از توان دست پیدا کنیم که با ظرفیت 
موشکی، بتوانیم تا 2 هزار کیلومتر قدرت بازدارندگی و دفاع از کشور را ایجاد 
کنیم و با همین روحیه باور، ماهواره در مدار زمین قرار داده و جزو کشورهایی با 
توان پرتاب ماهواره قرار گیریم. وی تأکید کرد: اگر امروز در کشور با مشکلاتی 
مواجه هستیم، به خاطر ضعف مدیریت، اعتماد نکردن به جوانان و بی توجهی 
به فرهنگ ما می توانیم است. قالیباف با اشاره به این که حوزه مسکن از اهمیت 
ویژه ای در کشور برخوردار است افزود: ایران در منطقه ای زلزله خیز قرار دارد 
که هنوز از تبعات یک زلزله خارج نشده، در نقطه  ای دیگر، دچار زلزله و یا سیل 

می شود و از این نظر، ایران جزو 10 کشور زلزله خیز جهان است و این امر لزوم 
توجه به کیفیت ساختمان سازی، قدرت انتقال و اقتصادی کردن آن بر اساس 

تکنولوژی های روز جهان را می رساند.
وی با تقدیر از وزارت دفاع در ورود به عرصه احداث مسکن گفت: ورود وزارت 
دفاع به احداث مسکن با استفاده از توان و ظرفیت جوانان، از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است ولی تا زمانی که این صنعت مردمی سازی نشود، در نطفه خفه 

خواهد شد.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: اگر این کارخانه ظرفیت تولید سالانه 
6 هزار واحد مسکونی را دارد، باید بر اساس جغرافیای مناطق مختلف کشور و 
نیاز ژئوتکنولوژی و آئین نامه های موجود، مردمی سازی شود و شرایط برای ورود 

صنعتگران و سرمایه گذاران بخش خصوصی فراهم شود.
وی تأکید کرد: بنا نیست که دولت سالانه یک میلیون واحد مسکونی بسازد 
چرا دولت نمی تواند 100 هزار واحد مسکونی در سال بسازد و هزینه ساخت 
که  دهیم  اجازه  است،  مردم  توسط  ساخت  از  گران تر  دولت  توسط  مسکن 
سرمایه گذاران و جوانان وارد میدان شده و با اصلاح قوانین، ساخت مسکن 

توسط مردم صورت گیرد.
قالیباف با اشاره به این که 45 تا 55 درصد هزینه ساختمان مربوط به مسکن 
است افزود: در قانون پیش بینی شده که دولت بتواند بار این هزینه را جبران 
کند و با صنعتی شدن احداث مسکن، کاهش زمان ساخت و هزینه های بعدی، 

تولید مسکن اقتصادی شود.
وی اظهار داشت: در شرایط اقتصادی کنونی کشور، مسکن فقط یک سرپناه 
نیست بلکه عامل برای آرامش، امنیت روانی و اجتماعی افراد نیز محسوب 
می شود، در شرایط امروز هم مالک و هم مستأجر با مشکلاتی مواجهند و از یک 
سو مالک به دلیل تورم ناگزیر از افزایش کرایه است و از سوی دیگر، مستأجر توان 
پرداخت این کرایه را ندارد. رییس مجلس افزود: با شرایط تورمی امروز، کسانی 
که فاقد خانه هستند، دیگر نمی توانند صاحب خانه شوند و این امر زمینه را برای 

کاهش میزان ازدواج، افزایش طلاق و رشد منفی جمعیت فراهم می کند.
وی گفت: مردمی سازی ساخت مسکن، به مراتب سخت تر از بومی سازی آن 
است، این کارخانه ظرف مدت یکسال راه اندازی شده ولی برای مردمی کردن 
آن باید توان و وقت بیشتری را صرف کرد که قطعا مجلس شورای اسلامی و 
دولت سیزدهم در قالب برنامه هفتم توسعه از این امر به عنوان پیشران توسعه 

کشور حمایت می کند.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

کمبود نهاده دام ها را راهی کشتارگاه کرد؛ ساخت مسکن باید به مردم واگذار شود

گران شدن گوشت واقعیت دارد؟

مشکل دامداران در تأمین خوراک دام سبک آن قدر شدید است که سبب شده تا آن ها 
دام هایشان را با سرعت به کشتارگاه بفرستند.

همین موضوع عاملی شده که در حال حاضر عرضه بیش از نیاز بازار باشد و قیمت گوشت 
بالا نباشد اما بر اساس گفته های فعالین صنفی حوزه دام سبک دیری نخواهد پایید که در 
پاییز کمبود و افزایش قابل توجه قیمت گوشت را تجربه کنیم. اگرچه که معاون امور تولیدات 

دامی وزارت کشاورزی اساساً وجود بحران را رد می کند.
این روزها وضعیت دام های سبک به سبب خشک سالی و از میان رفتن قابل توجه مراتع و 
کمبود علوفه از یک سو و گرانی و عدم دسترسی مناسب به نهاده های دامی با نرخ دولتی از 

سوی دیگر در شرایط بسیار نامساعدی قرار دارد.
کشور  دامداران  سراسری  اتحادیه  مدیرعامل  عالی  مجتبی  آن  سبب  به  که  شرایطی 
می گوید: امروز در شرایطی قرار داریم که قیمت هر کیلو گوشت گوسفند زنده برای دامدار 
80 هزار تومان تمام می شود اما در مقابل همین گوشت را از دامدار نهایتاً کیلویی 50 هزار 
تومان خریداری می کنند. طبیعتاً دامدار نیز در چنین شرایطی که در حال متضرر شدن 
است ترجیح می دهد گوسفندانش حتی بره ها را به سرعت روانه کشتارگاه کند تا بیش از این 

متضرر نشود.
او خاطرنشان می کند: این عرضه غیرقابل اجتناب و بسیار بیش از تقاضای بازار در شرایطی 
جریان دارد که ما در پاییز با کمبود دام سبک مواجه خواهیم شد. به نحوی که با ادامه این 
روند به جای می رسیم که عرضه گوشت گوسفندی در پاییز بسیار کمتر از تقاضا خواهد بود و 

همین موضوع نیز سبب افزایش قیمت قابل توجه گوشت گوسفندی خواهد شد.
مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران کشور در انتها خاطرنشان می کند: ما وضعیت 
نامناسب اقتصادی مردم را درک می کنیم اما در همین مدت به سبب بی تدبیری ها دامداران 
بسیاری نیز متضرر شده و یا ورشکست شده اند. بااین همه اگر دولت آینده به معنای واقعی 
کلمه همت کند و اقداماتی در جهت تأمین به موقع و تضمین قیمت مناسب نهاده های دامی 
را به انجام رساند و همچنین در جهت منطقی کردن قیمت هر کیلو گوشت دام سبک تلاش 

کند، می توان امید داشت این بحران دیری نپاید و شرایط به روال عادی بازگردد.
دامداران در حال ورشکستگی

شبیه همین سخنان نیز از سوی افشین صدر دادرس، رئیس اتحادیه دام سبک کشور 
بیان شده است. او در رابطه با وضعیت دام های سبک به خبرنگار خبرگزاری خبرآنلاین گفت: 
ما بارها در رابطه با وضعیت تأمین نهاده های دامی به مسئولان هشدار دادیم. هشدارهایی 
که از حدود 2 سال پیش شروع شد اما در تمام طول این مدت نادیده گرفته شد و از همین رو 

است که به شرایط بحرانی امروز رسیده ایم.
او افزود: از یک سو میزان تخصیص نهاده های دامی با قیمت دولتی به دام سبک کم بوده 
است و از سوی دیگر همین میزان هم که از طریق سامانه بازارگاه بنا بود به دست دامدار برسد 
با نابسامانی عدیده همراه است و یا دامدار نمی تواند آن را خریداری کند یا زمانی نهاده ها به 

دست دامدار می رسد که دیر شده است.
رئیس اتحادیه دام سبک کشور خاطرنشان کرد: در موضوع نهاده های دامی دامدار مجبور 
است نهاده های موردنیازش را از بازار آزاد تهیه کند، از سوی دیگر همین دامدار در تهیه علوفه 
نیز افزایش هزینه دارد. به همین جهت هزینه هر کیلو گوشت دام سبک بسیار بالا رفته و به 
حدود 90 هزار تومان رسیده اما قیمت خرید این گوشت از دامدار تقریباً نصف این مبلغ و در 

حدود 40 تا 50 هزار تومان است.
داردس در انتها می افزاید: طبیعی است که در چنین شرایطی دامداری که دامداران در 
حال ورشکستگی هستند دام های خود را به سرعت به کشتارگاه بفرستند. موضوعی که 
سبب می شود در ماه های آینده با مشکل جدی کمبود گوشت دام سبک مواجه شویم و در 

بازار شاهد افزایش قیمت قابل توجه گوشت گوسفندی باشیم.
وعده های ادامه دار وزارت کشاورزی

شرایط نامساعد دامداران در شرایطی جریان دارد که وزارت جهاد کشاورزی در موضوع 
نهاده های دامی مدعی است هیچ مشکلی در تأمین وجود ندارد. در همین رابطه مرتضی 
رضایی معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی در پاسخی کوتاه به سؤال خبرنگار 
خبرگزاری خبرآنلاین مبنی بر آنکه چرا مشکل تأمین به اندازه و به موقع نهاده های دامی 
مرتفع نشده است و وجود بحران در تأمین خوراک دام سبک را تائید می کنید یا خیر، 
گفت: مقدار بسیار زیادی نهاده دامی وارد کشور شده است و امروز در بنادر کشور حجم 
قابل توجهی نهاده دامی داریم. مشکل نهاده های دامی عدم وجود یا عدم تأمین آن نیست 
بلکه مشکل در حمل ونقل آن است. ما در چند مدت اخیر تلاش ها و رایزنی های بسیاری 
برای حل این مشکل داشته ایم و امیدواریم این موضوع نیز به زودی با تدابیری که اندیشیده 

شده کاملًا مرتفع شود.
او افزود: غیر از این مشکل مختصر که به زودی مرتفع خواهد شد دیگر بحرانی دراین ارتباط 

وجود ندارد و بهتر است به مباحث این چنینی دامن زده نشود.
این گفته های معاون وزیر کشاورزی درحالی بیان می شود که اواخر هفته گذشته منصور 
پوریان رئیس شورای تأمین دام کشور گفته بود: بی تدبیری ماه هاست دامداران را با مشکل 
تأمین نهاده دامی و افزایش هزینه تمام شده تولید مواجه کرده است. دامداران به دلیل عدم 
توانایی در نگهداری دام های خود، عرضه را افزایش داده اند به نحوی که شاهد عرضه دام های 
نارس و مولد هستیم. او با انتقاد از سیاست های مسئولان در چند سال اخیر در حوزه تولید و 
بازار دام پروری کشور، اظهار کرد: سیاست های مسئولان بیش از آنکه همسو با توسعه تولید 
باشد بر ضد آن بوده است، به طور مثال، ممنوعیت صادرات در شرایط مازاد دام که بارها 
درباره اشتباه بودن آن هشدار دادیم یکی از بازدارنده های توسعه تولید در این حوزه بوده 
است. تصمیم اشتباه دیگر در این حوزه ایجاد قوانین دست وپا گیر است که مانعی بر سر راه 
حمایت از دامداران ایجاد کرده است. رئیس شورای تأمین دام کشور با تأکید بر اینکه می شد 
با اعمال سیاست صحیح خرید حمایتی از بحران های حوزه دام پروری جلوگیری کرد، افزود: 
مسئولان با اعمال سیاست های درست در خرید حمایتی می توانستند همراه با کنترل شتاب 

افزایش قیمت، ذخیره سازی نیز انجام دهند.
حال در شرایطی که دولت تا چند هفته دیگر تغییر می کند، باید منتظر ماند و دید آیا در این 
میان مسئولین فعلی وزارت جهاد کشاورزی برای پایان بحرانی که کمابیش در حدود 2 سال 
گذشته جریان داشته است و امروز به شرایط بسیار نامساعدی رسیده است، موفق خواهند 

بود یا باید انتظار پاییزی باقیمت های بسیار بالای گوشت را داشته باشیم.

مدیرکل امور بندری سازمان بنادر:

تخلیه و بارگیری ۴6 میلیون تن کالا 
در چهار ماهه امسال

مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی از تخلیه و بارگیری 46 میلیون تن کالا از 
ابتدای امسال تا پایان تیرماه خبر داد و گفت: در این بخش، شاهد رشد 9.8 درصدی نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته هستیم.
»روانبخش بهزادیان« با اشاره به اینکه میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش کانتینری، 
فله خشک، فله مایع، جنرال کارگو )کالاهای عمومی و متفرقه( و مواد نفتی در بنادر کشور 
طی چهار ماهه نخست سال 1400 معادل 46.18 میلیون تن بود،  اظهار کرد: این میزان 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته که معادل 42.07 میلیون تن بود،  9.8 درصد رشد داشته 

است.
مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی بیان کرد: میزان عملیات تخلیه و بارگیری 
کالا طی چهارماهه نخست سال جاری در بخش کانتینری 6,66 میلیون تن، فله خشک 
13.69 میلیون تن، فله مایع 1.47 میلیون تن، جنرال کارگو )کالاهای عمومی و متفرقه( 
6.89 میلیون تن و مواد نفتی 17.46 میلیون تن بوده که این امر رشد 9.8 درصدی را ثبت 

کرده است.
وی در رابطه با میزان عملیات تخلیه و بارگیری کالا طی چهارماهه نخست سال گذشته 
در بخش های مختلف،  خاطرنشان کرد: میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش کانتینری 
7,1 میلیون تن، فله خشک 14.18 میلیون تن، فله مایع 1.05 میلیون تن، جنرال کارگو 

)کالاهای عمومی و متفرقه( 5.5 میلیون تن و مواد نفتی 14.23 میلیون تن بوده است.
بهزادیان افزود: میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش فله مایع در چهار ماهه نخست 
سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 39.8 درصدی، در بخش جنرال کارگو 
)کالاهای عمومی و متفرقه( رشد 25.3 درصدی و در بخش مواد نفتی رشد 22.7 درصدی 

را تجربه می کند.

آگهی مزایده اموال منقول
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژوPARS XU 7 به شماره شهربانی 891ه47 ایران 11 مربوط به پرونده کلاسه 

139904030011000992 /1
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1/ 139904030011000992 )با شماره بایگانی9901069( له: خانم سمیه شکری_و 
علیه: آقای مهدی صالحی، مستند سند ازدواج 2193-1377/10/16 دفترخانه ازدواج شماره21 قم ،یک دستگاه خودروی 
سواری پژوPARS XU 7 به شماره انتظامی 891ه47 ایران 11 با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ لنگرود ، متعلق به آقای 

مهدی صالحی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

موتور:K0493001124شماره  _شماره   1393 سفید_مدل  _رنگ   PARS XU پژو7   _ سواری 
144630EH6CA01NAAN:شانسی

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
رویه آیینه جلو چپ شکسته و فاقد بود_به نظر قسمت عقب متمایل به چپ از قبل ضربه خورده بوده است به طوریکه آثار جزئی 
در گلگیر عقب چپ رویت می گردید و شیشه عقب در قسمت نوار شیشه آثار تعویض متصور بود.به علت عدم وجود سوئیچ امکان 
بررسی کارکرد موتور و کیلومتر کارکرد وسیله میسر نبود و نیز امکان بررسی شاسی و قوطی سر شاسی وسیله از داخل محفظه 
موتور )کاپوت جلو ( و از داخل صندوق عقب به وجود نیامد.آج لاستیک های جلو حدودا 40 درصد و لاستیک های عقب حدودا 
70 درصد به نظر رسید.بیمه نامه شخص ثالث بیمه آسیا به شماره 3152070/99/001258 تا مورخ 1400/08/10 گزارش 

گردید.
کارشناس رسمی دادگستری آقای مجید کولاری خودروی مذکور را به مبلغ 1/050/000/000  ریال )یک میلیارد و پنجاه 

میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز چهار شنبه 1400/05/20در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع در 

خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی 
قم انجام می شود.

مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 1/050/000/000  ریال )یک میلیارد و پنجاه میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا IR 980100004076013207895693 با شناسه واریز 965108576100000002171323512006 می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده 
برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز 
اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به 

ذکر است که فیش واریزی بنام شرکت کننده در مزایده می باشد.
 )م الف14283(

تاریخ انتشار: 1400/05/05
-----------------------------------------------------------

آگهی مفقودی 
پروانه بهداشتی ساخت کارگاه آقای موسی رستمی به شماره های1-1149-39 و2-1149-39 مفقود گردیده لذا فاقد اعتبار 

است.
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مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: واقعیت این است چالش هایی با کادر 
فنی استقلال وجود دارد، عمده این چالش ها به مسائل مالی  بر می گردد، 
کادرفنی نیز از ناحیه بازیکنان تحت فشار است، من اعلام می کنم در پرداخت 

مطالبات بازیکنان گردن ما از مو باریک تر است.
»احمد مددی« دوشنبه شب در گفت و گویی اظهار داشت: با سرمربی و 
کادرفنی استقلال حرف زدیم، دغدغه هایی مطرح شد، صحبت های جامعی 
انجام شد و از فردا بازیکنانی که ابهام دارند در باشگاه استقلال حاضر شده تا 

از نزدیک نسبت به رفع مشکلات آنها اقدامات لازم را انجام دهیم.
وی افزود: بعد از اینکه برنده مزایده حامی مالی باشگاه استقلال انجام شد 
شرکتی که در این مزایده برنده شده بود شروع به پرداخت پول کرد و با کمک 
آنها در شرایط بد اقتصادی به کمک استقلال رسیدند. بسیاری از بدهی ها 
را پرداخت کردیم و توانستیم مجوز حرفه ای گری دریافت کنیم. اگر بخواهم 

حساب کنیم باید بگویم در حدود 50 میلیارد تومان پرداخت کردیم.
مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: شیخ دیاباته به ایران نیامده  
بوده و پولش را می خواست، در حدود 315 هزار دلار به او دادیم، 125 هزار 
دلار به علاوه 25 هزار فرانک سوییس به حساب وینفرد شفر واریز کردیم، 
بدهی  استقلال را به باشگاه پاختاکور برای سرور جباروف  را پرداخت کردیم. 
بدهی هایی از فصل گذشته وجود داشت. اینها مبالغ کمی نبودند و با پرداخت 

آنها تازه به اول خط رسیدیم و به پیشواز لیگ جدید رفتیم.
مددی تصریح کرد: در فصل جدید با قراردادهایی روبرو شدم که متاسفانه 
نجومی و غیر متعارف بسته شده بود، مقصر بازیکن نیست، بازیکن قرارداد 
امضا می کند و باشگاه ملزم به پرداخت آنهاست، مقصر مدیرانی هستند که 
این قراردادها را به امضا می رسانند و زیر بار این قراردادها می روند و پرسش من 
از مدیر وقت استقلال این است که این قراردادها چطور منعقد شد و باشگاه 
را وارد چالش  جدی کرد. وی اعلام کرد: بابت قراردادهای امسال بیش از 42 
میلیارد تومان را پرداخت کرده ام و شاید جالب باشد بدانید قراردادهای فصل 
گذشته )قراردادهای داخلی( فصل 98-99 28 میلیارد توان بود،تا این لحظه 
50 تا 75 درصد قراردادها را پرداخت کردیم و شاید برخی از نفرات بیشتر نیز 
دریافت کرده اند. میانگین پرداختی ها 65 درصد است و ظرف چند روز آینده 

باز هم پرداختی به بازیکنان و کادرفنی خواهیم داشت.
مدیرعامل استقلال گفت: صادقانه باید بگویم روزی که مدیریت باشگاه 
استقلال را بر عهده گرفتم پیش بینی این بدهی های سنگین و شرایط سخت   

را نداشتم، هر روز یک ماجرا و تنش جدید را در استقلال تجربه کردم، مصوبه 
مجلس شورای اسلامی که هرگونه کمک به باشگاه های ورزشی را خلاف 
باشگاه هایی همچون  است  این  من  پرسش  و  بود  کرد سختگیرانه  اعلام 

استقلال و پرسپولیس چرا نباید از کمک دولتی بهره ببرند.
برخی  است،  مشخص  وظایفش  چهارچوب  کارگزار  کرد:  بیان  مددی 
رفتارهای غیر منصفانه باعث شد آنها دلسرد شوند و با جرات می توانم بگویم 
هیچ گونه دخالتی در امور باشگاه تا این لحظه نکرده اند، چهار بار پنجره نقل و 
انتقالات باشگاه استقلال بسته بود که با کمک این کارگزار پنجره را باز کردیم 
و در حال حاضر هم پنجره باشگاه بسته است اما با پرداخت یک رقم کم باز 

خواهد شد.
چالش من و مجیدی سر مسائل مالی است

وی افزود: واقعیت این است چالش هایی با کادر فنی استقلال وجود دارد، 
عمده این چالش ها به مسائل مالی  بر می گردد، کادرفنی نیز از ناحیه بازیکنان 
تحت فشار است، من اعلام می کنم در پرداخت مطالبات بازیکنان گردن ما 
از مو باریک تر است و این طور نیست که بگویم چون مدیر قبلی قرارداد امضا 
کرد آنها را پرداخت نمی کنم، این مطالبات را پرداخت می کنم، برخی از افراد 
نزدیک باشگاه شیطنت هایی می کنند تا جو را به هم بریزند، آنها به جای کمک 
پول هایشان را در جایی دیگر خرج می کنند تا حاشیه به وجود آورند، اگر شما 
استقلالی هستید بیایید کمک کنید نه اینکه پشت صحنه برای ایجاد حاشیه 

کارگردانی کنید و در فضای مجازی پول هایتان را خرج کنید.
سر  پشت  پیروزی  با  را  دربی  وقتی  داشت:  اظهار  استقلال  مدیرعامل 
گذاشتیم در پوست خودم از خوشحالی نمی گنجیدم، خدا وکیلی به فرهاد 
از  برخی  و  تبریک گفتم  واتساپ  از طریق  استقلال  و سرپرست  مجیدی 
افراد نزدیک باشگاه شیطنت کردند، چندین بار در محل اردو حاضر شدم و 

می خواستم اگر روزی سر تمرین استقلال بروم با دست پر بروم.
مددی در پایان گفت: فرهاد مجیدی به من اولتیماتوم نداده است فهرست 
قرارداد بازیکنان و بازیکنانی که در لیست مجیدی قرار دارند به من اعلام 
شده است و بزودی با هماهنگی رییس هیات مدیره نسبت به تمدید قرارداد 
بازیکنان اقدام خواهیم کرد و نگرانی از این بابت نداریم. با بازیکنان جلسات 
فراوانی را برگزار خواهیم کرد تا به نتیجه خوبی برسیم.خود شما می دانید در 
هیچ کجای یک مربی به مدیرعامل نمی تواند اولتیماتوم بدهد و این اتفاق در 

استقلال رخ نداده است.

امیدوار به شکستن حکم استراماچونی هستیم
حکم استراماچونی آمد و وکیل خبره بین المللی و داخلی گرفتیم و لایحه ای 
را آماده کردیم و به دادگاه عالی ورزش ارسال کردیم و در آنجا مطرح است. 
پرونده پادوانی هم در همین مرحله است. پادوانی در دوره من نبوده اما 
من نمی توانم شانه خالی کنم. باید با همفکری با وکلای محترم کار را پیش 
ببریم. انسان به امید زنده است و من هم امیدوارم بتوانیم رأی استراماچونی 

را بشکنیم.
میلیچ و دیاباته هم نوتیس دادند. دیاباته الان در تیم ما است و پنجره ما را 
بسته است. شرایط باشگاه این طوری است و ما دوست نداریم پول اینها 
را ندهیم ولی فعلًا منابعی نداریم و اگر منابعی بیاید پول دیاباته را پرداخت 

می کنیم.
از اسماعیلی به دادگاه شکایت نکردم

خدا وکیلی از فرشید اسماعیلی به دادگاه شکایت نکردم. سو تفاهم پیش 
آمده بود و واحد حقوقی ما اقدام کرده بود و من تا فهمیدم جلوی آن را گرفتم. 

اما فرشید در باشگاه پرونده انضباطی دارد.
اسماعیلی بازیکن بسیار خوبی است اما یکی دو مورد مصاحبه هایی در مورد 
باشگاه داشته که این خلاف است. در قرارداد بازیکنان به صراحت در چند 
بند اشاره شده بازیکن بدون اجازه کتبی از باشگاه نمی تواند له یا علیه باشگاه 
مصاحبه کند و این را بازیکنان باید رعایت کنند. منکر مشکلات مالی نیستیم 
و این را با صراحت اشاره کردم اما بازیکن هم باید رعایت کند و در چارچوب 
خودش صحبت کند و طوری صحبت نکند تا فضای به شدت مهیج به سمت 
تخریب حرکت کند. ضمن اینکه این فضاها را مشاهده کردیم که می توانست 

برای استقلال خیلی بد باشد و تیم را دچار حواشی بیشتری بکند.
۱۱۰ میلیارد درآمدزایی کردیم

تا این لحظه که اینجا هستم 120 میلیارد تومان از زمان حضور من منابع 
مالی جذب شده که 110 میلیارد آن درآمد هست و بعد از سال ها استقلال به 

یک نهاد درآمدزا تبدیل شده.
پاداش های دوستان مجیدی حربه ای علیه مدیرعامل نشود

به مجیدی خسته نباشید می گویم فشار زیادی را تحمل کرده است. فشار 
بی پولی واقعاً سخت است. او به عنوان سرمربی و من به عنوان مدیرعامل 
بیشتر از دیگران این فشار را تحمل کردیم. خودم خیلی وقت ها خواب و 
خوراک نداشتم که این منابع را تأمین و تزریق کنم. پاداش هایی که مجیدی به 
تیم داده را گفته که دوستانم پرداخت کردند. هر کسی که الان تلاش می کند 
و زحمت می کشد من دستش را می فشارم، اما نباید پاداش ها حربه ای برای 
فشار به مدیریت شود. هر موقع منابع مالی آمده ما به سرعت آن را تزریق 
کردیم. در همین تعطیلات کرونایی که همه بانک ها تعطیل بود مبالغی را به 

حساب بازیکن و کادر زدیم تا پاسخگوی محبت های آنها باشیم.
جواب تیم رقیب را به حق دادیم

تنش هایی با باشگاه رقیب داشتیم و جواب عمل ناشایست آنها را با یک 
پاسخ منطقی دادیم. اینجا می خواهم هر کسی در هر جایگاهی هست حد 
خودش را بداند و درباره باشگاه ما اظهار نظر درست و منطقی بکند. وقتی 

فضا از سوی دیگران رسانه ای می شود باید پاسخ را در رسانه داد.
سعادتمند مثل من راستش را بگوید

از سعادتمند می خواهم مثل من راستش را بگویند چون ایشان هر روز 
مصاحبه می کنند و نکاتی را بزرگنمایی می کنند و کذب می گویند و ما فرصت 
پاسخگویی نداریم جون مشغله های زیادی داریم. هرکسی که ردای خدمت از 

تنش خارج می کند دیگر سکوت کند.
برای قهرمانی حذفی پاداش ویژه گذاشتیم

همه باید به قراردادهای خود پایبند باشند. در روزهای گذشته یک مقدار 
شیطنت افراد نزدیک به تیم باعث شد اتفاقاتی بیفتد و من امیدوارم دیگر 
شاهد این اتفاقات نباشیم چون در فضای حاشیه هیچ اتفاق مثبتی نمی افتد 
و این دستاوردی جز ادامه چالش و مشکل نخواهد داشت. پیروزی بر نساجی 
را به سرمربی محترم تبریک گفتم و برای قهرمانی در جام حذفی یک پاداش 

ویژه می گذارم.

مدیرعامل باشگاه استقلال:

یاوری کارشناس فوتبال: فرهاد مجیدی به من اولتیماتوم نداده است 

 قهرمانی سپاهان مثل قهرمانی منچستر است
کارشناس فوتبال اعتقاد دارد که ذوب آهن می تواند در لیگ برتر بماند اما از همین حالا 
باید اتاق فکری برای حل کردن مشکلات این تیم تشکیل شود تا از این وضعیت خارج 
شود. محمد یاوری در گفت و گو با ایسنا، درباره احتمال قهرمان شدن سپاهان در لیگ 
برتر اظهار کرد: سپاهان امسال از فولاد آسیب زیادی دیده است. در جام حذفی، سپاهان 
نتوانست ادامه دهد و همینطور مساوی جلوی فولاد، سپاهان را از کورس قهرمانی در 
لیگ برتر عقب انداخت اما هیچ چیز قابل پیش بینی نیست. اگر تراکتور می توانست 
سازمان تیمی خودش را حفظ کند و تحت تاثیر حمله های پرسپولیس قرار نمی گرفت 
می توانست به سود سپاهان باشد. نمی دانم تعویض عباس زاده که می توانست دفاع 
وسط پرسپولیس را مشغول کند چه معنی داشت. اگر تعویض او فنی بوده من این تعویض 
را نمی پسندم. باشگاه سپاهان برنامه سه ساله ای دارد که در نهایت به قهرمانی آسیا منجر 
می شود. ما از این برنامه جلو هستیم و فقط به خاطر یک مساوی کمی از کورس قهرمانی 
عقب هستیم. او درباره عملکرد استقلال با فرهاد مجیدی هم گفت: مجیدی توانسته 
نفوذ خوبی روی بازیکنان داشته باشد و حتی ضدیتش با مدیرعامل برنامه ای بوده که 
بازیکنان را به سمت خودش بکشد. این کارهایی است که مربی ها انجام می دهند و در 
فوتبال احساسی ما هنوز موثر است. اگر سپاهان مثل بازی آخرش بازی کند می تواند 
مقابل استقلال پیروز شود. سپاهان به بلوغ تاکتیکی رسیده و هیچ تیمی راه های نفوذ 
از عمق را مثل سپاهان انجام نمی دهد. از پاس های تو دری که داده می شود لذت می 
بریم. برای من این حرکات بسیار جالب است. هیچ تیمی را ندیده ام که حرکات ترکیبی و 
نفوذ از عمق را مثل سپاهان انجام دهد. این کارشناس فوتبال در ادامه گفت: سپاهان در 
صورتی قهرمان می شود که پرسپولیس نشود. همه چیز دست سپاهان نیست اما سپاهان 
عقب هم نیست. سپاهان پنج بار قهرمان شده و حالا پرسپولیس می شود. در فوتبال این 
مسائل وجود دارد و همه نمی توانند اول بشوند و این را نباید مثل یک فاجعه ببینیم اما اگر 
سپاهان قهرمان بشود خاصیت فوتبال است مثل وقتی که منچستر یونایتد توانست برابر 
بایرن مونیخ پیروز شود و به قهرمانی برسد. تنها نگرانی من ولسیانی است چون در بازی 
های آخرش اشتباهات زیادی داشته و پنالتی که داد می توانست همه چیز را تغییر بدهد.

 
رئیس هیات تیراندازی استان قم خبرداد:

برگزاری جشنواره استعدادیابی تیراندازی 
رئیس هیات تیراندازی استان قم گفت: در جلسه کادر اجرایی هیات برنامه ریزی برای 

برگزاری جشنواره استعدادیابی این رشته در قم انجام گرفت.
محمدجواد متقیان نژاد  اظهارکرد: هدف ما این است که تیراندازی قم به سطحی 
از پیشرفت برسد که به زودی شاهد درخشش ورزشکاران این رشته در میادین مختلف 
کشوری و رقابت های مهم برون مرزی همچون میادین آسیایی، جهانی و المپیک باشیم، 
همانگونه که درخشش جواد فروغی ملی پوش ارزنده تیراندازی کشورمان در بازی های 
المپیک موجب سرافرازی همگان شد. وی با بیان اینکه رسیدن به این مهم مستلزم 
یک برنامه ریزی هدف مند و بلند مدت است، در ادامه به برگزاری سومین جلسه کادر 
اجرایی هیات تیراندازی با حضور اعضای این هیات اشاره و ابراز کرد: این جلسه در 
سالن تیراندازی شهید زین الدین مجموعه ورزشی میثم تشکیل شد و در آن فعالیت ها 
انجام شده مورد بررسی قرار گرفت. رئیس هیات تیراندازی استان قم اضافه کرد: یکی از 
مهمترین موضوعات این جلسه در خصوص نحوه و چگونگی برگزاری جشنواره همگانی 
استعدادیابی این رشته در قم بود، ضمن اینکه اهداف و شاخص های کلی درباره روند و 
چگونگی انجام کار و اجرای این طرح و عملی شدن سایر برنامه های هیات بررسی شد. وی 
خاطرنشان کرد: همچنین در این جلسه پیرامون برنامه  کلاس های تابستانه در دو بخش 
آقایان و بانوان گفتگو و تبادل نظر شد، ضمنا با توجه به برگزاری کلاس های تابستانه در 
تقویم هیأت، مقرر شد تمام مربیانی که دارای مدرک تیراندازی معتبر از فدراسیون هستند 
از ظرفیت ابزارهای آموزشی و محیط باشگاه به منظور برگزاری کلاس های تابستانی ویژه 
شاگردان خود استفاده کنند. متقیان نژاد عنوان کرد: از تمام مربیانی که علاقمند به 
تشکیل کلاس های آموزشی در سالن تیراندازی شهید مهدی زین الدین مجموعه میثم 
هستند دعوت شده تا به منظور هماهنگی و اقدامات لازم به هیات مراجعه کنند، برای 
ما همبستگی و همدلی مجموعه فعالان این رشته به منظور کسب رتبه های کشوری و 

بین المللی اهمیت دارد و یقینا به آن دست خواهیم یافت.

رقابت ۲ نماینده قم در رکوردگیری 
مسابقاتی جهانی 

دوومیدانی کاران استان قم در رقابت رکوردگیری این رشته به منظور سنجش آمادگی 
خود برای حضور موفق در پیکارهای جهانی 2021 به میدان می روند.

برپایه این گزارش ، دو نماینده استان قم در رقابت رکوردگیری پیکارهای جهانی 2021 
یک زن و شوهر دوومیدانی کار به نام های علی قاسم بابایی و محدثه ابراهیم پور هستند، 
دو تن از بهترین های حال حاضر تیم ملی جوانان ایران که از نظر فنی و جسمانی در اوج 
آمادگی قرار دارند. با توجه به اوج گیری شیوع ویروس کرونا و به تعویق افتادن تعدادی از 
رقابت های داخلی و بنا بر تصمیم کمیته مسابقات و داوران فدراسیون دوومیدانی در صورت 
مساعد بودن شرایط و کسب مجوزهای لازم از سوی ستاد ملی مبارزه با کرونا در ورزش، 
رقابت رکوردگیری برگزار خواهد شد. با توجه به در پیش بودن پایان مهلت قانونی کسب 
حد نصاب لازم به منظور حضور در رقابت های دوومیدانی 2021 قهرمانی جوانان جهان 
در کشور کنیا، رقابت رکوردگیری به میزبانی خرم آباد برگزار می شود و علی قاسم بابایی 
در رشته 200 متر پسران و محدثه ابراهیم پور در رشته 400 متر با مانع دختران به میدان 
خواهد رفت. طبق اعلام فدراسیون دوومیدانی در بخش دختران و در رشته 200 متر نگین 
عدالت از تهران به همراه ساناز امیری پور از یزد، در 400 با مانع محدثه ابراهیم پور از قم، در 
پرتاب چکش زهرا عرب رستمی از تهران، در پرش سه گام سارینا ساعدی از تهران و در رشته 
1500 متر حدیثه رئوف از خراسان رضوی به میدان می روند. همچنین در قسمت پسران 
و در رشته 200 متر امیررضا معین پور از لرستان، علی قاسم بابایی از قم، محمدهادی 
صالح نیا از کرمان به همراه آرش سیاری از لرستان، در 110متر با مانع مرتضی عباس پور از 
خراسان رضوی، ماده 800 متر امیرفرزام صفری از کرمانشاه و امیرحسین پاپی از لرستان، 
پرتاب نیزه مهدی عنایتی از ایلام و در رشته پرتاب چکش محمد سیستانی از گلستان به 

همراه سهند نوری از آذربایجان غربی به میدان خواهند رفت.
 

جهانبخش بعد از بازی برای فاینورد:

هنوز به زمان نیاز دارم
بازیکن ایرانی تیم فوتبال فاینورد بعد از انجام نخستین بازی برای این تیم گفت: هنوز 

به زمان بیشتری نیاز دارم.
تیم فوتبال فاینورد هلند روزدوشنبه در دیداری تدارکاتی به مصاف پائوک یونان رفت و با 

نتیجه یک به 2 شکست خورد.
علیرضا جهانبخش بازیکن ایرانی که به تازگی به فاینورد پیوسته است، در نیمه دوم این 
مسابقه به میدان آمد. جهانبخش بعد از پایان مسابقه گفت: احساس خوبی دارم که می توانم 
پیراهن فاینورد را بپوشم و یک بار دیگر مقابل هواداران بازی کنم. باید بگویم هنوز چیزهای 
زیادی برای پیشرفت وجود دارد و من به زمان بیشتری نیاز دارم چون برای مدت زمان زیادی 
بازی نکرده ام. بازیکن ایرانی افزود: من بهتر می شوم اما ولی در حال حاضر مهم است که 
ریتم مسابقه را به دست بیاورم. این هفته سخت تمرین کردم و اگر همینطور ادامه بدهم، همه 
چیز خوب خواهد بود. جهانبخش همچنین از سبک بازی تیم فاینورد و برنامه های فنی مربی 
این تیم تمجید کرد و در پایان درباره بازی مقابل نماینده کوزوو در لیگ کنفرانس اروپا که روز 
پنجشنبه برگزار می شود، گفت: اینکه بازی کنم یا خیر انتخاب من نیست. بازی خارج از خانه 

دشوار بود اما فرصت جبران در خانه را داریم و امیدوارم صعود کنیم.

هنوز زنیت موضع رسمی خود را اعلام نکرده است ؛

معادله سه مجهولی رم، لورکوزن و زنیت
 بر سر آزمون

با وجود اینکه باشگاه رم ایتالیا به جذب ستاره ایرانی زنیت علاقه مند است اما باشگاه 
لورکوزن بیشتر به جذب این بازیکن نزدیک شده است. بحث انتقال »سردار آزمون« از 
زنیت به یکی از تیم های بزرگ اروپایی به یکی از موضوعاتی مهم نقل و انتقالات تبدیل 
شده است. در هفته گذشته عنوان شد که بایرن لورکوزن و رم برای جذب این بازیکن  وارد 
عمل شدند تا مهاجم ایرانی زنیت را به خدمت بگیرند. با این حال رسانه های آلمانی عنوان 
کردند که باشگاه لورکوزن آماده ارائه پیشنهاد 18 میلیون یورویی است تا این بازیکن را به 
خدمت بگیرد. این در شرایطی است که گفته می شود ژوزه مورینیو هم به این ستاره ایرانی 
علاقه مند است اما باشگاه ایتالیایی قصد ندارد بابت خرید این  بازیکن چنین مبلغی را به 
زنیت پرداخت کند و آنها روی تبادل بازیکن نظر دارند. با این حال هنوز زنیت موضع رسمی 

خود را در مورد سردار اعلام نکرده است.

مربی دروازه بان های تیم فوتبال استقلال می گوید تیمش قصد دارد در رقابت های جام حذفی، یک جام تقدیم هواداران 
استقلال کند. بهزاد غلامپور ، درباره پیروزی 3 بر یک آبی پوشان پایتخت مقابل نساجی مازندران در هفته بیست و نهم 
رقابت های لیگ برتر اظهار کرد: بازی خوبی بود اما بازی کردن در چمن مصنوعی برای هر تیمی سخت  است. امیدوارم 
چمن مصنوعی استادیوم شهید وطنی قائمشهر به چمن طبیعی تبدیل شود و مسئولین فکری به حال این چمن بکنند تا 
بازی کردن در این زمین برای بازیکنان راحت تر شود. کل بازی دست استقلال بود و در نهایت هم آبی ها موفق شدند سه امتیاز 
بازی را به دست بیاورند. او درباره گل اولی که استقلال مقابل نساجی در دقیقه 17 دریافت کرد گفت: ما بعد حدود 11 بازی، 
شرایط خوبی به دست آوردیم و همه بازی ها را برای پیروزی می رفتیم. تمام شرایط تکنیکی و تاکتیکی ای که آقای مجیدی 
مد نظر داشت پیاده شد و بازیکنان با وجود گلی که  خوردند در بازی مقابل نساجی توانستند به بازی برگردند و پیروز میدان 
شوند. غلامپور در خصوص تقابل تیمش مقابل سپاهان و نقش تعیین کننده این بازی در مشخص شدن قهرمان این فصل از 
رقابت های لیگ برتر گفت: ما تمام بازی ها را برای برد می رویم و برای ما فرقی نمی کند چه تیمی جلوی ما باشد. استقلال 
یک تیم بزرگ با هواداران میلیونی است و ما همیشه اخلاق را مد نظر خود خواهیم داشت و تا آخرین دقیقه برای سربلندی 
استقلال تلاش می کنیم و یک بازی شرافتمندانه مقابل سپاهان خواهیم داشت. او در پاسخ به این سوال که در بازی های باقی 
مانده استقلال از کدام دروازه بان استقلال استفاده می شود؟ گفت: رشید مظاهری و سید حسین حسینی از دروازه بان های 
خوب ایران هستند و روی آن ها حساب ویژه ای باز کردیم. هر کدام از این دروازه بانان هر وقت که در درون دروازه استقلال 
بودند، عملکرد خوبی از خودشان بر جای گذاشتند. در هر صورت، در بازی های باقی مانده هر کدام که دروازه بان تیم باشد، 
به نحو احسن از دروازه استقلال محافظت می کند. مربی دروازه بانان استقلال در خصوص بازی  پیش روی استقلال در نیمه 
نهایی رقابت های جام حذفی گفت: جام حذفی، جام شگفتی هاست. ما تمام تلاش خود را کردیم که بتوانیم یک مقامی برای 
هواداران بیاوریم. سه تیم دیگری که در نیمه نهایی جام حذفی حضور دارند، تیم های قابل احترامی هستند اما تمام تلاش ما 

بر این است که بتوانیم دل هواداران را شاد کنیم و یک جام تقدیمشان کنیم.

کارشناس فوتبال کشورمان گفت: پیکان و استقلال برای دیدار هفته پایانی خود در لیگ برتر انگیزه دارند.
ابراهیم قاسمپور درباره اینکه آیا استقلال و پیکان با توجه به شرایط تثبیت شده شان در دیدارهای سرنوشت ساز هفته 
پایانی برای تعیین قهرمانی انگیزه لازم را برای تقابل با سپاهان و پرسپولیس دارند، اظهار داشت: دیدار استقلال و 
سپاهان همیشه و حتی زمانی که تاثیری در جدول نداشته، مهم بوده و به همین دلیل استقلال هم با وجود قطعی 
بودن کسب سهمیه آسیا، با انگیزه به زمین می رود تا در تقابل با سپاهان که جزو حریفان همیشگی اش محسوب 
می شود، از اعتبار نام و هواداران خود دفاع کند. وی افزود: شخصیت استقلال به شکلی است که هیچگاه به شکست 
فکر نمی کند؛ حتی اگر نتیجه گرفتن این تیم سبب قهرمانی حریف سنتی اش شود. تیم فرهاد مجیدی در هفته های 
اخیر نتایج خیلی خوبی کسب کرده و از نظر من در بازی با سپاهان هم با همان انگیزه دیدارهای قبلی به زمین می رود. 
به همین دلیل سپاهان دیدار سختی را پیش رو دارد و بازی زیبایی از دو تیم می بینیم. بازیکن اسبق تیم ملی کشورمان 
خاطر نشان کرد: مهدی تارتار هم جزو مربیانی است که همیشه نشان داده به فوتبال شرافتمندانه فکر می کند. این 
تیم 9 هفته است شکست نخورده و قطعا هدفش کسب نتیجه ای خوب مقابل پرسپولیس است تا فصل را بهتر به اتمام 
برساند. هرچند خط حمله پیکان به استثنای دیدار با ماشین سازی چندان در این فصل عملکرد خوبی نداشته اما این 
تیم ساختار دفاعی مستحکمی دارد و خیلی سخت گل می خورد.  قاسمپور اضافه کرد: پیکان در این مسابقه به دنبال 
دفاع از اعتبار فوتبال تهران هم است و نمی خواهد شرایط به شکلی رقم بخورد که تیم های دیگر استان ها تصور کنند 
یک تیم تهرانی مقابل پرسپولیس بی انگیزه بازی کرده است. البته پرسپولیس همانگونه که در بازی با تراکتور دیدیم در 
هر شرایطی به دنبال برد و قهرمانی است. همانگونه که بدون توجه به دریافت گل در بازی شب گذشته، تمرکز و انگیزه 
خود را برای فوتبال تهاجمی از دست نداد و با نتیجه ای پرگل حریف را شکست داد. وی ادامه داد: یکی از ویژگی های 
تیم پرسپولیس هم این است که دست یحیی گل محمدی برای انتخاب نفرات باز است و نفرات نیمکت نشین اگر بهتر 

از بازیکنان اصلی نباشند، کیفیت پایین تری هم ندارند و با ورود خود به زمین شرایط را برای این تیم تغییر می دهند.

غلامپور:

 مقابل سپاهان، شرافتمندانه بازی می کنیم
ابراهیم قاسمپور:

 استقلال مقابل سپاهان دنبال دفاع از اعتبارش است

تیم ملی والیبال ایران در دومین بازی المپیکی خود با نتیجه 
سه بر صفر مقابل ونزوئلا به پیروزی رسید.

به تیم ملی والیبال ایران از ساعت 4:30 صبح روز دوشنبه در 
آغاز مسابقات روز دوم والیبال مردان المپیک توکیو به مصاف 
ونزوئلا رفت. سه ست این بازی با امتیازات 25 بر 17، 25 بر 

20 و 25 بر 18 به سود ایران رقم خورد.
ولادیمیر آلکنو در این بازی تیم خود را با یک تغییر نسبت به 
بازی اول روانه میدان کرد. سعید معروف، امیر غفور، میلاد 
عبادی پور، میثم صالحی، علی اصغر مجرد، مسعود غلامی 
و مهدی مرندی بازیکنان اصلی ایران بودند. در این مسابقه، 
غلامی جایگزین سید محمد موسوی شد. با این نتیجه ایران 
با 2 برد و 5 امتیاز، به صورت موقت و پیش از برگزاری دیگر 
مسابقات روز دوم، در صدر جدول رده بندی گروه B قرار گرفت.
گفتنی است مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان و سید 
رضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک تماشاگر این 

مسابقه بودند.
ست اول )ایران ۲5 - ونزوئلا ۱۷(

مقابل  نخست  بازی  در  ایران  درخشان  نمایش  از  پس 

لهستان، انتظار می رفت که شاگردان آلکنو کار سختی برای 
پیروزی بر ونزوئلا نداشته باشند. با این وجود بازی در امتیازات 
آغازین به صورت پایاپای پیش می رفت. 10 امتیاز طول کشید 
تا تیم ملی ایران بر توپ و میدان به صورت کامل مسلط شود 
و پس از آن بود که به تدریج فاصله خود را بیشتر و بیشتر کرد. 
چند دفاع روی تور پیاپی از بازیکنان ایران، هم تمرکز حریف 
را به هم ریخت و هم روحیه تیم ایران را بالا برد. همین مسئله 
باعث بالارفتن تعداد اشتباهات ونزوئلا هم شد. در ست اول، 
ایران 10 امتیاز با اشتباه حریف گرفت درحالی که بازیکنان 

ایران فقط سه امتیاز با اشتباهات خود به حریف دادند.
ست دوم )ایران ۲5 - ونزوئلا ۲۰(

برای چند  ایران  لیبروی دوم  آرمان صالحی  اول،  در ست 
امتیاز در پست دریافت کننده به جای میثم صالحی وارد زمین 
شد. در این ست هم وقتی امیر غفور چند اشتباه داشت، 
امتیاز  یک  برای  تیم  سوم  دریافت کننده  شریفی  مرتضی 
به جای او وارد بازی شد و با اسپک خود امتیاز گرفت. البته 
غفور خیلی زود به جای خود برگشت و تا پایان ست دوم از 12 
حمله 9 امتیاز به دست آورد. در این ست هم عملکرد دفاعی 

تیم ایران خوب بود و بازیکنان پست های مختلف از این بخش 
امتیاز گرفتند.

ست سوم )ایران ۲5 - ونزوئلا ۱۸(
در این ست برای نخستین بار ونزوئلا پیش افتاد تا آلکنو 
مجبور شود در امتیاز 11 بر 8 به سود حریف، برای اولین بار 
وقت  همین  کند.  درخواست  استراحت  وقت  بازی  این  در 
استراحت و البته قرار گرفتن امیر غفور در خط سرویس، باعث 
شد کار در امتیاز 11 به تساوی کشیده شود. پس از آن هم تا 
رسیدن به پیروزی در ست سوم و کل بازی، راه چندان سختی 
باقی نمانده بود. ایران همچنان در حمله کم اشتباه و در دفاع 
روی تور موثر بازی می کرد. آخرین امتیاز بازی هم با دفاع روی 

تور مسعود غلامی کسب شد.
غفور امتیازآورترین بازیکن شد

امتیازآورترین  عنوان  ایران  والیبال  ملی  تیم  پشت خط زن 
بازیکن مسابقه ایران و ونزوئلا را کسب کرد.

با  امتیاز  با حمله، یک  امتیاز  بازی 13  این  امیر غفور در 
دفاع، 2 امتیاز با سرویس و در مجموع 16 امتیاز کسب کرد 
و امتیازآورترین بازیکن زمین شد. میثم صالحی هم که پس از 

غفور بار حملات تیم ایران را به دوش می کشید، 13 امتیاز در 
این بازی به دست آورد. در سوی مقابل، ویلنر 15 امتیاز برای 

ونزوئلا کسب کرد.
آلکنو: بازی با ونزوئلا برای من سخت تر از لهستان بود

سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: بازی مقابل تیمی مثل 
ونزوئلا برای من سخت تر از دیدار با لهستان است.

ولادیمیر آلکنو پس از پایان بازی با ونزوئلا اظهار داشت: از 
چنین مسابقاتی خوشم نمی آید زیرا محکوم به برد هستی و 
چاره ای جز پیروزی نداری. وی خاطرنشان کرد: گاهی اوقات 
برای شوخی برخی چیزها را می گویم. از چیزی نمی ترسم و 
برای مسابقات پیش رو آماده ام. به آینده ای دورتر از بازی بعد 

فکر می کنم اما بازی به بازی برنامه ریزی می کنم.

المپیک توکیو؛

والیبال ایران بدون دردسر از سد ونزوئلا گذشت
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یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
نمایندگان باید به وظایف نمایندگی خودشان بپردازند و برای 

حضور در کابینه وظایف خود را روی زمین نگذارند. 
سید حسین نقوی حسینی ، درباره تشکیل کابینه از سوی 
سید ابراهیم رئیسی و سهم خواهی که از سوی جریانی که 
وی را در این دوره از انتخابات همراهی کرده است، مطرح 
می شود، گفت: رئیسی در زمان ثبت نام اعلام کرد »من به 
عنوان نامزد مستقل وارد عرصه این دوره از رقابت ها شده ام«  
و حتی تاکید کرد »هیچکس به خاطر من از ثبت نام خوداری 
نکند و انصراف ندهد« دلیل او برای این سخنان این بود که  
فردا روزی فرد، گروه و جریانی سهم خواهی از کابینه وی 
نداشته باشد و عنوان نکنند که من می خواستم رئیس جمهور 

شوم اما به خاطر آقای رئیسی ثبت نام نکردم.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
رئیسی همچنین در اولین کنفرانس مطبوعاتی خود روی 
مستقل وارد شدن در انتخابات تاکید کرد و گفت که من از 
هیچ گروه و حزبی وام دار نیستم. وی همچنین در  مشهد که 
اولین سخنرانی اش را به عنوان منتخب ریاست جمهوری 
انجام داد، اشاره کرد که من مدیرانی را انتخاب می کنم که 

انقلابی باشند و این انقلابی بودن را هم معنی کرد.
وی ادامه داد: رئیس جمهور منتخب تاکید کرد که انقلابی 
کسانی هستند که پاک دست و مردم مدار باشند و بین آنان از 
مقبولیت برخوردار باشند و با روحیه جهادی در میدان کار و 
مشکلات کشور حاضر  شوند که از همین منظر ویژگی هایی 
را نام برد. اگر نگاه کنیم خواهیم دید تنها به یک جریان ، 
گروه  و حزب سیاسی محدود نمی شود؛ زیرا مدیر پاکدست و 
انقلابی که مردم مدار هم باشد، می تواند در همه جریان های 

سیاسی پیدا شود.
 نقوی حسینی با بیان اینکه رئیسی بسیار بر این نکته 
تاکید دارد که ملاک حضور افراد در کابینه وی بر اساس 
تماس های  داد:  ادامه  بود،  خواهد  شایسته سالاری 
رئیس جمهور منتخب با شخصیت های سیاسی از جریان 
اصلاحات و نظرخواهی که از آنان کرد مبین این موضوع 
است که ایشان می خواهد یک دولت فراجناحی تشکیل 

دهد. 
رئیسی قصد دارد نسل جدیدی از مدیران را معرفی کند

وی افزود: دعوت از نامزدهای ریاست جمهوری از سوی 
رئیسی و تشکیل جلسه و نظرخواهی از آن ها بسیار حائز 
اهمیت است به ویژه اینکه وی در جلسه خطاب به نامزدهای 
دیگر گفت »فرض کنید امروز شما رئیس جمهور هستید، 
چه برنامه هایی را می خواهید اجرا کنید؟ آن ها را در اختیار 

من بگذارید«؛ که همه این رفتارها و گفتارها نشان می دهد 
رئیسی به دنبال شایسته سالاری به معنایی  است که خودش 
فراجناحی،  دولت  او می خواهد یک  و  است  تعریف کرده 
پای کار، انقلابی و با برنامه بنیان بگذارد و احتمالًا یک نسل 
جدیدی از مدیران را قصد دارد به نظام مدیریتی کشور معرفی 

کند. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که قطعا 
در این روزهای تشکیل کابینه، احزاب، گروه ها، جریانات 
سیاسی و شخصیت ها هم بیکار ننشسته اند آن ها هم تلاش 
می کنند در دولت نقش و یا سهمی داشته باشند، اظهار 
داشت: البته تلاش افراد و جریان های سیاسی برای این که 
نیروها و شخصیت های خودشان را به رئیس جمهور منتخب 
معرفی و به مردم بشناسانند ایرادی ندارد اما اگر این رفتارها به 
سهم خواهی منتهی شود و مزاحمت و زحمت برای تشکیل 
دولت فراجناحی در این شرایط که اوضاع و احوال بسیار 

سخت است درست کند، صحیح نیست.
وی با اشاره به اینکه کشور در این روزها به لحاظ اقتصادی 
و معیشتی شاید در پایین ترین سطح در طی 42 سال بعد از 
انقلاب اسلامی قرار گرفته است، عنوان کرد: امروز در حوزه 
بین الملل با یک گره کور روبه  رو هستیم که بازکردنش نیازمند 
زحمت، تلاش فراوان و یک مدیریت مقتدر است و دولت 
قوی همان طور که خود رئیسی هم بارها اشاره کرده است 

می خواهد.
نقوی حسینی با بیان این که در حوزه سیاست داخلی با 

مشکلاتی رو به رو هستیم، ادامه داد: امروز در استان های 
کشور بحران هایی از جمله بحران آب را مشاهده می کنیم که 
در بعضی از آن ها واقعا مردم به کف خیابان کشیده  شده اند؛ 
بنابراین تمام این شرایط ایجاب می کند که هیچ جریان، گروه 
و شخصی به دولت فشار نیاورد و از آن سهم خواهی نکند تا 

مزاحمتی برای تشکیل دولت فراگیر به وجود نیایید 
وی تاکید کرد: رئیس جمهور کسانی را انتخاب کنند که 
قوه  رئیس  زیرا  باشد،  آن ها  رفتارها  پاسخگوی  روزی  فردا 
مجریه باید پاسخگویی همه اعضای دولتش از وزیر گرفته تا 

یک بخشدار در دورترین نقاط کشور باشد.
شرایط استقرار هیچ دولتی به اندازه دولت سیزدهم سخت 

نبوده است 
این فعال سیاسی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که پس 
از پیروزی رئیسی در انتخابات مشاهده می کنیم تعدادی 
از نمایندگان به دنبال حضور در دولت هستند آن هم در 
شرایطی که مقام معظم رهبری تاکید کردند نمایندگان به کار 
نمایندگی مردم بپردازند، آیا حضور نماینده مردم که از آنان 
برای حضور در مجلس رأی گرفته در دولت درست است یا 
خیر، گفت: معتقدم مجلس در این برهه از زمان یک نقش 
بسیار تاریخی داد؛ چراکه هیچ زمانی مانند امروز نقش قوه 

مقننه در کنار دولت تا به این اندازه مهم و موثر نبوده است.
وی با اشاره به اینکه شرایط استقرار هیچ دولتی به اندازه 
دولت سیزدهم سخت نبوده است، بیان کرد: اعتقادم بر 
این است بین دوازده دولت گذشته شاید هیچ دولتی با این 

مشکلات و سختی ها رو به رو نبوده است که رئیسی در آغاز 
تشکیل  دولتش با آن ها روبه رو است، بنابراین مجلس در این 

میان نقش بسیار مهمی دارد.
وی با تاکید بر این که مجلس باید در کنار دولت قرار گیرد، 
رئیسی  به  مردم  که  دلایلی  از  یکی  شاید  داشت:  اظهار 
باهم هماهنگ و یکدست  بود که سه قوه  این  رأی دادند 
باشند تا انرژی شان صرف خدمت به مردم شود نه این که 
مانع  و  مزاحمت ها  کردن  خنثی  برای  را  خودشان  وقت 
درست کردن برای همدیگر صرف کنند، بنابراین همدلی، 
هماهنگی و کمک به دولت و همچنین برداشتن موانع از 
سر راه دولت نقش مهم مجلس است که در این دوره باید به 

خوبی ایفا کند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
نباید  خودش  قانونی  وظایف  از  مقننه  قوه  البته  کرد: 
چشم پوشی کند؛ مجلس باید به وزرا رأی اعتماد بدهد، قانون 
تصویب کند، لوایح  دولت را  بررسی و مصوب کند، طرح ها و 
لوایحی که نمایندگان ارائه می دهند را مورد بررسی قرار دهد 
و به نوعی ریل گذاری برای حرکت دولت انجام دهد که این 

اقدامات باید درست انجام شود.
هیچ نماینده ای نباید توقع حضور در دولت داشته باشد

وی تاکید کرد: همچنین نظارت بر اجرای قانون از وظایف 
مجلس است، از این جهت نمایندگان باید از ابزار قانونی 
سایر  و  تفحص  و  تحقیق  سوال،  تذکر،  مانند  خودشان 
ابزارهای نظارتی استفاده کنند اما این کارها به معنای تنش، 
کش مکش سیاسی و مقابله جریانی نیست که الحمدالله بین 
مجلس و دولت آینده اختلاف جریانی وجود ندارد. بنابراین 
نباید انرژی و پتانسیل نمایندگان صرف تنش، درگیری و 
مقابله شود که اتفاقا باید صرف همراهی و در عین حال 
نظارت بر دولت شود بنابراین هیچ نماینده ای نباید توقع 

حضور در دولت داشته باشد.
نقوی حسینی گفت: مقام معظم رهبری هم اشاره فرمودند 
از  از سوی دیگر  ادامه دهند؛  کار خودشان  به  نمایندگان 
4 سال نمایندگی تنها یکسال گذشته است، هنور 3 سال 
دیگر از نمایندگی منتخیان ملت باقی مانده است بنابراین 
نماینده ای که مجلس را رها کند و بخواهد برود در دولت 
یعنی 3 سال وظیفه نمایندگی خودش را بر زمین می گذارد. 

وی تاکید کرد: حال اگر جایی احساس نیاز شود نمایندگان 
حضور داشته باشند باید در این زمینه هماهنگی بین مجلس 
اجازه  نمایندگان   الامکان  اما حتی  گیرد  و دولت صورت 
دهند که رئیس جمهور آینده در دولت افراد مدنظر خودش 

را انتخاب کند.

نقوی حسینی نماینده پیشین مجلس: 

نمایندگان مجلس توقع حضور در کابینه را نداشته باشند

رییس جمهوری، با بیان اینکه همسایگان ما باید در تصرف آب رودخانه ها عدالت 
را رعایت کنند، گفت: در زمینه محیط زیست باید با کشورهای منطقه و همسایه 

مشارکت داشته باشیم. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در آیین افتتاح طرح های 
ملی سازمان های مناطق آزاد تجاری و اقتصادی و محیط زیست در هشتاد و 
پنجمین پویش تدبیر و امید برای جهش تولید، با تبریک ایام مبارک ولادت امام 
هادی )ع( و روز عید غدیر خم گفت: در هشت سال اخیر مناطق آزاد فعالیت بسیار 

خوبی داشتند و مسیر را کاملا تصحیح کردند.
رییس جمهوری افزود: از آغاز دولت، تلاش ما بر این بود که مناطق آزاد از مناطق 
وارد کننده و عرضه کننده کالا به مسافران، به مراکز تولیدی، صادراتی و جذب 
سرمایه داخلی و خارجی تبدیل شود که در مناطق آزاد این کار انجام شد. ضمن 
این که مناطق آزاد را توسعه دادیم و مناطق مورد نیاز مردم و مورد اصرار استان ها هم 

در مجلس شورای اسلامی تصویب شد.
روحانی با بیان اینکه امروز 15 منطقه آزاد در کشور داریم، گفت: مناطق آزادی که 
اخیراً تصویب شده، در آینده نزدیک باید فعال شود. مناطق آزاد می تواند کشور را در 

مسیر تعامل سازنده با کشورهای همسایه و کشورهای جهان قرار دهد.
دولت ما دولت محیط زیست، بیمه و سلامت بوده است

وی با بیان اینکه دولت یازدهم و دوازدهم به حق دولت سلامت و محیط زیست 
بوده است، گفت: درمان و توسعه بیمه هم به محیط زیست مردم مربوط می شود. 
در بخش های مختلف برای موضوع سلامت وارد عمل شدیم که بخشی به محیط 
زیست، بخشی به بهداشت و درمان و یک بخش هم به توسعه بیمه به ویژه بیمه 

سلامت مربوط می شد که با این سه پایه به دنبال سلامت جامعه و مردم بودیم.
روحانی اضافه کرد : هرکس منصفانه امروز را با 8 سال قبل مقایسه کند می تواند 
ببیند که چه شرایطی ایجاد شده و طبق همین آمار ارائه شده از روزهای پاک، در 
منطقه ای 20 روز به 80 روز یعنی 4 برابر روزهای پاک رسیده است و این موضوع 
را در کلان شهرها هم شاهد هستیم. رییس جمهوری خاطرنشان کرد: توسعه 
مترو و ریل، رساند استاندارد سوخت موتورها و گازوئیل به یورو 4 و 5، قطع بنزین 
پتروشیمی و گازی کردن اتوبوس ها و حتی برقی کردن آنها که هم اخیراً افتتاح و 

شروع شده است در نهایت همه برای محیط زیست است.
وی خاطرنشان کرد: در کشور شاهدیم نیروگاههای زیادی که قبلًا انرژی آنها با 
مازوت و گازوییل تامین می شد امروز بخش بزرگی از آن با گاز تامین می شود که برای 
محیط زیست است. توسعه گازرسانی به روستاها از 14 هزار به 33 هزار روستا یعنی 
اهمیت محیط زیست و اینکه بوته ها حفظ شود و مردم در سلامت باشند و برای 
گرم کردن خود در زمستان، پخت و پز و سایر مصارف از سوختی استفاده کنند که 

مشکلات زیست محیطی کمتری دارد.
روحانی اضافه کرد: اینکه آب را به شرق کشور و کویر رساندیم و استانهای شرقی ما 
در آینده از آب شیرین شده دریای عمان یا خلیج فارس استفاده خواهند کرد همه و 
همه برای محیط زیست است. اینکه همه مشعل ها را در جنوب خاموش کرده و از آن 
برای پتروشیمی استفاده می کنیم و پالایشگاه عظیم بیدبلند را افتتاح کرده ایم یعنی 
اهمیت محیط زیست. محیط زیست ابعاد مختلفی دارد و اینکه تالاب ها و دریاچه ها 

باید احیا و حق آنها ستانده شود و حقابه ها به آنها داده شود یعنی محیط زیست.
دولت ما دولت محیط زیست، بیمه و سلامت بوده است

رییس جمهوری تصریح کرد: در دولت های یازدهم و دوازدهم در زمینه محیط 
زیست کار بسیار عظیمی انجام شد که وزارتخانه ها و دستگاه های مختلف حضور 
و دخالت داشته اند. بخش بزرگی از خوزستان به منظور جلوگیری از گرد و غبار  
نهالکاری و کارهای بزرگی در دولت یازدهم و دوازدهم در این استان انجام شد که 
همه برای محیط زیست است. روحانی، محیط زیست را از 8 سال قبل بهتر توصیف 
و در عین حال خاطرنشان کرد: البته این به معنای رفع کامل مشکلات نیست. در 
زمینه محیط زیست باید با کشورهای منطقه و همسایه مشارکت کنیم چون برخی 
مسایل به کشورهای همسایه ما و برخی مسایل هم به این مربوط می شود که 

همسایگان ما در تصرف آب رودخانه ها باید عدالت را رعایت کنند.
وی افزود:  اینکه دو رودخانه بزرگ و مهم دجله و فرات را فقط یک کشور استفاده 
کند و کشور پایین دستی خشک شود،  آثار آن به کشورهای همسایه که ما هستیم 
بر می گردد. اینکه در کشور شرقی ما سدها ساخته شود و آب به اندازه کافی وارد 

دریاچه هامون نشود یعنی محیط زیست دچار مشکل می شود.
رییس دولت دوازدهم تاکید کرد: باید کار بسیار عظیم در مجامع بین المللی و در 

موضوع سیاسی و علمی در زمینه آب و خاک انجام شود و اگر همه دست به دست 
هم بدهیم می توانیم به شرایط محیط زیستی سالم و قابل قبول برسیم.

روحانی در بخش دیگری از سخنانش دریاچه ارومیه را یکی از مسایل بسیار مهم 
زیست محیطی عنوان کرد و گفت: دریاچه ارومیه را با تالاب ها و رودخانه های دیگر 
مقایسه نکنید. به برخی از استان ها در  دولت های یازدهم و دوازدهم رفتیم و آنجا 
معترض بودند که چرا آنقدر به دریاچه ارومیه تاکید دارید. علت اینکه از روز آغاز 
دولت به فکر دریاچه ارومیه بودیم و امروز در روزهای پایانی هم به فکر آن هستیم 
این است که اطراف دریاچه ارومیه صدها کیلومتر تحت تأثیر خشک شدن دریاچه 

ارومیه قرارمی گرفت.
وی ادامه داد:  اگر دریاچه ارومیه با همان روند قبل سال 92 ادامه می یافت و 
برنامه ریزی و سرمایه گذاری نمی شد، امروز به یک محیط خشک پر از نمک تبدیل 
می شد که هر گرد و غبار و هر وزش بادی، همه شهرها، باغ ها، مزارع، مراتع و 
درختان و حیات را در منطقه از بین می برد. یعنی جمعیت عظیم 14 تا 15 میلیون 
نفری تحت تاثیر دریاچه ارومیه است و وقتی دریاچه ارومیه نباشد خطرات بسیار 

زیادی برای جامعه وارد می شود.
۱5 هزار میلیاردتومان برای احیا دریاچه ارومیه هزینه شده است 

روحانی خاطرنشان کرد: در دولت تدبیر و امید 15 هزار میلیاردتومان برای احیا 
دریاچه ارومیه هزینه شده است.

وی با تاکید بر این که از اول دولت برای احیای دریاچه ارومیه تلاش شد، گفت: 
قبل از اینکه کلانتری مسئول حوزه محیط زیست شود، مسئول احیای دریاچه 

ارومیه بوده است و هنوز هم این مسئولیت ادامه دارد.
رییس دولت تدبیر و امید با بیان اینکه در دولت یازدهم و دوازدهم 15 هزار میلیارد 
تومان اعتبار برای احیای دریاچه ارومیه هزینه شده است، گفت: در اطراف دریاچه 
ارومیه برای این که جلوی گردوغبار گرفته شود، بوته کاری شده است. کانال ها و 
مسیرها لایروبی شده است برای این که از سیمینه رود و زرینه رود و از جاهای دیگر 
دریاچه ارومیه را تغذیه کنند. علاوه بر این از کشاورزان خواسته شد که از مصرف 
آب بکاهند. اگرچه مصرف آب را 40 درصد کاهش دادیم اما تولید محصولات 17 

درصد افزایش پیدا کرد.  
رییس جمهوری ادامه داد: دریاچه ارومیه از چند سال پیش در مسیر احیا قرار 
گرفت. سطح دریاچه وسیع تر شد، عمق و سطح آب بیشتر شد و برای ورود سالانه 

یک میلیارد متر مکعب آب به دریاچه طراحی شد.
وی گفت: از این یک میلیارد متر مکعب حدود 600 میلیون متر مکعب به سد 
کانی سیب مربوط است که این سد در دی ماه افتتاح و آبگیری شد. از این سد تونل 
36 کیلومتری زده شد که البته  مسیر تونل به دلیل زمین شناسی با مشکلاتی روبرو 
شد و کار را به تاخیر انداخت. اما با این حال 35 کیلومتر تونل سااخته شده و 600 
تا 700 متر آن  باقی مانده است . بعد از ساخت تونل کانال هایی نیاز بود که بتوان 

آب را وارد دریاچه کند که آن کانال ها هم به اتمام رسیده است. 
روحانی یادآور شد: همچنین قرار است پساب تصفیه شده فاضلاب تبریز وارد 
ارومیه شد که این هم حدود 122 میلیون متر مکعب است علاوه براین 51 میلیون 
مترمکعب هم پساب از ارومیه وارد این دریاچه خواهد شد. همه این آبها ظرف دو 

ماه آینده وارد این دریاچه شود.
رییس جمهوری اضافه کرد:با افزایش لایروبیها و اقداماتی که در بخش کشاورزی 
انجام شده، 146 میلیون مترمکعب ورودی به دریاچه افزایش یافته است.علاوه 
براین حدود 5 هزار حلقه چاه بسته شد و6 هزار حلقه چاه کنترل شده که از آن آب 

اضافه  برداشت نشود.
وی از تکمیل دو سد دیگر در این منطقه خبر داد و گفت: سد چراغ ویس بزودی 
تکمیل می شود که با تکمیل آن آب سد بوکان رها می شود برای این دریاچه، سد 

سیلوه و چپرآباد هم در حال تکمیل است.
وی گفت: امیدوارم همه این طرح ها در  زمان کوتاهی تا پایان تابستان و اوایل پاییز 
افتتاح وعملیاتی شود و شاهد دریاچه ارومیه ای باشیم که در مسیر سلامت قرار 
می گیرد. البته اگر دریاچه بخواهد به سطح اکولوژیکی که 4 هزار و 300 کیلومتر 

مربع دریاچه باشد چند سال طول می کشد اما مسیر هموار شده است.
 وی افتتاح مرکز آینده پژوهی دریاچه را جزو اقدامات ماندگار دولت یازدهم و 
دوازدهم عنوان کرد و گفت:اگر این اهتمام و تلاش در این 8 سال نمی شد، تونل ها 
ساخته نمی شد، کانال ها لایروبی نمی شد، سدها ساخته نمی شد ، چاهای 
غیرمجاز بسته نمی شد و کشاورزی ها اصلاح نمی شد امروز دریاچه ارومیه خشک 

شده بود. الحمدالله در مسیر احیای کامل دریاچه ارومیه هستیم.

روحانی در آیین افتتاح طرح های مناطق آزاد و محیط زیست :

از اصرار کاخ سفید به ادامه تحریم  ها تا موانع متعدد داخلی ؛ کشورهای همسایه در تصرف آب رودخانه ها عدالت را رعایت کنند

چرا تحریم ها در دولت دوازدهم لغو نشد؟
مذاکرات هسته ای در حالی قبل از برگزاری هفتمین دور متوقف و سرنوشت 
آن به دولت سیزدهم سپرده شد که تاکنون موانع مختلفی پیش پای راه اندازی 
دوباره برجام قرار داشته  است؛ از اصرار کاخ سفید به ادامه تحریم  ها تا موانع متعدد 

داخلی. 
در این روزها بسیاری از مخالفان در صدد القاء گزاره شکست دولت در مذاکرات 
هسته ای و لغو تحریم ها برآمده اند بدون اینکه به موانع و کارشکنی های خارجی و 

نیز موانع داخلی توجه داشته باشند.
در همین ارتباط حجت الاسلام »حسن روحانی« روز یکشنبه سوم مرداد در 
مجمع عمومی سالانه بانک مرکزی گفت »اگر دو کار در اواخر سال 99 انجام شده 
بود شرایط ما بهتر بود یکی توافق و دیگری اف ای تی اف.« او با اشاره به مصوبه 
سال گذشته مجلس درباره برجام تاکید کرد که این مصوبه »دست و پای ما را در 
مذاکرات بست؛ در غیر این صورت ما در پایان 99 توافق کرده بودیم؛ سند آن 

موجود و توافق اجمالی بین ما و 1+5 روشن است.«
اشاره رییس جمهوری به مصوبه ای با نام »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و 
صیانت از حقوق ملت ایران« است که نمایندگان مجلس آذرماه پارسال تصویب 
کردند؛ مصوبه ای که تاکید می کرد اگر تا سه ماه بعد از اجرا یعنی سوم اسفندماه 
همان سال تحریم های مالی ، بانکی و نفتی علیه جمهوری اسلامی حذف نشود، 
اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی متوقف و غنی سازی 20 درصدی انجام خواهد 

شد.
مخالفت دولت با مصوبه مجلس از همان روزهای نخست بروز یافت و رییس 
جمهوری روز دوازدهم آذرماه پارسال در جلسه هیات وزیران به صراحت گفت: 
دولت با مصوبه دیروز مجلس موافق نیست و آن را برای فعالیت های دیپلماتیک 
مضر می داند.البته این باعث نشد دولت از اجرای قانون مصوب مجلس امتناع 

کند.
از نگاه ناظران، یکی دیگر از موانعی که در این سال ها پیش پای رفع واقع 
تحریم ها یا به عبارتی پایان خودتحریمی قرار داشت، ملحق نشدن ایران به »گروه 
ویژه اقدام مالی برای مبارزه با پول شویی و تامین مالی تروریسم« )FATF( بود؛ 
موضوعی که همواره دولتمردان در اظهارات خود به آن اشاره می کنند و روحانی 

نیز در جلسه سوم مرداد خود به آن توجه نشان داد.
رییس جمهوری ضمن انتقاد از نهادهایی که جلوی اجرای اف ای تی اف را 
گرفته اند، تاکید کرد که اگر همه تحریم ها هم برداشته شود ولی مشکل اف ای تی 
اف حل نشود باز هم در فعالیت های بانکی با بانک های دنیا روند عادی نخواهیم 

داشت؛ لذا برخی از مشکلات در اختیار دولت نیست و ربطی هم به دولت ندارد.
از زمان انعقاد برجام، گروه ویژه اقدام مالی، ایران را از لیست سیاه خارج کرد و 
چند بار به تهران فرصت داد تا لوایح چهارگانه مرتبط را تصویب و اجرایی کند. به 
دنبال برخی مخالفت ها و عدم تصویب آن، ایران بار دیگر از زمستان 1398 در 

فهرست سیاه FATF قرار گرفت.
لازم به ذکر است که از چهار لایحه اف ای تی اف تاکنون لوایح »اصلاح قانون 
مبارزه با تروریسم« و »اصلاح قانون مبارزه با پولشویی« به تصویب رسیده اند اما 
لوایح الحاق ایران به پالرمو و CFT که در دی ماه سال 1398 و در پی تصویب 
شد،  ارسال  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  به  نگهبان  شورای  رد  و  مجلس 
همچنان بلاتکلیف باقی مانده اند. دولت روحانی به رغم تاکید و تکاپو برای به 
تصویب رساندن آن، به دلیل مخالفت های سیاسی داخلی نتیجه لازم را نگرفت 

و انتظار می رود که در دولت بعدی بلافاصله این مهم در دستور کار قرار گیرد.
در کنار موانع داخلی، دلبستگی و اعتیاد آمریکا به تحریم مهمترین مانع خارجی 
در مسیر احیای برجام است. »دونالد ترامپ« از اردیبهشت ماه سه سال پیش که از 
برجام خارج شد، کارزار »فشار حداکثری« را علیه ایران به راه انداخت. قرار دادن 
نام افراد و نهادهای ایرانی ذیل تحریم های مختلف با هدف دشوار ساختن فرایند 
لغو تحریم ها در دولت بعدی آمریکا انجام گرفت که همین موضوع یکی از گره های 

موجود در مذاکرات هسته ای وین است.
باوجود ناکامی ترامپ در دستیابی به طیفی از اهداف موهوم شامل فروپاشی 
نظام جمهوری اسلامی، تغییر رفتار نظام یا دست کم توافق ثانویه با تهران اما 
فشار اقتصادی قابل ملاحظه ای بر کشورمان تحمیل شد. در گزارش 21 تیرماه 
وزارت امور خارجه به پیامدها و تاثیرات زیانبار اقتصادی و مالی ناشی از تحریم ها 
پرداخته شده است. در بخشی از این گزارش آمده که در بازه زمانی سه ساله 97 
تا 99 جمهوری اسلامی در اثر تحریم ها و همچنین بحران برخاسته از شیوع کرونا 

مجموعا 116 میلیارد دلار از درآمدهای نفتی قطعی خود را از دست داده است.
در چنین شرایطی برخی در تلاش هستند تا توپ را در زمین دولت بیاندازند و 
بی اعتنا به موانع داخلی و خارجی، دولت روحانی را شکست خورده و بازنده به 
تصویر بکشند  همانند »مجتبی ذوالنوری« عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس که در اظهاراتی شگفت آور به تازگی گفته است: »بنده به ملت 
ایران می گویم که بعد از انتخابات آمریکا تا الان تنها فردی که مانع رفع تحریم ها 

شد خود آقای روحانی است«!

صدرعضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

روحانی  بعد از ریاست جمهوری
 حزب قوی تشکیل دهد

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به حسن روحانی توصیه کرد که حزبی 
قدرتمند تشکیل دهد و در فعالیت های اجتماعی و سیاسی همچنین انتخابات ها 

فعال باشد.
کمتر از 15 روز به پایان ریاست جمهوری حسن روحانی باقی مانده است و 
برنامه او برای دوران پساریاست جمهوری هنوز اعلام نشده است؛ برخی می گویند 
تشخیص  مجمع  عضویت  به  هم  را  او  احتمالا  رهبری  دیرینه،  رسم  همچون 

مصلحت نظام در می آورد و حتی احتمال ریاست او بر مجمع مطرح شده است.
اما روحانی که در این هشت سال روزهای بد و خوب زیادی را در دولت و کشور 

تجربه کرد برنامه ای برای بهره گیری از این تجارب دارد؟
یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به او توصیه می کند که یا حزبی 
فعالیت های  به  توسعه  و  اعتدال  در جارچوب حزب  یا  قدرتمند تشکیل دهد 

سیاسی و اجتماعی بپردازد و در انتخابات های آینده کشور موثر واقع شود.
صدر معتقد است: »از آنجایی که در قانون اساسی ما به حزب توجه شده و هم 
قانون فعالیت احزاب را داریم و هم اینکه دموکراسی بدون حزب معنی ندارد خوب 
است که از این به بعد آقای روحانی به طرف فعالیت در حزب بروند و حزبی که 

دارند را تقویت کنند.«
روحانی بعد از ریاست جمهوری در قالب حزب فعال باشد

سیدمحمد صدر، چهره شاخص اصلاح طلب و عضو مجمع تشخیص مصلحت 
ریاست  پایان دوران  از  روحانی پس  احتمالی حسن  فعالیت  به  اشاره  با  نظام 
جمهوری اش به خبرآنلاین گفت: به هرحال آقای روحانی در حزب اعتدال و 
توسعه عضویت دارد. اگر ایشان بخواهد در صحنه اجتماعی فعال باشد و از این 
موقعیتی که در هشت سال تکیه بر کرسی ریاست جمهوری داشته استفاده کند 

خوب است در یک حزبی ادامه فعالیت بدهد.
وی افزود: امید است یک روزی برسد که در ایران حزب خیلی جدی شود چون 
اگرچه اکنون احزاب گوناگون در کشور داریم ولی هنوز آنگونه که باید و شاید 
نقش جدی در مسائل سیاسی و اجتماعی ندارند یعنی هنوز هم نقش افراد 
بیشتر است. از آنجایی که در قانون اساسی ما به حزب توجه شده و هم قانون 
فعالیت احزاب را داریم و هم اینکه دموکراسی بدون حزب معنی ندارد خوب است 
که از این به بعد آقای روحانی به طرف فعالیت در حزب بروند و حزبی که دارند را 

تقویت کنند.
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در توصیه ای به حسن روحانی اظهار 
کرد: حتی ایشان می تواند یک حزب قوی درست کند و افراد دیگر هم همین کار 
را کنند تا روزی برسد که احزاب نقش جدی در انتخابات های ریاست جمهوری، 
مجلس و شوراها و خبرگان و داشته باشند، در این صورت می شود گفت که 
دموکراسی به معنای واقعی در ایران پیاده می شود البته یکسری شرایط دیگری 

هم وجود دارد که باید حاکمیت اجازه این نقش را بدهد. 
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به روند 
افزایشی تعداد بیماران کرونایی در قم گفت: حدود 
650 بیمار بستری تعداد مبتلایان به کرونا ویروس 

بستری در مراکز درمانی از پیک قبلی بیشتر است.
ارتباط  در  یکشنبه  شامگاه  قدیر  محمدرضا 
تصویری با خبر سیمای مرکز قم، با بیان اینکه هنوز 
به قله پیک بیماری در استان نرسیدیم افزود: تعداد 
به  رو  استان  بیمارستان های  در  بستری  بیماران 
افزایش است و در حال حاضر با حدود 650 بیمار 
بستری تعداد مبتلایان به کرونا ویروس بستری در 

مراکز درمانی از پیک قبلی بیشتر است.
وی افزود: در پیک قبلی بیماری حدود 600 بیمار 

کرونایی در مراکز درمانی بستری بودند.
به  اشاره  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
رؤسای  با  امروز  صبح  اضطراری  جلسه  برگزاری 
بیمارستان های استان گفت: در این جلسه مقرر شد 
حدود 60 تخت دیگر برای پذیرش بیماران کرونایی 

خالی شود.
وی تاکید کرد: روند درمان بیماران غیر کرونایی هم 
اهمیت ویژه ای دارد و باید خالی کردن تخت ها به 

گونه ای باشد که این بیماران آسیب نبینند.
قدیر با بیان اینکه قدرت سرایت ویروس در پیک 
اینکه  به  توجه  با  افزود:  است  زیاد  بسیار  جدید 
باید  یافته است  این مرحله کاهش  ابتلاء در  سن 

رعایت دستورالعمل های بهداشتی و فاصله گذاری 
اجتماعی با دقت بیشتری انجام گیرد و تجمعات به 

حداقل برسد.
وی همچنین با اشاره به آغاز واکسیناسیون افراد 
بالای 58 سال و نیز ذخیره و دپوی مناسب واکسن 
در استان از مردم خواست نسبت به انجام به موقع 

واکسیناسیون اهتمام بیشتری داشته باشند.
لزوم مدیریت تختها و آماده باش

 مراکز بیمارستانی
وزارت  سریع  واکنش  تیم  عضو  ابرازه  علی   
بهداشت نیز صبح دوشنبه در حاشیه بازدید از مراکز 
واکسیناسیون در قم، گفت: با توجه به روند افزایشی 
تعداد مبتلایان و رسیدن آمار بستری ها به 700 نفر 
باید مدیریت تخت ها و آماده باش مراکز بیمارستان ها 
مواجه  تخت  کمبود  با  تا  کنیم  دنبال  جدی تر  را 
بهداشت  وزارت  سریع  واکنش  تیم  عضو  نشویم. 
افزود: استقبال مردم از مراکز واکسیناسیون قابل 
توجه بود به همین علت باید از ظرفیت های مختلف 
استان برای ایجاد مراکز واکسیناسیون و جلوگیری از 

تجمع استفاده کنیم.
لزوم  بر  تاکید  با  بهداشت  وزارت  کشوری  ناظر 
رعایت بیشتر دستورالعمل های بهداشتی تصریح 
کرد: ما نباید در شرایطی که هر روز هم وطنان جان 
خود را بخاطر کرونا از دست می دهند نسبت به این 

بیماری بی توجه باشیم .
مردم از تجمعات پرهیز کنند و همچنان 

ماسک بزنند
عاطفه عابدینی دبیر کمیته علمی وزارت بهداشت 
نیزصبح دوشنبه در حاشیه بازدید از مراکز درمانی 
پایگاه های تجمیعی واکسیناسیون  و  و بهداشتی 
استان قم گفت: استان قم هم همانند بسیاری از 
با  اکنون  و  است  کرونا  نوع جدید  درگیر  استان ها 
افزایش تعداد مراجعه کنندگان و تعداد بستری ها 

مواجه شده است.
فوق تخصص ریه تصریح کرد: بر همین اساس 
اگر به نمودار بیماری در کشور نگاه کنیم، می بینیم 
که یک افزایش بسیار سریع و رو به بالا را در زمینه 
افزایش تعداد مبتلایان داریم که خاصیت جهش 
دلتا است و نشان دهنده سرایت پذیری بالای ویروس 

است.
کادر  تجربه  بهداشت  وزارت  علمی  کمیته  دبیر 
درمان قم را عامل موفقیت در ارائه خدمات دانست و 
ادامه داد: امیدواریم مردم همچنان از تجمعات پرهیز 

کنند و ماسک بزنند تا با مشکلی مواجه نشوند.
عابدینی روند واکسیناسیون استان قم را در سطح 
مطلوبی دانست و گفت: مردم باید در سامانه پیامکی 
ثبت نام و بعد از دریافت پیامک نوبت دهی به مراکز 

واکسیناسیون مراجعه کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد؛

تداوم روند صعودی ابتلا به ویروس کرونا 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهرقم، از اعمال تخفیف در 
پرداخت نقدی عوارض ساختمانی خبر داد.

مجیداخوانروز دوشنبه در حاشیه دویستمین جلسه رسمی شورای اسلامی 
شهر قم با اشاره به افزایش شدید تعرفه عوارض ساخت گفت: به منظور کاهش 
فشار اقتصادی بر مودیان، از امروز تا پایان سال تخفیف 15 تا 25 درصدی برای 

پرداخت نقدی در نظر گرفته شده است.
وی افزود: همچنین در راستای تسهیل در پرداخت عوارض ساخت، مودیان 
میتوانند در پرداخت نقدی عوارض، از شرایط اقساط 5، 10 و 15 ماه بهره مند 

شوند.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم همچنین به تفریغ 
بودجه شهرداری و هشت سازمان تابعه در جلسه امروز اشاره کرد و گفت: در 

مجموع 82 درصد بودجه این سازمان در سال گذشته محقق شده است
بودجه در نظر گرفته شده در سال قبل سه هزار و 500 میلیارد تومان بود که 
تحقق 82 درصدی از این میزان بودجه، معادل 2 هزار و نهصد میلیارد تومان 

می شود.
درآمد حذف پارکینگ باید در ساخت پارکینگ عمومی هزینه شود

اخوان ادامه داد: البته بررسی این لایحه نشان می دهد عملکرد حذف و کسر 
پارکینگ در سال گذشته رضایت بخش نیست، بویژه آن که انتظار عمومی مردم 
آن است تا درآمد حذف و کسر پارکینگ صرفا در راستای تملک و احداث پارکینگ 

عمومی مصرف شود. 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و امور سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم 

بر استفاده از درآمد حذف و کسر پارکینگ در احداث پارکینگ های عمومی تأکید 
کرد و آن را مطالبه به حق مردم دانست.

زیان دهی سازمان پایانه های مسافربری در ایام کرونا
اخوان با بیان این که سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در ایام شیوع 
کرونا بیشترین آسیب را در بین دیگر سازمان های شهرداری متحمل شده است 
اظهار کرد: عمده درآمد این سازمان از محل اختصاص 5 درصد بلیت است که 
این منبع با توجه به کاهش شدید مسافرت های درون شهری عملا از بین رفته 

است.
وی با اشاره به اینکه بیش از نیمی از درآمدهای پیش بینی شده برای این 
سازمان در سال 1399 محقق نشده است خاطر نشان کرد: به هر حال این 
کسری بودجه درباره سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم به سال جاری 

نیز سرایت کرده است.
 همچنین سند برنامه راهبردی پنج ساله دوم شهرداری قم به تصویب شورا 

رسید و جهت اجرا تقدیم این سازمان شد.
در قالب این سند، اهداف، سیاست ها و برنامه های شهرداری در دو جلد 190 و 

110 صفحه ای آورده شده که تا سال 1404 اجرایی می شود.
سقائیان نژاد، شهردار قم در خصوص اقدامات صورت گرفته در پنج سال اول 
گفت: با وجود تحریم ها، بخش قابل توجهی از برنامه پنج سال اول محقق شده 
است. گفتنی است در دویست و یکمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر قم 
که هفته آینده برگزار می شود، در خصوص تفریغ بودجه 6 سازمان دیگر تصمیم 

گیری خواهد شد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهرقم خبرداد:

اعمال تخفیف پرداخت نقدی برای عوارض ساختمانی

طرح:عباس گودرزی

کرونا و پاشنه آشیل ورزشکاران

ضربه سنگین وزارت اطلاعات به یک گروه تروریستی تکفیری
 رئیس کل دادگستری استان فارس اظهار داشت: پس از شناسایی هسته مرکزی این گروهک تروریستی 
 ـتکفیری 11 نفر از عوامل فعال آن در استان فارس و سایر عوامل این گروهک در 6 استان شرقی و غربی 
کشور نیز شناسایی و طی یک عملیات هماهنگ 25 نفر نیز در این استان ها دستگیر شدند.حجت الاسلام 
والمسلمین سیدکاظم موسوی با اشاره به اینکه این گروهک با هدف اعلام موجودیت و ایجاد رعب و وحشت 
اقدام به انتشار کلیپ هایی در فضای مجازی کرده بودند گفت: از این گروهک ها مقادیر زیادی انواع سلاح 
و مهمات کشف شده و با تلاش های انجام شده توسط سربازان گمنام امام زمان )عج( و پلیس اطلاعات 
استان سرشاخه های این گروهک ها در خارج از کشور نیز شناسایی و این شبکه به صورت کلی مورد ضربه 
قرار گرفت.رئیس کل دادگستری استان فارس خاطرنشان کرد: این گروهک قصد اجرای عملیات تروریستی 
همزمان در چندین استان کشور را داشتند که با هوشیاری ضابطین قضایی این عملیات ها که با همکاری 
اطلاعاتی و مالی دو سرویس اطلاعاتی کشورهای اروپایی و منطقه ای طراحی شده بود خنثی شد.رئیس کل 
دادگستری استان فارس همچنین تصریح کرد: پرونده این گروهک تروریستی تکفیری هم اکنون در شعبه 

بازپرسی ویژه جرائم علیه امنیت دادسرای عمومی و انقلاب شیراز در حال تکمیل تحقیقات است.

ادعاهای ذوالنوری درباره جزئیات مذاکرات وین
 ذوالنوری رئیس سابق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان این که »آمریکا حاضر نیست 
محتوای برجام 1394 را بپذیرد« مدعی شد: آمریکا حاضر نیست تحریم های  تسلیحاتی را براساس قطعنامه 
2231 لغو کند. رئیس جمهور به مردم نگفته است که آمریکا برای تعهد خود برجام حداقلی و برای تعهدات 
ما برجام پلاس و برجام موشکی و منطقه ای را در مذاکرات وین آورده است. آقای رئیس جمهور به مردم نگفته 
است که بیانیه پایانی وزراء 1+5 این است که ما باید در مناسبات امنیتی منطقه با آمریکا همکاری کنیم و 
این یعنی پذیرش برجام منطقه ای. به مردم نگفتید که شرطی که برایتان گذاشتند که اگر بیانیه را نپذیرید 
همه چیز منتفی است یعنی باید با دغدغه ها و علایق اروپا و امریکا در مورد کشورهای منطقه همکاری کنیم. 
ذوالنوری با بیان این ادعا که »رئیس جمهور می داند از جزئیات مطالب موافق نامه وین آگاه هستم« خطاب 
به حسن روحانی گفت: به مردم نگفتید که آمریکا تنها به بخشی از برجام 1394 بر می گردد. 517 تحریم را 
رفع نمی کند و امکان راستی آزمایی نیز نمی دهد. در متن مذاکرات به توافق رسیدید که به خاطر اختلاف افق 
تنها 48 ساعت فرصت راستی آزمایی می دهد. کدام امکان اقتصادی را می شود در دو روز راستی آزمایی کرد؟

 
ماجرای تجمع در خیابان جمهوری تهران چه بود؟ 

 پیش از ظهر روزدوشنبه تعدادی از کسبه دو پاساژ علاءالدین و چارسو در خیابان جمهوری در اعتراض به 
مشکلات ناشی از قطع برق در مقابل این دو پاساژ تجمع کردند.همزمان با این تجمع عده ای تلاش کردند با 
استفاده از نارضایتی ایجاد شده در میان کسبه پاساژ ها، به این گلایه مندی رنگ و بوی سیاسی بدهند. این 
عده شروع به سردادن شعار های هنجارشکنانه کردند و با حرکت در خیابان اطراف پاساژ علاءالدین تلاش 
کردند رهگذران و کسبه را با خود همراه کنند که به نتیجه نرسیدند. همزمان با این اقدام، ترافیک شدیدی 
در محل بوجود آمد و مردم برای مدتی در ترافیک و گرما معطل شدند.نیرو های حافظ امنیت نیز با حضور در 
محل، تجمع کنندگان را دعوت به آرامش و پیگیری منطقی خواسته ها و اعتراضات خود کردند. افرادی که 
اقدام به حرکت در خیابان و سردادن شعار کرده بودند بعد از ساعتی متفرق شدند.حمیدرضا گودرزی معاون 

امنیتی استانداری تهران گفت: قطعی برق دلیل تجمع مقابل پاساژ علاءالدین بود.

بازداشت کارمند وزارت خارجه اسرائیل به اتهام جاسوسی برای ایران
 یک کارمند وزارت امور خارجه رژیم صهیونیستی به اتهام آن چه انجام سفری مخفیانه و در ارتباط بودن با 
ماموران اطلاعاتی ایران عنوان شده، تحت بازجویی سرویس امنیت داخلی اسرائیل قرار گرفت.به گزارش 
ایسنا به نقل از شبکه صهیونیستی آی24، پلیس و سرویس امنیت داخلی اسرائیل)شین بت(  در حال 
بازجویی از یک دانشجو هستند که توسط وزارت امور خارجه این رژیم فعالیت داشته که مظنون به طور 
غیرقانونی به ایران سفر کرده است.این فرد همچنین مظنون به ارتباط برقرار کردن با ماموران اطلاعاتی ایران 

است. 

نجیب میقاتی، نخست وزیر لبنان شد 
پارلمان لبنان به نجیب میقاتی ، تاجر میلیاردر رأی داد تا نخست وزیر بعدی این کشور شود.چالش اصلی 
وی تشکیل دولت و مقابله با بحران جدی اقتصادی لبنان خواهد بود.این سومین بار است که میقاتی نخست 
وزیر لبنان می شود؛ یکبار در سال 2005 و بار دوم در سال 2011. او پس از دریافت رای تایید پارلمان گفت که 
اگر همه با هم کار کنند، می توان موفق شد.سلف وی، سعد الحریری ، پس از آنکه نتوانست در مورد تشکیل 

کابینه به توافق برسد استعفا داد.لبنان نزدیک به یک سال است که بدون دولت است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

به ازای هرخانوارقمی بیش از یک 
موتورسیکلت وجود دارد

از 50 درصد  اینکه بیش  بیان  با  ترافیک شهرداری قم  و  معاون حمل ونقل 
تصادف های راکبان موتورسیکلت جرحی و فوتی است؛ خواستار یک برنامه ریزی 

همه جانبه با حضور متولیان مربوط در استان برای کاهش این خسارت ها شد.
عباس ذاکریان با اشاره به مشکلات حجم بالای موتورسیکلت در قم اظهار 
داشت: در موضوع استفاده از موتور، شهرداری مطالبه داشته و در طول چند 
سال گذشته بارها در این زمینه فریاد زده ایم که باید فکری به حال عدم رعایت 

قوانین رانندگی توسط راکبان موتورسیکلت کرد.
وی با بیان اینکه در قم 350 هزار موتور وجود داشته و این در حالی است که 
این شهر دارای بیش از 260 هزار خانوار است، گفت:به ازای هر خانوار بیش از 
یک موتور داریم؛ اگر موضوع های ایمنی را رعایت کنند این تعداد موتورسیکلت 
اشکالی ندارد و می تواند تبدیل به فرصت شود، اما متأسفانه قوانین و مقررات را 

رعایت نمی کنند.
اخیر،  تصادف  در  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
سوارشدن پنج نفر سوار بر یک موتورسیکلت آن هم بدون هیچ تجهیزات ایمنی 
متأسفانه منجر به فوت سرنشینان شده و در این مسیر که تصادف صورت گرفته 

هیچ گونه ناایمنی وجود نداشته است.
وی با اشاره به اینکه در بیش از 50 درصد تصادف های جرحی و فوتی در قم 
یک پای آن موتور است، گفت: متأسفانه حجم بالایی از تخت های بیمارستانی 
قم مربوط به راکبین و سرنشینان موتورسیکلت است که نیاز بوده یک برنامه ریزی 
یکپارچه صورت گرفته و تمام امکانات را بسیج کنیم و برای این معضل و کاهش 

خسارت های جانی و فوتی ها چاره اندیشی کرد.
ذاکریان در بخش دیگری از سخنان خود اذعان کرد: شهرداری قم برای 
نخستین بار در کشور با همکاری پلیس راهور بجای توقیف موتورسیکلت ها، 
به خاطر نداشتن کلاه ایمنی آنان را داخل یک اتوبوس که در آن یکی از 
پرسنل راهور نسبت به آموزش نکات آموزشی و همچنین پخش فیلم واقعی 
تصادفات بوده اقدام کرده و پس از خرید کلاه ایمنی، موتور را به او تحویل 
می دهد و این موضوع نیز مورد تجلیل رئیس پلیس راهور ناجا قرار گرفته 

است.
 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

روزانه ۳5 تن کود کمپوست در قم 
تولید می شود

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با بیان اینکه روزانه 35 تن کود 
کمپوست در قم تولید می شود گفت: در حال حاضر49 غرفه بازیافت در سطح 

شهر با هدف اطلاع رسانی و انتقال مفاهیم مدیریت پسماند فعال است.
سید عبدالله میرابراهیمی در خصوص وضعیت مدیریت پسماند در شهر قم 
اظهار داشت: با انتقال روزانه بیش از 600 تن پسماند به سایت بازیافت البرز 35 

تن کود کمپوست تولید می شود.
ایجاد و توسعه  ابراز کرد:  سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
زیرساخت های تفکیک پسماند در مبدأ و توسعه ایستگاه های ثابت جمع آوری 

پسماند خشک ازجمله رویکردهای مهم سازمان است.
وی با بیان اینکه روزانه 635 تن در سطح شهر پسماند جمع آوری می شود که در 
گذشته به میزان 670 تن بوده است، عنوان کرد: با فعالیت های مؤثر و همراهی 

شهروندان، کاهش پسماند و تفکیک از مبدأ به نحو احسن انجام شده است.
ویژه،  خودروی  سرویس   220 توسط  شب  هر  کرد:  تصریح  میرابراهیمی 
پسماندهای تر جمع آوری و به سایت البرز در 13 کیلومتری جاده کوه سفید 

منتقل می شود که امیدواریم تا پایان سال همه پسماندها فرآوری شود.
وی با تأکید بر اینکه در این سایت حدود 330 تن به میزان 50 درصد آن 
توسط خطوط پردازش شماره یک تفکیک و 300 تن دفن می شود خاطرنشان 
کرد: 300 تن الباقی با راه اندازی خط دو تا پایان سال قابل فرآوری و تفکیک 

است.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: این 35 تن کود بسیار 
مرغوب است و با راه اندازی خط دو همه پسماندهای قم قابل فرآوری و تبدیل به 
کود مرغوب است. میرابراهیمی عنوان کرد: در حال حاضر49 غرفه بازیافت در 

سطح شهر با هدف اطلاع رسانی و انتقال مفاهیم مدیریت پسماند فعال است.

مدیر پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز قم خبرداد:

بهره برداری فاز نخست تقاطع تا پایان سال
مدیر پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز قم گفت: احداث این تقاطع در حال 
حاضر بیش از 12 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و از برنامه زمان بندی جلوتر 
است و مسیر مستقیم بلوارجمهوری اسلامی تا پایان سال به بهره برداری می رسد

4 مرداد 1400
به گزارش شهرنیوز، کلهری با تشریح آخرین وضعیت پروژه تقاطع غیرهمسطح 
نماز اظهار داشت: فاز نخست طرح تقاطع غیرهمسطح میدان نماز امسال به 

بهره برداری می رسد.
وی با اشاره به آغاز این طرح از اواسط بهمن ماه سال گذشته با اعتبار 680 
میلیارد ریالی ابراز کرد: طبق زمان بندی ها، این تقاطع در مدت 18 ماه زیر بار 
ترافیک می رود و بر اساس زمان بندی هم اکنون باید حدود یک درصد پیشرفت 

می داشت که در حدود 12 درصد و بالاتر از زمان تعیین شده است.
به نظر  پروژه  پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز عنوان کرد: روند  مدیر 
می رسد ابتدا کند بوده که به دلیل معارضات تأسیساتی است، اما به طورکلی 

زمان بندی اجرای آن 18 ماه و اواسط مرداد 1401 قابل بهره برداری است.
وی با بیان اینکه در تلاشیم تا پایان سال روگذر بلوار جمهوری اسلامی را 
تحویل دهیم، تصریح کرد: دراین باره کاهش بار ترافیکی مسیرهای منتهی به 
میدان نماز از مزیت های این طرح است که دو رینگ اصلی ترافیک شهر قم 

به شمار می روند.
به  طرف  یک  از  را  جمهوری  بلوار  رینگ،  دو  این  کرد:  خاطرنشان  کلهری 
پردیسان و از طرفی به مناطق 2 و شش را و از سوی دیگر بلوار فردوسی نیز منطقه 
4 را به مناطق یک و پنج متصل می کند و بهره برداری از این پروژه می تواند بار 

ترافیکی خیابان های اطراف مانند هنرستان و محمود نژاد را کاهش دهد.
وی ادامه داد: هم اکنون 4 پایه اصلی پل روگذر تکمیل و دو پایه دیگر در حال 

ساخت است و در آینده نزدیک شاهد ساخت عرشه پل هستیم.
 

تلاش های مدیریت شهری برای افزایش ماندگاری مسافران :

تله سیژ بوستان علوی قم افتتاح می شود
در ادامه طرح" قم در مسیر تحول"، پروژه تله سیژ بوستان علوی به بهره برداری 

خواهد رسید.
به گزارش شهرنیوز، مراسم بهره برداری و افتتاح پروژه تفریحی و گردشگری تله 
سیژ بوستان علوی در ادامه اجرای طرح ” قم در مسیر تحول” با حضور مسئولان 

استانی و مدیریت شهری برگزار می شود.
این پروژه تفریحی که از سال 1396 و علیرغم مشکلات گمرکی آغاز شد، به 
طول 2400 متر به صورت رفت وبرگشت از جنوب به سمت شمال بوستان علوی با 

اعتباری بالغ بر 200 میلیارد ریال اجرایی شده است.
مساحت کل این پروژه 13 هزار مترمربع است که با اهداف کلان توسعه اماکن 
رفاهی، تفریحی و گردشگری، تقویت اقتصاد شهری و افزایش زمان ماندگاری 

زائرین در شهر قم و ایجاد تفریحات مفرح و شاد در شهر اجراشده است.
و  تفریحی  مجتمع  پیوست  به  می توان  پروژه  این  بارز  ویژگی های  از 
شهربازی، جاذبه گردشگری برای مسافران ایرانی و خارجی، نبودن پروژه 
مشابه تا شعاع 300 کیلومتری از شهر قم و چشم انداز زیبا و سرسبز پیرامون 

پروژه اشاره کرد.
این پروژه توسط شرکت عمران معصومیه شهرداری قم و شامل دو ایستگاه با 
امکانات رفاهی و تفریحی در کنار سورتمه ریلی بوستان علوی احداث شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف۳ دستگاه انواع خودرو و 1۰ دستگاه 
موتورسیکلت سرقتی 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف 3 دستگاه انواع خودروی سبک و 10 دستگاه موتورسیکلت 
سرقتی در قم خبرداد  سرهنگ بهادر اسماعیلی  با اعلام این خبر اظهار داشت: در راستای مطالبه به حق 
شهروندان،جلب رضایت عمومی و به منظور ارتقاء توان عملیاتي ،کشف وسایل نقلیه مسروقه در دستور 
کار پلیس قم قرار گرفت. وی افزود: با پیگیری های مستمر و انجام کار اطلاعاتی و اخذ استعلامات از 
سامانه شماره گذاری،3دستگاه خودرو سبک مسروقه شامل1دستگاه پژو 405 و 1دستگاه پراید و 10 
موتورسیکلت مسروقه ، شناسایی و کشف شد.  جانشین فرمانده انتظامي استان قم گفت: از همکاری 
صمیمانه مردم قدردانی و اعلام می کنیم پیشگیري از جرائم، برخورد با سارقان و جلب رضایت عمومي 
مردم، از اهداف پلیس در اجراي طرح هاي ارتقاء امنیت اجتماعي است که به صورت ویژه در دستور 
کار پلیس قرار گرفته است و نیروی انتظامی جایی برای جولان دادن سارقان و مجرمان در شهر قم باقی 
نخواهد گذاشت. سرهنگ اسماعیلی افزود: علاوه بر خدمت گذاری شبانه روزی و بی دریغ پلیس،مردم 
و رانندگان نیز بایستی با شناخت و رعایت مقررات راهنمایي و رانندگي و پرهیز از تخلفات و همچنین مجهز 

کردن خودروی خود به تجهیزات ایمنی، زمینه آرامش و آسایش خود و دیگران را فراهم سازند.
کشف محموله قاچاق از یک دستگاه اتوبوس

جانشین فرمانده انتظامی استان دربخش دیگری از سخنان خود از کشف محموله قاچاق طی بازرسی 
از یک دستگاه اتوبوس در محور "قم-تهران" خبر داد. سرهنگ اسماعیلی اظهارداشت: در راستاي تشدید 
اقدامات مقابله اي با پدیده شوم قاچاق، کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان در محور "قم – تهران" 
یک دستگاه اتوبوس حامل قاچاق را توقیف کردند.  وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو، لوازم 
بهداشتی، 29 عدد قهوه ساز، یک دستگاه ماشین لباسشویي، 24 هزار و 132 عدد قاشق و چنگال و 30 
هزار و 40 عدد باطري قلمي فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.  جانشین فرمانده انتظامی استان قم، ارزش 
محموله کشف شده قاچاق را به زعم کارشناسان 496 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: در نهایت متهم به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

وضعیت وخیم 115 بیمار کرونایی 
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به پذیرش 158 نفر مشکوک به کرونا در 24 ساعت گذشته در 
اورژانس قم گفت: 122 نفر از این افراد در بخش های درمانی بستری شده اند. محمد رضا قدیر با اشاره 
به پذیرش 158 نفر در 24 ساعت گذشته در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک 
به کرونا گفت: 122 نفر از این افراد در بخش درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند. رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه 102 نفر از کسانی که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص شدند، 
افزود: در حال حاضر 639 نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال 115 نفر از 
آنها وخیم است. وی ادامه داد: متأسفانه در 24 ساعت گذشته 6 بیمار در اثر کرونا در قم فوت شدند. قدیر 
تعداد تست های گرفته شده در 24 ساعت گذشته را 2065 مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه 796 تست در 

استان مثبت بوده و 106 هزار و 450 دوز واکسن نیز به افراد تزریق شده است.
 

 روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:
گسترش درگیری جوانان و افراد کم سن و سال با کرونا

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بازدید رئیس این دانشگاه از بیمارستان امیرالمومنین 
)ع( از درگیری گسترده افراد کم سن و سال و جوانان در این استان با بیماری کرونا خبر داد.

محمد رضا قدیر در بازدیدی 3 ساعته و میدانی از شرایط بیماران کرونایی بیمارستان فوق در جریان 
آخرین وضعیت درمانی آنان قرار گرفت. بر اساس این گزارش در این بازدید وضعیت بخش  های مختلف 
اعم از تریاژ، اورژانس، بستری، آی. سی. یو و همچنین بخش های دیگر مورد بررسی قرار گرفت. همچنین 
حضور بیماران با سن کم و جوانان مبتلا به کرونا، از نکته های حائز اهمیت در این بیمارستان بود، که نشان 
از درگیری گسترده جوانان در موج پنجم کرونا دارد. در روزهای اخیر و با شیوع قابل توجه کرونا در قم تعداد 

بستری شدگان کرونایی این استان به یک باره افزایش یافته و به بیش از 620 تَن رسیده است.

شهردارقم گفت: یکی از مطالبات شهرداری از مدیریت استان این است 
که ضرر و زیان های وارد شده به مدیریت شهری در موضوع شیوع کرونا و 

مبارزه با آن به نحوی جبران شود.
علنی  و  رسمی  نشست  در  روزدوشنبه  که  نژاد  سقائیان  سیدمرتضی 
شورای اسلامی شهر در ساختمان شهید باکری این شورا سخن می گفت 
با تبریک اعیاد ماه ذی الحجه اظهار کرد:به هر حال بودجه هایی به عنوان 
تسهیلات کرونایی به استان وارد شده و ما نیز آسیب های وارد شده را به 
مدیریت استان منعکس کرده ایم، اما همچنان جای این سوال وجود دارد 
که استان چه کمکی به شهرداری برای جبران این ضررها و زیان ها خواهد 

کرد.
موافق تجمیع برخی سازمان های شهرداری قم هستیم

شهردار قم در ادامه به موضوع تجمیع برخی سازمان های تابعه شهرداری 
قم توجه داد و گفت: ما به طور کامل با این تجمیع و ادغام سازی موافق 

هستیم، اگرچه چارچوب های این بحث نیز باید توسط سازمان شهرداری 
ها مشخص شود.

سقائیان نژاد ادامه داد: به هر حال شاید در شرایط فعلی نتوان برخی از 
این سازمان ها را از نظر حقوقی منحل کرد، اما این امکان وجود دارد که 
برخی از آن ها به صورت مشترک سرپرستی شوند تا این تجمیع به صورت 

آرام آرام و گام به گام به پیش برود.
وی افزود: البته می توان این امکان را مهیا کرد که نیروهای مازاد از این 
تجمیع در بخش های دیگری از شهرداری و بر اساس نیاز هر بخش به کار 

گیری شوند تا نگرانی و چالشی در این زمینه به وجود نیاید.
شهردار قم در عین حال به افزایش سرسام آور قیمت ها و هزینه های 
مدیریت شهری توجه داد و خاطرنشان کرد: نسبت هزینه های جاری به 
هزینه های عمرانی در بودجه سال 1399 شهرداری قم 20 به 80 بود و 
البته  این عدد در بودجه سال جاری به 29 به 71 رسید که نشانه خوبی در 

زمینه مدیریت شهری نیست.
سقائیان نژاد همچنین اذعان کرد: البته مجموعه مدیریت شهری قم 
یعنی شورای اسلامی شهر و شهرداری همچنان تلاش دارند تا با وجود 
همه چالش ها و محدودیت ها، مدیریت شهر را به صورت عادلانه برقرار 
کنند و در این مسیر کوشا باشند. وی با اشاره به این که در این مسیر نیاز 
به نقشه راه وجود دارد بیان کرد: این نقشه راه می تواند از سوی شورای 
اسلامی شهر به شهرداری تکلیف شود، اما در عین حال راه دیگری در 
پیش گرفته شده که این راه، تدوین این نقشه راه توسط شهرداری و با 
حضور نماینده شورای اسلامی شهر است که البته این نقشه راه در نهایت 

باید به تصویب نمایندگان مردم در شورای اسلامی شهر برسد.

شهردارقم :

زیان های شرایط کرونایی به مدیریت شهری جبران شود


